
. بعد هم آماری از رضایت 
مشــتری رو می کننــد و اعــام 
درصــد  نــه  و  نــود  می کننــد 
لوازم خانگــی  از  مشــتریان 
داخلــی راضــی هســتند. حــالا 
این آمار چگونه به دست آمده 
خواســته  مشــتری  از  اســت؟ 
شــده زیــر برگــۀ نصــب یخچال، ماشــین لباسشــویی 
و امثــال این هــا را امضــا کنــد و همیــن شــده رضایت 

مشتری!
 از نظــر تولیدکننــدگان داخلی اگر یک مشــتری 
از کالایــی رضایت نداشــته باشــد زیر هیــچ برگه ای را 
امضــا نمی کنــد. در ضمــن وقتــی در ســکوت و بــدون 

کوچک تریــن حرفــی، ایــن امضــا صورت گرفته باشــد، 
باز هم دلیلی بر رضایت اســت، وگرنه ســکوت اتفاق 
نمی افتاد! مهم نیســت که ســکوت مشــتری حاکی از 
تعجــب او بــوده اســت و دقیقــاً بعــد از زمانــی اتفاق 
از  نــو،  لباسشــویی  دیــده درب ماشــین  کــه  افتــاده 
خســتگی نــا نــدارد بــرود ســر جایــش و باید با فشــار 
بلنــدش کرد و بســت! یا وقتی می بینــد یخچال هنوز 
بــه دمــای یــک روز بهاری نرســیده، از حــال می رود و 

باید آب قند بهش بدهند تا بیدار شود.
مقایســۀ  کــه  بگذریــم  حــق  از  نبایــد  البتــه 
خودروســازی بــا لوازم خانگــی داخلــی بســیار اشــتباه 
اســت. در خودروســازی گاهــی اولین اشــتباه آخرین 
اشــتباه یــک خــودرو می شــود و صاحبــش را بــه دیــار 

باقــی می فرســتد. امــا در لوازم خانگــی، بیــن اولیــن 
و آخریــن اشــتباه می توانــد ســال ها فاصلــه باشــد. 
یخچــال هیــچ گاه باعث تصادف کســی نمی شــود، در 
نهایت زورش به ســرد نگاه داشــتن غذاها نمی رسد و 
همــه را گندیــده تحویل می دهد. عدۀ زیادی از مردم 
دیگــر تــوان خریــد ارزان ترین خــودروی داخلی را هم 
ندارنــد، درصورتی کــه هنــوز می توانند بــه ارزان ترین 

لوازم خانگی داخلی فکر کنند!
 معلــوم اســت کــه تولیدکننــدگان لوازم خانگــی 
داخلی بسیار ناراحت می شوند از این مقایسه. لطفاً 
تــا زمانــی کــه مــردم می تواننــد، حتــی بــا وام گرفتن، 
لوازم خانگــی داخلــی تهیــه کننــد از گرانی و مقایســۀ 

آن ها با خودروسازی داخلی اجتناب کنید!  

جلســه شــورای عالــی محیط زیســت روز ۱۴ 
اردیبهشــت مــاه بــا حضور رییــس جمهــور برگزار 
شــد، در ایــن جلســه ۵ منطقــه به وســعت ۲۳۰ 
هزار هکتار به مناطق حفاظت شده کشور اضافه 
شــد بر این اســاس بعد از این ســازمان حفاظت 
محیط زیســت مدیریــت ۱۹ میلیــون و ۵۰۰ هــزار 
هکتــار یعنــی حدود ۱۱.۸ درصد از خاک کشــور را 

برعهده دارد.
ایــران دارای اقلیــم متنوعی اســت از این رو 
گونه های جانوری و گیاهی زیادی را در خود جای 
داده، امــا مســاله این اســت که به علت توســعه 
شهرنشینی و فعالیت های صنعتی بخش زیادی 
از طبیعــت تخریــب شــده و بــه دنبــال آن گونــه 
هــای زیــادی هــم در معــرض نابــودی و انقــراض 
قــرار گرفتنــد، بــر این اســاس بــرای جلوگیــری از 
ایــن فاجعه دولت ها در صــدد حفاظت از محیط 
زیســت و هرآنچــه در آن اســت برآمدنــد اینطــور 
شد که مناطق حفاظت شده در دنیا و چند سال 

بعد در ایران شکل گرفت.
البتــه ایرانیــان از دیربــاز و بــر اســاس آموزه 
هــای زرتشــت همــواره بــه طبیعــت احتــرام مــی 
گذاشــتند، هیچگاه چهار عنصر اصلی آب، خاک، 
هــوا و آتــش را آلــوده نمــی کردند، بــرای رودها، 
چشمه ها و درختان ارزش و احترام قائل بودند، 
ایــن یعنــی اینکه حفاظــت از طبیعــت همواره در 
وجــود ایرانیان بــود و حتی اولین مناطق حفاظت 
شــده هــم در زمــان خشایارشــاه شــکل گرفت به 
ایــن صــورت کــه در زمــان لشکرکشــی به آســیای 
صغیــر ، حفاظــت از جنگل های ســرو خــود را به 
گارد سلطنتی سپرد و به این ترتیب اولین منطقه 
حفاظت شده در دنیا چند صد سال قبل از میاد 

مسیح ایجاد شد.
اما همانطور که زندگی پیش رفت و صنعت 
روز بــه روز پیشــرفت کرد زمینــه تخریب طبیعت 
هــم بیــش از پیــش فراهم شــد، به مــرور کار به 
جایی رسید که گونه های جانوری زیادی منقرض 
شــدند نمونــه بــارز آن انقراض شــیر ایرانی و ببر 
مازندران است که برای همیشه از طبیعت کشور 
حــذف شــدند، دنیــا هــم شــرایط بهتری نداشــت 
امــا از طــرف دیگر هم نمی شــد جلوی توســعه را 
گرفت بنابراین تصمیم گرفته شــد تا مکان هایی 
را کــه از نظــر مولفــه هــای زیســتی و گونــه هــای 
گیاهــی و جانوری غنی هســتند حفاظــت کنند تا 
گونــه هــای جانــوری بیشــتری منقرض نشــود به 
این ترتیب اولین منطقه حفاظت شــده جهان به 
شــکل امــروزی و در قالب پارک ملــی با نام پارک 
ملــی یلو اســتون در آمریکا شــکل گرفــت، بعد از 
آن اولین ســنگ بنای مناطق حفاظت شده ایران 
در ســال ۱۳۴۶، یعنــی ۹۵ ســال پــس از احداث 

پارک یلو استون گذاشته شد.
در ســال  کــه  اســت  قــرار  ایــن  از  داســتان 

۱۳۳۵ قانــون حفاظــت و تشــکیل کانــون شــکار 
ایران تصویب شــد که نخســتین اقدام برای حفظ 
جمعیــت و تنــوع جانــوری کشــور بود، بعــد از آن 
زمینه ایجاد ســازمان شــکاربانی و نظارت بر صید 
در سال ۱۳۴۶ فراهم شد، در این سال، سازمان 
یاد شــده به  عنوان یک دستگاه مستقل دولتی و 
زیر نظر شورای  عالی شکاربانی و نظارت بر صید، 
جایگزین کانون شــکار شد، در قانون های مربوط 
به این ســازمان، امــکان اختصاص بخش هایی از 
کشــور بــه پارک هــای ملــی کــه در آن زمــان پارک 
منطقه هــای  و  می شــد  نامیــده  وحــش  حیــات 
حفاظت شــده با تعریف های معین فراهم شــد، 
به این ترتیب اولین قدم در راســتای شکل گیری 

مناطق حفاظت شده در کشور برداشته شد.
منطقــه   ۳۰۰ از  بیــش  اکنــون  آن  از  بعــد 
حفاظت شــده با وســعت ۱۹ میلیون و ۵۰۰ هزار 
هکتــار در کشــور وجــود دارد یعنــی حــدود ۱۱.۸ 
درصد از خاک کشــور جزو مناطق حفاظت شــده 
اســت، البته در دولت سیزدهم تاش شد تا این 
مناطق افزایش یابد که بخشی از این وسعت نیز 
در همیــن دولت به مناطق حفاظت شــده اضافه 
شــد، بــر ایــن اســاس یکــی از دســتورات جلســه 
شورای عالی محیط زیست که ۱۴ اردیبهشت ماه 
بــا حضور رییس جمهور برگزار شــد، ارتقا مناطق 

حفاظت شده بود.
تنــوع  و  طبیعــی  زیســت  محیــط  معــاون 
زیســتی ســازمان حفاظــت محیــط زیســت دراین 
باره به خبرنگار محیط زیســت ایرنا گفت: جلســه 
قبلی شــورای عالی محیط زیســت ۵ ماه قبل بود 
بنابرایــن تــا برگــزاری جلســه ۱۴ اردیبهشــت مــاه 
فرصت زیادی نداشتیم اما در همین مدت کوتاه 
تاش کردیم تا مناطق حفاظت شده خود را ارتقا 
دهیم که موفق هم شــدیم و مناطق پیشــنهادی 
مــا مــورد تصویــب جلســه و رییــس جمهــور قــرار 
گرفت. حســن اکبری با اشــاره بــه اینکه اداره کل 
محیط زیست استان اصفهان بیشترین همکاری 
را داشــت افــزود: در ایــن جلســه ۵ منطقــه ارتقا 
یافــت و بــه مناطــق حفاظت شــده کشــور اضافه 
شد، بر این اساس با اضافه شدن این ۵ منطقه 
حدود ۲۳۰ هزار هکتار به مناطق حفاظت شــده 
کشور اضافه شد و وسعت مناطق حفاظت شده 
بــه ۱۹ میلیــون و ۵۰۰ هــزار هکتــار یعنــی حــدود 

۱۱.۸ درصد از خاک کشور رسیده است.
وی ادامــه داد: یکــی از مناطــق ارتقــا یافتــه 
تالاب گاوخونی با مساحت حدود ۶۳ هزار هکتار 
اســت، ایــن تــالاب با نــگاه پیشــگیری از هر گونه 
تغییــر کاربــری و آســیب بــه پوشــش گیاهــی آن 
منطقــه و همچنین حفاظــت از تالاب و پرندگانی 
کــه در مواقــع خــاص و زمــان آبــدار شــدن تالاب 
حضــور دارنــد ارتقا یافت، البته ســایر کارکردهای 
تالاب هم در این ارتقا مد نظر بوده است، بر این 

اســاس بــا پیگیری فراوان موافقت دســتگاه های 
ذیربط گرفته و در شــورای عالی محیط زیســت به 

تصویب رسید.
و  کاتــه  کــوه  منطقــه  دومیــن  گفــت:  وی 
تنــگ ســرخ به مســاحت حدود ۱۱ هــزار هکتار در 
اســتان فارس در مســیر شــیراز به ســمت یاسوج 
اســت، منطقه ای با پوشش و تنوع گیاهی بالا و 
محدوده ای تقریبا بکر اســت، هدف از ارتقا این 
منطقــه ایــن بود که هم به عنــوان فضای طبیعی 
نمونــه در شــیراز اهمیت دارد هــم اینکه به علت 
پوشــش گیاهــی غنی حیات وحــش به خوبی می 
توانــد در آن احیا شــود. این منطقــه جزو مناطق 

شکار ممنوع بود.
بــه  پادنــا  منطقــه  دیگــری  افــزود:  اکبــری 
مســاحت حــدود ۳۰ هــزار هکتــار در شهرســتان 
ســمیرم در اســتان اصفهــان اســت که مــی تواند 
دنــا  حفاظتــی  مجموعــه  بــرای  خوبــی  پشــتوانه 
کــه از مهمتریــن مناطــق حفاظــت شــده مــا در 
زاگرس اســت باشــد، مجموعه دنا کــه پارک ملی 
و منطقــه حفاظت شــده دنا در اســتان کهگیلویه 
در شهرســتان  پادنــا  ارتفاعــات  بــه  بویراحمــد  و 
ســمیرم متصل اســت که حیات وحش میان این 
دو منطقــه رفــت و آمــد دارد از ایــن رو مــی تواند 
پشــتوانه بســیار خوبــی بــرای منطقــه دنا باشــد، 
ضمــن اینکــه پوشــش گیاهی خوبــی دارد منطقه 
ای ییاقی و پرآب است و به راحتی حیات وحش 
مــی توانــد احیا شــود مشــکلی هم بــا تنش های 
خشکســالی نخواهد داشــت. این منطقه تا پیش 
از این جزو مناطق آزاد بود. وی ادامه داد: بعدی 
منطقــه بیابانــی کاتــه در شــرق اصفهــان حوالی 
خوربیابانــک با مســاحتی حدود ۱۲۶ هــزار هکتار 
اســت، منطقــه ای ارزشــمند و تقریبا بکر اســت، 
بسیاری از گونه های مهم بیابانی از جمله جبیر ، 
هوبره ، قوچ و میش را در خود جای داده و قطعا 
مــی توانــد به حفــظ ذخایــر گونه ای در زیســتگاه 
های بیابانی کشــور در شــرق اصفهان کمک کند. 
اکبری افزود: پنجمین منطقه هم یک اثر طبیعی 
ملــی تحت عنوان " شــیخ محمد لــو" در اردبیل و 
مجموعه ای از درختان فســیلی اســت که از دوره 
های قبل زمین شناســی وجود داشته است، یک 
منطقــه کوچک حدود ۲۰۰ هکتار اســت که تحت 

عنوان اثر طبیعی ملی ثبت شده است.
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی 
ســازمان حفاظــت محیــط زیســت اظهار داشــت: 
ایــن ۵ منطقــه مراحــل قانونی را طــی کردند و در 
شــورای عالی محیط زیســت تصویب شــدند و به 
شــبکه مناطــق چهارگانــه پیوســتند کــه بــا اضافه 
شــدن ایــن تعــداد بــا وســعت حــدود ۲۳۰ هــزار 
هکتار ، مســاحت مناطق حفاظت شده کشور به 
۱۹ میلیــون و ۵۰۰ هــزار هکتــار یعنی حدود ۱۱.۸ 

درصد از خاک کشور رسیده است.

ادامه از صفحه اول
گام اول مشارکت عمومی 
محسوب می شــود که به نوعی 
ســاکنان  بــالای  فرهنــگ  نمــاد 
جوامع شهری در داشتن شهری 

آباد و زیبا است.
در حقیقت مشارکت شهروندان در اداره امور شهر 
از اصول تحقق پذیری توسعه پایدارمحسوب می شود و 
بــا افزایــش میزان مشــارکت شــهروندان در فرایند اجرای 
برنامه ریزیها تصمیم گیری های مدیریت توســعه شهر، 
عــاوه بر افزایش میزان رضایتمندی از مدیریت شــهری، 
در منابــع مالی نیز صرفه جویی شــده و دســت نهادهای 
متولــی در راســتای اجرای برنامه هــای جدید خدماتی باز 

تر خواهد شد.
در مــدل ثانویــه مشــارکت کــه بــه نوعی مشــارکت 
بخــش خصوصی در توســعه عمومی انگاشــته می شــود 
افــراد دارای تمکــن مالــی یــا شــرکت هــای خصوصــی به 
صــورت مشــارکتی در اجرای برخی طرح هــا و پروژه ها با 

نهادهای متولی به ویژه شهرداری ها همکاری دارند.  
از آنجا که مدیریت و توسعه شهرها در کشورهای 
در حــال توســعه توســط دولت هــای مرکــزی تعیین می 

گــردد، لــذا مشــارکت شــهروندان مــی توانــد رویکــردی 
مناسبی برای دگرگون کردن این تفکر در راستای توسعه 
شهرها و به خصوص توسعه پایدار در شهرهای کوچکتر 

و کم برخوردار باشد.
از ســویی در شــرایط اقتصــادی اخیــر، تــوان دولــت 
برای اجرای برخی پروژه ها به حداقل رسیده است و  در 
چنین شــرایطی اســتفاده از ظرفیت بخش خصوصی و یا 
همان مشارکت عمومی می تواند، در تسریع روند تکمیل 
پروژه های نیمه کاره یا ســاخت پروژه های شــهری جدید 
به عنوان یک راهکار اصیل و جدی مورد توجه قرار بگیرد.

بی تردید برنامه ریزی شــهری در راســتای توســعه 
پایدار، مستلزم توجه به فرایند هایی است که شهروندان 
از مناظــر مختلــف، خالــق آنها هســتند و جهــت دهی به 
این فرایند ها در راســتای توســعه پایدار شــهری، نیازمند 
مشــارکت فعالانه و آگاهانه کلیه مسئولین و شهروندان 

در مدیریت توسعه پایدار شهری است .
در الگوهای جدید برنامه ریزی و مدیریت شــهری، 
اجرای پروژه های مشــارکت شــهری با رشــد چشــمگیری 
مواجــه شــده اســت و در بســیاری از شــهرهای کوچــک و 
بزرگ شــاهد ســاخت پروژه های مشارکتی در حوزه های 
ورزشی، گردشگری، تفریحی، اقامتی، آموزشی، خدماتی 

و زیرساختی هستیم.
ایــن پــروژه ها که در قالب های مختلف نظیر طرح 
های واگذاری زمین به صورت ۹۹ ساله، اجاره برخی واحد 
هــای تاریخی جهت تجهیز و بهــره برداری، واگذاری پارک 
ها و مناطق جنگلی و ... تعریف شده اند، بخشی از این 
مشارکت ماندگار محسوب می شوند که در صورت برنامه 
ریزی دقیق و مطلوب، زمینه توســعه شــهری به ویژه در 

مناطق کم برخوردار را فراهم می سازد.
در پایــان بایــد اشــاره داشــت در دهــه هــای اخیــر، 
بــا رشــد شــتابان شــهرها و گســترش شهرنشــینی، اداره 
امــورات شــهری توســط دولــت بــدون اتکا به شــهروندان 
میســر نخواهــد بود. از ایــن رو، در چند دهه اخیر مدیوم 
جدیدی از مدیریت شــهری مشــارکت محور با مشــارکت 
مردم و بخش خصوصی رونق گرفته اســت که در صورت 
برنامــه ریزی منســجم و تقویت حس اعتمــاد و همکاری 
میان مدیران شهری و شهروندان، نظام مدیریت شهری 
با فراغ بال و سرعت بیشتری می تواند به حل معضات 
و چالش های شهری بپردازد و به تبع آن می توان شاهد 
جلوه های از توسعه پایدار شهری در بخش های مختلف 

بود. 

در دولت سیزدهم محقق شد؛

ایجاد ۵ منطقه حفاظت شده جدید به وسعت ۲۳۰ هزار هکتار
مدیریت مشارکت محور در توسعه پایدار شهری

وحید حاج سعیدی 

سکوت علامت رضایت مشتری است
راضیه حسینی

رئیس سازمان غذا و دارو:

محدودیتی برای تامین داروهای 

بیماران خاص نیست

صفحه 5

صفحه 3

صفحه 2

نیاز به فرماندهی واحد 
برای تحقق توسعه 

دریامحور
صفحه6

 خیز ایران برای ورود 

به باشگاه صادرکنندگان 

برتر تجهیزات نفتی

نگاه کارشناسان به  کارآمدی قانون جدید بانک مرکزی در گفتگو با عصر اقتصادنگاه کارشناسان به  کارآمدی قانون جدید بانک مرکزی در گفتگو با عصر اقتصاد

نفوذ ناپذیری  برخی بانک ها حتی نفوذ ناپذیری  برخی بانک ها حتی 
با  قانون جدید!با  قانون جدید!

صفحه 5

هزینه کردن برای 
ورزش، سرمایه 

گذاری است
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همین صفحه 

مشــارکت عمومــی در توســعه شــهری از دیــر باز به 
عنــوان یــک راهکار اصیــل و قابل اعتنا در همــه جای دنیا 
پذیرفته شده است و یکی از اصیل ترین شیوه های رشد 

و توسعه جوامع شهری محسوب می شود.
مشــارکت مــردم در ایــن رویکرد به دو صــورت نمود 
پیدا می کند. همکاری در اجرای برخی برنامه های شهری 
نظیــر بازیافــت زباله از مبداء، پرداخت بــه موقع عوارض، 
حفاظــت عمومــی از وســایل حمــل و نقــل و المــان هــا و 

تجهیزات نصب شده و ... 

یادداشت

مدیریت مشارکت محور در توسعه 
پایدار شهری

دکتر حمزه رضایی

ین
وول

س
 م

به
ک 

ری
تب

دوچرخه به شرط موتور!
تبریــک عــرض می کنیم خدمت مســئولان عزیزی که همیشــه به حقوق زنــان اهمیت ویژه ای 
داده انــد و در جدیدتریــن تــاش، اعــام کرده انــد زنــان می تواننــد از دوچرخــة برقی اســتفاده کنند! 
همۀ زنان از شــما مســئولان عزیز تشــکر ویژه دارند و به خود بابت داشــتن چنین مسئولانی تبریک 
می گوینــد. البتــه یک شــرط کوچــک در ادامۀ اجازه آمده که اصاً مهم نیســت. زنانــی که گواهینامۀ 

موتور ندارند، نمی توانند از دوچرخۀ برقی استفاده کنند!
واقعاً راضی به این هم تاش برای احقاق حقوق زنان نیستیم. نگران سامتی تان هستیم!
مرید گل آقا

در سایت روزنامه بخوانید:

در سایت روزنامه بخوانید:

سازمان آگهی های  روزنامه  عصراقتصاد 
86096245 - 09123906054

همین صفحه

روزنامــه جــوان: لوازم خانگی ایرانــی، هم از دبی 
گران تر است، هم از محصولات خارجی بی کیفیت تر. 
شــاید مقایســۀ دو صنعــت لوازم خانگــی و خــودرو بــه 
مــذاق تولیدکنندگان لوازم خانگی خوش نیاید، اما هر 
چــه می گذرد به عمق فاجعۀ تولید داخلی این دو کالا 

پی می بریم.
لوازم خانگــی  تولیدکننــدگان  باشــید  مطمئــن 
نظــری کامــاً خاف این خبــر را دارند. آن هــا به زودی 
اعــام می کننــد یخچال هــای مــا بــا خارجی هــا هیــچ 
فرقــی ندارند، حتی در برخی موارد بهتر هم هســتند. 
به زودی صادرات این لوازم خانگی هم کلید می خورد و 

به کشورهای اروپایی فرستاده خواهد شد

یادداشت

سکوت علامت رضایت مشتری 
است

راضیه حسینی
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داخلی بین الملل

سقوط ارز رژیم صهیونیستی رکورد زد
در بحبوحه تنش ها بر سر طرح های نظامی حمله به شهر 
رفح در جنوب نوار غزه، شِکلِ رژیم صهیونیستی در روز دوشنبه 

با ۱.۳ درصد کاهش به ۳.۷۵ در هر دلار رسید.
این سقوط بزرگترین سقوط طی سه هفته اخیر در بحبوحه 
بن بست مذاکرات غیرمستقیم بین حماس و رژیم صهیونیستی 

برای دستیابی به آتش بس غزه و مبادله گروگان بود.
اوضاع در نوار غزه روز دوشــنبه پس از آن تشــدید شد که 
ارتش رژیم صهیونیستی دستور تخلیه فوری فلسطینیان ساکن 
در محله هــای شــرقی رفــح را صــادر کــرد و از آنــان خواســت بــه 

مناطق المواسی در جنوب غزه بروند.
بــه گــزارش رادیــو ارتش رژیم صهیونیســتی، تخمیــن زده 
می شود حدود ۱۰۰هزار غیرنظامی فلسطینی در مناطقی زندگی 

می کنند که قرار است تخلیه شوند.
رفــح، محــل زندگــی بیــش از ۱.۵ میلیون فلســطینی آواره 
اســت کــه پــس از درگیری حمــاس و ایــن رژیم در هفتــم اکتبر 
گذشــته در ایــن مکان پناه گرفتند و نزدیک بــه ۱۲۰۰ نفر از بین 

رفتند.
از آن زمــان، به دلیل حمات رژیم صهیونیســتی عاوه بر 
ایجاد فاجعه انسانی، بیش از ۳۴هزار و۷۰۰ فلسطینی که اکثرا 

زنان و کودکان بودند از بین رفتند.
به گفته ســازمان ملل، نزدیک به هفت ماه پس از جنگ 
رژیم صهیونیستی، بخش های وسیعی از غزه به ویرانه ای تبدیل 
شده که ۸۵ درصد از جمعیت غزه را به آوارگی داخلی در میان 

محاصره فلج کننده غذا، آب سالم و دارو سوق داده است.
آناتولی نوشــت، رژیم صهیونیســتی در دیوان بین المللی 
دادگســتری به نسل کشــی متهم اســت و حکم موقت در ژانویه 
اعــام کــرد کــه رژیم صهیونیســتی در حــال ارتکاب نسل کشــی 
در غــزه اســت و بــه تل آویو دســتور داد تــا این گونــه اقدامات را 
متوقف و اقداماتی را برای تضمین ارائه کمک های بشردوستانه 

به غیرنظامیان در آنجا اتخاذ کند.

اذعان آمریکا به شکست 
تحریم هایش در محدود کردن صادرات 

نفت ایران به شرق آسیا
معاون وزیر خزانه داری آمریکا که در سفری چهار روزه به 
دو کشــور شــرق آســیا به ســر می برد، به شکست سیاست های 
تحریمی واشنگتن در زمینه محدود کردن صادرات نفت ایران به 

کشورهای این منطقه اذعان کرد.
»برایــان نلســون« معاون وزیر خزانــه داری آمریکا در امور 
تروریسم و اطاعات مالی، تلویحا با گفتن این که آمریکا شاهد 
انتقــال نفــت ایــران به نزدیکی ســنگاپور و در منطقه اســت، به 
شکست سیاست های تحریمی آمریکا در محدود کردن صادرات 

نفت ایران اشاره کرد.
دولت پیشــین آمریکا پس از خروج از توافق هســته ای در 
سال ۲۰۱۸ که به موجب آن، ایران در ازای لغو تحریم ها برنامه 
هســته ای خود را محدود کرده بود، ضمن بازگردانی تحریم های 
پیشــین علیه ایــران، تحریم های جدیدی نیز علیــه ایران اعمال 
کرد. این تحریم ها شامل تحریم هایی علیه صادرات نفت ایران 

نیز بود.
خبرگــزاری رویتــر در ایــن بــاره گــزارش داد: نلســون کــه 
بــه ســفری چهــار روزه بــه ســنگاپور و مالــزی رفته اســت، گفت 
کــه آمریــکا ظرفیــت ایــران بــرای انتقــال نفــت خــود را متکی به 
خدمات دهندگان مســتقر در مالزی می دانــد. وزارت خزانه داری 
آمریکا گفت که هدف سفر نلسون مقابله با درآمدزایی ایران و 

تامین مالی نیروهای نیابتی آن است.
این در حالی اســت که مقامــات ایران ادعای آمریکا مبنی 
بــر تامیــن مالــی گروه هــای مقاومت منطقه، عرضه تســلیحات 
بــه آن هــا و کنتــرل اقداماتشــان را رد کــرده و گفته انــد که آن ها 

مستقل و طبق صاحدید خود عمل می کنند.
این خبرگزاری در ادامه نوشت که سفر نلسون در برهه ای 
انجــام شــده اســت کــه وزارت خزانــه داری آمریکا تمرکــز خود بر 
تامین مالی گروه های شبه نظامی از طریق جنوب شرقی آسیا، 
از جملــه بــه واســطه درآمدزایــی و قاچاق نفت ایــران را افزایش 

داده است.
نلسون به خبرنگاران گفت که آمریکا در تاش است مانع 
تبدیل شــدن مالزی به قلمروی شــود که گروه حماس بتواند در 

آن درآمدزایی کند، سپس این پول ها را انتقال دهد.
وزارت خزانــه داری آمریــکا در مــاه گذشــته، تحریم هایی را 
علیه چهار شرکت مالزیایی به اتهام حمایت از تولیدات پهپادی 

ایران اعمال کرد.
ایــن معاون وزیر امــور خارجه آمریکا گفت که تحریم ها و 
تدابیر کنترل صادرات علیه روســیه پیشــرفت داشــته اســت. به 
گفته او، سقف قیمت نفت روسیه، ظرفیت مسکو برای کسب 
سود از فروش نفت را کاهش داده و موجب حفظ ثبات در بازار 

جهانی انرژی شده است.

جهان با اقتصاد »دهه ۲۰ کم رمق« 
مواجه است

جورجیوا، مدیرعامل صندوق بین المللی پول در دور جدید 
ریاســت خود در تاش اســت تا با پدیده ای که خود آن را »دهه 

۲۰ کم رمق« می نامد، مقابله کند.
بــه  بــرای دومیــن دوره  اخیــراً  کــه  کریســتالینا جورجیــوا 
ریاســت صندوق بین المللی پول منصوب  شده است، استدلال 
می کنــد کــه اقتصاد جهانی در حال حاضــر »به طور قابل توجهی 
انعطاف پذیــر اســت«، امــا همچنیــن با »رشــد تاریخی آهســته 

پیش بینی شده برای سال های آینده مواجه است.
او می گویــد اگــر اقدامــی بــرای ایجــاد انگیــزه بیشــتر بــرای 
رشد انجام ندهیم، یک دهه ناامیدکننده به این اقتصاد اضافه 
خواهیــم کــرد و در نتیجــه »دهــه ۲۰ کــم رمــق« را در پیــش رو 

خواهیم داشت.
جورجیــوا بــاور دارد کشــورها بــرای تحریک رشــد اقتصادی 
بیشتر، باید »سیاست های مالی و سیاست های پولی مبتنی بر 
رشد اتخاذ کنند و البته بدانند که آنچه بزرگ ترین تفاوت را ایجاد 
می کند، ایجاد سرمایه انسانی و زیرساخت تحول دیجیتال برای 

یک تحول سبز است.«
وقتــی صحبــت از آمریــکا می شــود، او می گویــد که 
ایــن کشــور در حــال حاضــر به دلیــل اقتصاد قــوی، دلار 
قــوی و جذابیــت آن بــرای جریان های مالــی در وضعیت 
بســیار ممتــاز قــرار دارد. بااین حــال، جورجیــوا بــاور دارد 
که صندوق بین المللی پول گام های زیادی را شناســایی 
کرده است که آمریکا می تواند با کمک آن ها بدهی خود 
را بــدون آســیب رســاندن به چشــم انداز رشــد اقتصادی 

کاهش دهد.

خضریان: با اجرای قانون ساماندهی 
اجاره بها التهاب بازار مسکن کاهش 

پیدا می کند
نماینده تهران، ری، شــمیرانات، اسامشــهر و پردیس در 
مجلس شــورای اســامی گفت که بــا اجرای قانون ســاماندهی 
بــازار زمیــن، مســکن و اجاره بهــا زمینه هــای بــروز التهابــات در 
بخش مسکن کاهش پیدا کرده و بخش مسکن از ثبات بهتری 

برخوردار شود.
علــی خضریان با اشــاره بــه تایید نهایی طرح ســاماندهی 
بازار زمین، مسکن و اجاره بها توسط شورای نگهبان گفت: اجرای 
صحیح این قانون می تواند به ایجاد ثبات در بخش مسکن و رفع 

بخشی از مشکات در این بخش کمک شایانی کند.
خضریان یادآور شــد: بیش از ۲ ســال اســت که به عنوان 
طراح این طرح با همکاری کمیسیون عمران مجلس، وزارت راه و 
شهرسازی، مرکز پژوهش های مجلس و دیگر کارشناسان حوزه 
مسکن برای به سرانجام رساندن این قانون تاش شده است. 
این قانون ابزارها و اختیارات مناسبی را جهت تنظیم گری بخش 
مسکن در اختیار دولت قرار داده و به تبع آن بخش عمده ای از 

مشکات حوزه مسکن، زمین و اجاره را برطرف می کند.
وی با تشــریح بخشی از کارکردهای این طرح گفت: ایجاد 
سازوکارهای لازم برای تکمیل سامانه ملی اماک و اسکان کشور 
جهــت شناســایی خانه های خالــی و ایجاد زمینه هــای لازم برای 
برنامه ریــزی در ایــن بخش با اســتفاده از اطاعات این ســامانه 
یکــی از کارکردهــای ایــن قانــون اســت. همچنین در ایــن قانون 
ســازوکار لازم جهت کمک به شناســایی خانه های خالی توســط 
شــهرداری ها و هزینه کــرد بخشــی از منابــع اخــذ شــده از محــل 
مالیات بر خانه های خالی برای احیای بافت های فرسوده شهری 
و ساخت مسکن ارزان قیمت برای خانواده های کم درآمد، پیش 

بینی شده است.

قالیباف: نباید فرصت ها برای ارتقای 
روابط با عراق از بین برود

در دیــدار رئیــس اقلیــم کردســتان عراق بــا رئیس مجلس 
شــورای اســامی بــر تقویــت همکاری هــای دوجانبــه و توســعه 
اقتصــادی و تقویــت بخش هــای صنعتی، کشــاورزی، فنــاوری، 

علمی و دانشگاهی تأکید شد.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسامی در دیدار 
صبح امروز سه شــنبه، نیچروان بارزانی رئیس اقلیم کردســتان 
عــراق بــا بیــان اینکــه این ســفر در وقت مناســب و خوبی انجام 
شــد، گفت: ان شــاءالله این ســفر در توســعه روابط اقتصادی و 
فرهنگی با توجه به ارتباطات عمیقی که بین اقلیم کردستان و 

ایران وجود دارد، اثرات مثبتی بگذارد.
وی همچنین با اشاره به این که گفت وگوهای انجام شده 
در ایــن نشســت و بیــان اینکــه طبیعتــاً این ســفرها در توســعه 
همکاری های سیاسی و امنیتی اثرگذار است و همچنین می تواند 
تحکیم روابط را به همراه داشته باشد، اضافه کرد: برای امنیت 
ایران و عراق و باورهایی که داریم خون جوانان دو کشور ریخته 
شده است و روزهای سختی را گذرانده ایم و اکنون فرصت هایی 
برای توسعه اقتصادی و تقویت بخش های صنعتی، کشاورزی، 
فناوریف علمی و دانشگاهی وجود دارد که باید از این ظرفیت ها 

استفاده کنیم.

بارزانی: اجازه نمی دهیم اقلیم 
کردستان به مرکزی برای تهدید ایران 

تبدیل شود
نیچروان بارزانی رئیس اقلیم کردستان عراق نیز در ادامه 
ایــن دیــدار گفــت: در چارچــوب ایــن ســفر دیدارهــای خوبی در 
تهران داشتیم و همان گونه که گفتید این سفر در مقطع زمانی 
مناسبی انجام شد، روابط ایران با اقلیم کردستان و کشور عراق 
یک رابطه تاریخی است، فراز و نشیب هایی حتماً در این روابط 
وجود داشته اما با مدیریت و اهتمام به موضوع می توانیم تمام 

مشکات را برطرف کنیم.
بارزانی عنوان کرد: در زمینه اقتصادی نیز تاش این است 
که ســطح روابط اقتصادی را ارتقاء دهیم به نحوی که در دوران 
کرونا هیچ زمانی مرزهای اقلیم بســته نشــد در حالی که ســایر 
مرزهای عراق بســته بود. وی با اشــاره به دیدارهای روز گذشــته 
خود با مقامات ارشد کشورمان به خصوص رهبر معظم انقاب 
اســامی، گفت: معتقدم ســرفصل تــازه ای از روابــط بین اقلیم 
کردســتان و جمهــوری اســامی ایــران ایجــاد می شــود و در ایــن 
راستا لازم است از همه پشتیبانی های ایران در روزهای سخت 
از اقلیم کردستان تشکر کنم. بارزانی اظهار کرد: در تمام شرایط 
بحرانی که بعد از سال ۱۳۹۱ داشتیم و همچنین در پیروزی های 
خــود، شــما را در کنــار خود دیده ایم و بطور مســلم اجــازه اینکه 
اقلیم کردســتان به مرکزی برای تهدید جمهوری اســامی ایران 
تبدیل شود را نمی دهیم و خواهان این موضوع نیستیم و با آن 

برخورد می کنیم. 

ثبات بازار ارز دستاورد وعده صادق 
است

رئیــس مرکــز پژوهــش هــای مجلــس از تهیــه و تدویــن 
گزارشی در این مرکز در خصوص عملیات وعده صادق خبر داد 
و با اشــاره به ثبات بازار ارز به عنوان یکی از دســتاوردهای این 
عملیات، گفت: عملیات وعده صادق پایان ماجرا نیســت، بلکه 
شــروع دوره جدیــدی از شــکل گیری روایــتِ ایران بــزرگ، ایران 

منطقه ای و ایران بین المللی است.
بابک نگاهداری از تهیه گزارش مرکز پژوهش های مجلس 
در خصــوص عملیــات وعده صــادق خبر داد و گفت: بر اســاس 
این گزارش عملیات وعده صادق را می توان یک اقدام راهبردی 
در نظر گرفت از آن جهت که نمی توان آن را صرفاً یک عملیات 

نظامی محدود در نظر گرفت.
وی اظهــار کــرد: این عملیات عاوه بر بعد نظامی - امنیتی 
که پاسخی به تجاوزگری دشمن بود و منجر به ایجاد بازدارندگی 
مؤثر در مقابل اقدامات آن شــد، دارای ابعاد مختلف سیاســی، 
اقتصــادی، اجتماعــی و حتــی حقوقــی بــوده کــه عمدتــا واجــد 
فرصت هــای بی نظیــری بــرای جمهــوری اســامی ایــران و محور 
مقاومت است. رییس مرکز پژوهش های مجلس با بیان اینکه 
اثــرات و پیامدهــای عملیات وعده صادق محدود به زمان حاضر 
نیســت، افزود: گزارش مرکز پژوهش های مجلس در خصوص 
این عملیات ابعاد و زوایای مختلف این عملیات را بررسی کرده و 
همچنین دستاوردها، فرصت های ایجاد شده و همچنین آثار آن 
را در عرصه های مختلف سیاسی، اقتصادی، امنیتی، اجتماعی و 

زیربنایی احصا کرده است.

رئیس جمهور:

هزینه کردن برای ورزش، سرمایه گذاری است

آییــن  در  جمهــور  رئیــس  ســخنرانی 
تجلیــل از مــدال آوران و قهرمانــان ورزشــی 

دقایقی قبل آغاز شد.
از قهرمانــان و مــدال  مراســم تجلیــل 
 ۱۸ سه شــنبه  امــروز  کشــور  ورزش  آوران 
اردیبهشــت با حضور آیت الله ســید ابراهیم 
رئیسی رئیس جمهور، کیومرث هاشمی وزیر 
ورزش و جوانــان، قهرمانــان و مــدال آوران 
ورزش، روسای فدراسیون های ورزشی و ... 

در سالن اجاس سران برگزار شد.
ابتــدای  در  گفــت:  رئیســی  الله  آیــت 
دولــت به جمعــی از قهرمانان وپیشکســوتان 
و نــام آوران عــرض کــردم بنــا دارم در وزارت 
ورزش بــه ورزش هــم نگاه مدیریتی شــود و 
هم کســانی در این کسوت باشند که ورزش 

وبــر  باشــند  داشــته  و ســابقه  را بشناســند 
این وعــده خــود وفــا دار بودیــم. خوشــحالیم 
مدیــران وزارت ورزش عمیقــا با ورزش اشــنا 
دارنــد وورزش را خــوب  مــی شناســند و بــا 
مشــکات ورزش آشــنا هســتند وگام هــای 
موثری در جهت رفع این مشــکات برداشته 
اند. وعده مدیریت ورزشــی با مدیر ورزشــی 

را عملی کردیم.
رئیــس جمهــور ورزش کشــور را همــراه 
بــا فتــوت و مردانگی و همــراه با ورزش های 
دینــی و الهــی دانســت و گفــت: ایــن نقطــه 
تمایــز ورزش مــا اســت کــه زیبایــی وصــف 
میــدان  در  وحضــور  قهرمانــی  بــه  ناپذیــری 
یــک  بــرای  مســئولیت  احســاس  می دهــد. 
قهرمــان و ورزشــکار امــر مهمــی اســت ایــن 

همــان روحیــه بــزرگان ایــن عرصــه اســت. 
بالاترین ســکوی قهرمانی از آن کســی است 
که در مقابل رژیم صهیونیســتی ایســتادگی 
کرده وحاضر به رســمیت شناختن این رژیم 
کودک کش نشده است این بالاترین سکوی 

قهرمانی است.
آیت الله ســید ابراهیم رئیســی تصریح 
کــرد: افزایــش اعتبــارات بــرای ورزش مــورد 
تاکیــد بنده اســت اعتقاد و بــاور ما در دولت 
ایــن اســت کــه هزینــه کــردن بــرای ورزش، 

سرمایه گذاری است.
اینکــه  بــه  اشــاره  بــا  جمهــور  رییــس 
استعداد یابی و پرورش استعداد بسیار مهم 
اســت، خاطر نشان کرد: همه زیرساخت ها 
برای ورزشکاران است. تولیدات ورزشی و یا 

اقتصــاد ورزش هم باید در کنار ورزش مورد 
توجــه باشــد. اقتصــاد ورزش باید در خدمت 
نیــاز هــای ورزشــی باشــد. افرادی کــه دراین 
میدان حضور دارند بدانند که تمام تولیدات 
کشــور بــا اســتاندارد هــای لازم در خدمــت 
ورزشــکاران اســت. ورزشــکار در شهرســتان 
ومرکــز اســتان وروســتا بایــد احســاس کنــد 
تجهیزاتی که در اختیارش است از استاندارد 
هــای لازم برخودار اســت و هم می تواند این 
تجهیــزات بــه وی کمــک کنــد. نباید گذاشــت 
ایــن حرفــه و ایــن نیــاز در میدان ســوداگری 
ســوق پیــدا کنــد زیــرا از کیفیــت آن کاســته 
خواهد شد. ارتقای کیفیت در همه جا مورد 

توجه است.
آیــت الله رئیســی متذکر شــد: باشــگاه 
و  ورزشــکاران  خــود  دســت  بــه  بایــد  هــا 
پیشکســوتان و قهرمانــان در سراســر کشــور 
اداره شــود. گســترش باشــگاه هــا به دســت 
قهرمانان رقم خواهد خورد و دولت امکانات 
لازم را در ایــن زمینــه فراهــم خواهــد کــرد 

وحمایت خواهیم کرد.
رئیــس جمهــور قهرمانــان را پیشــتازان 
ایجــاد امیــد و غــرور ملــی دانســت و گفــت: 
حقیقتــا قهرمانــان برســکوی قهرمانــی و بــا 
بــه اهتــزاز آمدن پرچــم پر افتخــار ایران دل 
مــردن را شــاد می کنــد و ایــن شــادی بســیار 
ارزشــمند و قیمتــی اســت. زیر ســاخت های 
بایــد  بــرای گســترش ورزش قهرمانــی  لازم 
فراهــم شــود تــا قهرمانــان هیــچ دغدغــه ای 
جــز میدان وقهرمان شــدن نداشــته باشــند. 
و  ای  حرفــه  ورزش  و  همگانــی  ورزش 
ورزش بانــوان بســیار اهمیــت دارد در کنــار 
 اینهــا بایــد بــه ورزش عشــایری و روســتایی

 توجه شود.

سخنگوی دولت:

دولت برنامه ای برای واگذاری تعیین حقوق کارگران به مجلس ندارد

معاون وزیر تعاون:

مراکز آموزش جوار کارگاهی افزایش می یابد

بهــادری جهرمــی، ســخنگوی دولــت 
گفــت: دولت به ســه جانبــه گرایی اعتقاد 
دارد و هیــچ تصمیمــی در این زمینه ندارد 
و تضمیــن حقــوق کارگر و کارفرما در ســه 

جانبه گرایی است.
علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت 
در مقدمه نشست خبری خود با اشاره به 
اینکــه امروز روز بیماری های خاص اســت 
تصریح کرد: دولت سیزدهم برای حمایت 
از بیماران خاص و صعب العاج صندوقی 
را تاســیس کرد. در ســال اول آن ۵ همت 
بــرای ایــن صنــدوق تامیــن مالــی شــد در 
 ۷ مبلــغ   ۱۴۰۲ در  فعالیــت  دوم  ســال 
همــت برای این صنــدوق اختصاص یافت 
در ایــن مدت برای ۷ میلیون نســخه دارو 
تامین شــده اســت که ۲۳۴ دارو مشمول 
ایــن بیمــاران می شــود. همچنیــن ۴ هزار 
کاشت حلزون شنوایی تامین شد، در این 
دولت کاشــت حلزون شنوایی رایگان شد 

تا مشکل تکلم ناشنوایان برطرف شود.
وی در ادامه به دومین ســفر استانی 
رئیس جمهور به اســتان قم اشــاره داشت 
و بیان کرد: پایان این هفته رییس جمهور 
برای دومین بار به استان قم سفر می کند 
این پانزدهمین ســفر استانی در دور دوم 

به شمار می رود.
سخنگوی دولت با اشاره به دور دوم 
انتخابات تصریح کرد: ۲۱ اردیبهشــت دور 
دوم انتخابــات در ۱۵ اســتان و ۲۱ حــوزه 
برگــزار  نفــر  انتخــاب ۴۵  بــرای  انتخابیــه 
 ۴ در  انتخابــات  اول  دور  در  می شــود. 
حــوزه انتخابیه رای گیری تمام الکترونیک 
موفــق برگزارشــد. در دور دوم در ۸ حــوزه 
ایــن اتفــاق رخ مــی دهــد کــه ۶۰ درصــد 
صندلــی هــای دور دوم مجلس به صورت 
الکترونیکــی انتخــاب مــی شــوند. در هــر 

شــعبه بــه طور متوســط ۵ دســتگاه وجود 
دارد که ســرعت شمارش آرا و سهولت در 
رای گیری از مزایای ان اســت و امیدواریم 

شاهد انتخابات پر شوری باشیم.
بهــادری جهرمــی با بیــان اینکه طرح 
ســاماندهی اجاره بهــا با همکاری دولت و 
مجلــس تدوین شــد، تصریح کــرد: دولت 
لایحــه ای در ایــن خصــوص داشــت کــه 
در ادامــه بــا همــکاری مجلــس ایــن طرح 
یکپارچــه شــد، نهایــی شــدن ایــن قانــون 
کــه بــه زودی به فوریت اباغ می شــود به 
ســاماندهی بازار مسکن و اجاره بها کمک 
مــی کنــد و برای تعیین ســقف اجاره بها و 
نیــز نظــارت بر حســن اجــرای آن و نظارت 
بــر بنگاه هــای امــاک را فراهم مــی کند. 
همچنیــن امکانات تشــویقی بــرای تکمیل 
ســامانه امــاک دارد و بــه شــناخت خانــه 
هــای خالی و ســوق دادن این خانه ها به 
بازار اجاره کمک می کند. مالیات های این 

بخــش به ســمت نوســازی بافت فرســوده 
هدایت می شود، سال گذشته با افزایش 
تولیــد و عرضــه مســکن و نیــز نظــارت بــر 
و  شناســایی  و  امــاک  مشــاوران  دفاتــر 
مالیات ســتانی خانه های خالی نرخ تورم 
ساخت و ساز را مهار کردیم که امیدواریم 
بــا ایــن قانــون بــازار اجــاره بهــا را بیشــتر 
کنترل کنیم و به مستاجران کمک شایانی 

شود.
ســخنگوی دولــت گفت: ســیزدهمین 
و  نــوآوری  بین المللــی  نمایشــگاه  دوره 
فنــاوری، ۱۸ الــی ۲۱ اردیبهشــت ۱۴۰۳ در 
پــارک فناوری پردیس با حضور و مشــارکت 
بیــش از ۴۰۰ شــرکت برگزار خواهد شــد. از 
۲۰ کشور جهان در این نمایشگاه در قالب 
غرفــه دار  و  تجــاری  هیئــت  بازدیدکننــده، 
حضور دارند. اولین دوره رویداد ملی صنایع 
خــاق کشــور با انگیزه ایجــاد تمرکز و توجه 
بیشــتر به صنایع فرهنگی و هویت ســاز در 

این نمایشگاه برگزار خواهد شد.
دولت هیچ برنامه ای برای ارسال 

لایحه واگذاری حقوق کارگران به مجلس 
را ندارد

بهــادری جهرمــی بیــان کــرد: دولــت 
بــه ســه جانبــه گرایــی اعتقــاد دارد و هیچ 
تصمیمــی در ایــن زمینــه نــدارد و تضمین 
حقوق کارگر و کارفرما در سه جانبه گرایی 
اســت دولت هیــچ برنامه ای برای ارســال 
لایحــه واگذاری حقوق کارگران به مجلس 
را نــدارد، مــن ســخنگوی دولــت هســتم و 
ایــن نظــر دولــت را بیــان مــی کنــم دولت 
بــا نقــض اصل ســه جانبه گرایــی مخالف 

است.
اقدامــات  از  یکــی  دولــت  ســخنگوی 
دولــت درمقابلــه با فســاد انضبــاط مالی را 
ایجاد حســاب واحد خزانه دانست و گفت: 
۳ هــزار و ۴۲۹ صــورت مالــی شــرکت های 
دولتی منتشــر شــد، شــرکت هوایــی که به 
تاریکخانــه بودجــه دولــت در ســال هــای 
گذشــته مشــهور بودند که امکان فســاد در 
این شرکت ها تا حدود زیادی از بین می رود 
در گذشــته جرأت انتشــار نــام ابربدهکاران 
مالی نبود اما الان مستمرا دولت آن را برای 
عمــوم مردم منتشــر مــی کند بــا حرکت به 
ســمت الکترونیک کردن پنجره واحد دولت 
امــکان فســاد کاهــش یافته اســت. اتصال 
حساب های تجاری به سامانه های مالیاتی 
و بسیاری اقدامات نظارتی دیگر انجام شده 
و بــرای برخــورد بــه مراجــع قضایی یا شــبه 
قضایی ارجاع شــده همچنیــن پاداش های 
هیات مدیره شــرکت ها به حــوزه بهره وری 
پیوند می خورد و تا زمانی که انضباط مالی 
نداشــته باشــند امــکان پرداخــت پــاداش را 
ندارند پیشرفت این برنامه ها تا ۷۰ درصد 

بوده است.

معــاون وزیر تعــاون،کار و رفاه اجتماعی 
از افزایــش تعــداد مراکــز جــوار کارگاهــی در 
ســال جــاری خبــر داد و گفــت: امســال ۱۵۰۰ 
مرکــز آموزش جوار و بین کارگاهی به ظرفیت 
۴۸۰۰ واحدی سازمان آموزش فنی و حرفه ای 

افزوده می شود.
بــا توجــه بــه افزایــش روز افــزون تعــداد 
دانــش آموختــگان و آمــار فــارغ التحصیــان 
بیکار و عدم تناسب رشته های تحصیلی با نیاز 
بــازار کار، اهمیت مهارت آمــوزی و بهره مندی 
از آموزش هــای فنــی و حرفــه ای بیش از پیش 
احساس می شود؛ در چنین شرایطی آشنایی 
بــا محیــط واقعی کســب و کار و ارتقای ســطح 

مهارت افراد در ورود به بازار کار موثر است.
جــوار  آمــوزش  مراکــز  ایجــاد  از  هــدف 
کارگاهــی و بیــن کارگاهــی، ارتقــای مهــارت، 
کاهــش هزینه هــای جانبــی تولیــد، اســتفاده 
بــرای شــاغان،  امکانــات آموزشــی  از  بهینــه 
صیانــت از نیروهــای کار و تربیــت نیــروی کار 

ماهر و نیمه ماهر است.
ایجــاد و توســعه مراکــز آمــوزش جــوار و 
بیــن کارگاهــی تأثیــر بســزایی در ارتقــای توان 
فنــی و اشــتغال پذیری افــراد در حــوزه هــای 
مختلــف صنعــت دارد. به اعتقاد کارشناســان 
ایــن مراکــز در کنــار صنایــع عــاوه بــر رونــق 
ســطح  افزایــش  زمینــه  تولیــدی  بخش هــای 
مهارت کارگران و شــاغان واحدهای اقتصادی 

را فراهم می کند.
قرارگیــری  کارشناســان،  اعتقــاد  بــه 
آموزش هــای مهارتی در کنار صنایع به تربیت 
ســرمایه های انســانی و جذب آنها در بنگاه ها 
کمک  می کند و از طریق مراکز جوار کارگاهی، 
در بخشــهای  کــه  کارکنــان صنایــع  و  نیروهــا 
مختلف مشغول کار هستند، می توانند مورد 
ســنجش صاحیــت حرفــه ای قــرار گیرند و در 
صــورت نیــاز از آموزش های مهارتــی بهره مند 

شوند.
مهــرداد عظیمــی معــاون وزیــر کار یکــی 

از برنامه هــای اصلــی ســازمان آمــوزش فنی و 
حرفه ای در سال جاری را توسعه مراکز جوار و 
بیــن کارگاهی عنوان کرده و می گوید: امســال 
در راســتای تحقــق شــعار ســال و حمایــت از 
بخش هــای صنعــت و اقتصــاد،   ظرفیت مراکز 
آمــوزش جــوار کارگاهــی ۵۰ درصــد افزایــش 
و  فنــی  ســازمان  حاضــر  حــال  در  می یابــد. 
حرفــه ای بیــش از ۴۸۰۰ کارگاه آموزشــی دارد 
و بخشــی از ظرفیت آمــوزش را در کنار صنایع 
کشــور ایجاد کرده تا از این طریق امر آموزش 

را به خط تولید نزدیک کند.
حــوزه  درصــدی   ٣٣ رشــد  از  وی 
 ٣٨ رشــد  و  حرفــه ای  و  فنــی  آموزش هــای 
درصــدی ســنجش صاحیت حرفه ای در ســال 
 ۱۴۰۲ ســال  در  گفــت:  و  داد  خبــر  گذشــته 
واگــذاری امــر آموزش هــای مهارتــی و فنــی و 
حرفه ای به بخش خصوصی ۱۱۴۰ درصد رشــد 

داشت.
رئیــس ســازمان آموزش فنــی و حرفه ای 

بــا بیان اینکه وقتی مهارت کارگر افزایش پیدا 
کنــد، کارفرمــا از خدمــات و تاش او اســتفاده 
می کند، تاکید کرد: تبدیل کارگر به نیروی کار 
ماهر به سود کارفرماست زیرا موجب افزایش 
بهــره وری، کیفیــت تولید، کاهــش حوادث کار 
و ارتقای سطح مهارت نیروهای کار می شود.

طبق آخرین آمارها بیش از ۳۵۰۰ مرکز 
جوار و بین کارگاهی در کشــور ایجاد شــده که 
نقش موثری در گســترش آموزش های فنی و 
حرفــه ای و تامیــن نیــروی کار ماهــر مــورد نیاز 
صنایع و تربیت و توانمندســازی ســرمایه های 

انسانی داشته است.
به اعتقاد کارشناســان بازار کار، هدف از 
راه انــدازی مراکز آموزش جوار و بین کارگاهی 
شــاغان  و  کارگــران  مهــارت  ســطح  ارتقــای 
بنگاه هــای اقتصادی و پاســخ به نیاز آموزشــی 
کارخانه هــا بــوده کــه بــر ارتقــای تــوان فنــی و 
اشــتغال پذیری افراد در حوزه صنایع و صنوف 

مختلف اثرگذار است.
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اجلاس سران فولاد سبز خاورمیانه و 
شمال آفریقا در دبی برگزار می شود

در حالی که پیش بینی می شــود بازار فولاد ســبز منطقه 
MENA بیــن ســالهای ۲۰۲۵ تــا ۲۰۳۰ ســالانه ۳۸ درصد رشــد 
کند، اجاس سران فولاد سبز خاورمیانه و شمال آفریقا امسال 

در دبی برگزار می شود.
اجاس سران فولاد سبز خاورمیانه و شمال آفریقا، در ۱۱ 

تا ۱۲ سپتامبر )۲۱-۲۲ شهریور ۱۴۰۳( در دبی برگزار می شود.
بــه گــزارش اســتیل رادار، در حالــی اجــاس ســران فــولاد 
ســبز خاورمیانه و شــمال آفریقا ۱۱ تا ۱۲ ســپتامبر ۲۰۲۴ برگزار 
خواهــد شــد که ایــن اجاس در واقع رویدادی اســت کــه در آن 
متخصصان صنعت آهن و فولاد و سایر ذی نفعان گرد هم می 
آیند تا در مورد پیشــرفت و جهت توســعه فولاد ســبز در منطقه 
MENA صحبــت کننــد. این اجاس همچنین آخرین پیشــرفت 
ها در کاهش انتشار کربن در بخش فولاد را به نمایش خواهد 

گذاشت.
اســتیل رادار: تحلیلگران معتقدند بازار فولاد ســبز در این 
منطقــه احتمــالاً رشــد قابــل توجهــی را بــا پیش بینی نرخ رشــد 
ســالانه مرکب )CAGR( تقریباً ۳۸ درصد بین سال های ۲۰۲۵ 

و ۲۰۳۰ تجربه خواهد کرد
بر اساس این گزارش، صنعت فولاد برای جامعه صنعتی 
مدرن بسیار مهم است زیرا از بخش های مختلفی مانند ساخت 
و ســاز، زیرســاخت، هوا فضا، خودرو و ماشــین آلات پشتیبانی 
می کند. با این حال، این صنعت همچنین یکی از انرژی برترین 
صنایع در سطح جهان است که در حدود ۲۵ درصد از انتشار دی 
اکســید کربــن از تولیــد نقش دارد. از آنجایــی که تغییرات آب و 
هوایی به موضوعی مبرم  تر تبدیل می  شود و بسیاری از مناطق 
کاهش انتشار کربن را در اولویت قرار می  دهند، نیاز فزاینده  ای 
برای صنعت فولاد برای دســتخوش تغییرات ســبز برای کاهش 

اثرات زیست  محیطی آن وجود دارد.
منطقه MENA )خاورمیانه و شــمال آفریقا( به عنوان یک 
مکان امیدوار کننده برای تولید فولاد ســازگار با محیط زیســت، 
که به عنوان فولاد ســبز نیز شــناخته می شــود، دیده می شود. 
به نحوی که تحلیلگران معتقدند بازار فولاد سبز در این منطقه 
احتمالاً رشد قابل توجهی را با پیش بینی نرخ رشد سالانه مرکب 
)CAGR( تقریباً ۳۸ درصد بین سال های ۲۰۲۵ و ۲۰۳۰ تجربه 

خواهد کرد.

لیست برندهای پوشاک محرز قاچاق 
اعلام شد

بــا قاچــاق کالا و ارز لیســت ۱۲۵ نشــان  ســتاد مقابلــه 
تجــاری پوشــاک خارجــی قاچــاق محرز را اعــام کــرد و از مال ها 
)فروشگاه ها و مراکز خرید( خواست که از عرضه  کالاهای قاچاق 

جلوگیری کنند.
ســتاد مقابله با قاچاق کالا و ارز در نشســت هماهنگی با 
مدیران مال ها )فروشگاه ها و مراکز خرید( از آن ها خواست که 
پیش از برخوردهای مقابله ای و انتظامی، مدیران فروشگاه ها از 
عرضــه  کالاهای قاچاق جلوگیری کنند. طبق آمار وزارت صمت، 
۱۲۵ قلــم کالای پوشــاک محرز قاچاق در کشــور وجــود دارد، اما 
طبق بررســی های ســتاد، حدود ۱۴۰ برند پوشــاک قاچاق وجود 

دارد که فروش همه  آن ها غیرقانونی است.
در ایــن جلســه همچنین تاکید شــده کالاهایــی که عرضه 
می شوند باید دارای شناسه کالا باشند. کالایی که دارای شناسه 
کالا نباشد، حتما به عنوان کالای قاچاق جمع آروی خواهد شد.

علی بیگی - معاون پیشگیری ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز - همچنیــن در ایــن جلســه گفتــه کــه عمــده کالاهایی 
کــه در مراکــز خرید بزرگ به فروش می رســد، کالاهــای وارداتی 
اســت که با سیاســت اصلی تشــکیل این فروشــگاه ها در تضاد 

کامل است.
در این جلســه لیســت ۱۲۵ نشــان تجاری پوشاک خارجی 
قاچــاق محــرز هــم ارائه شــد که بــرای دریافــت آن  می توانید در 

اینجا کلیک کنید.
گفتنی اســت؛ بهمن ماه ســال قبل طرح مقابله با قاچاق 
پوشــاک در ســطح عرضه بعد از چهار سال توقف، آغاز شد، اما 
مدتی بعد اخباری از توقف طرح یاد شــده منتشــر شــد. با این 
حال گزارش ها حاکی از این است که طرح یاد شده از سر گرفته 

شده است.
در ایــن میــان با توجه به اینکه محاســبه دقیــق آمار کالای 
قاچــاق ممکــن نیســت و صرفــا برآوردهایی در ایــن زمینه وجود 
دارد، عمومــا در برخــی حوزه ها بر ســر آمار قاچــاق اختاف نظر 
وجــود دارد کــه در ایــن میــان ایــن اختاف بر ســر میــزان کالای 

قاچاق در بازار پوشاک بیشتر است.
سال گذشته دهقانی نیا - سخنگوی ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز - گفتــه کــه قبــا پوشــاک قاچــاق در بــازار ۳.۲ میلیارد 
دلار بود، اما در حال حاضر میزان آن نزدیک به ۱.۵ میلیارد دلار 

برآورد می شود.
این در حالی اســت که تولیدکنندگان معتقدند بر اســاس 
گزارش های میدانی بیش از این رقم است. مدتی پیش اتحادیه 
پوشــاک ایــران اعــام کــرد کــه در حال حاضــر بــا بالاترین حجم 
پوشــاک قاچاق در ســطح عرضه مواجه هستیم و اخیرا عاوه بر 
پاکســتان، ترکیــه و بنــگادش، درهای چین هم باز شــده و این 
کشور در حال جبران عقب افتادگی های خودش در دوران کرونا 
است و کالاهای استوک و تاناکورا به صورت کیلویی و با قیمت 
خیلی پایین وارد کشــور می شــود. بر این اســاس تولیدکنندگان 
پوشــاک معتقدنــد تخمین زده می شــود در حــال حاضر بیش از 
ســه میلیارد دلار پوشــاک قاچاق در ســطح عرضه وجود دارد که 
این میزان معادل بیش از ۳۰ درصد حجم بازار پوشاک در ایران 

است.

نقش آموزش و ترویج در فرآیند 
دانش بنیان شدن بخش کشاورزی

رییــس ســازمان تحقیقــات، آمــوزش و ترویــج کشــاورزی 
بــا تاکیــد بر اهمیــت برنامه ریــزی بــرای جهش تولیــد در بخش 
کشاورزی با جلب مشارکت مردم گفت: نقش آموزش و ترویج 
در فرایند دانش بنیان شــدن بخش کشــاورزی و ارتقای بهره وری 

تولید امری ضروری است.
آموزش و ترویج کشاورزی؛ سید مجتبی خیام نکویی ضمن 
اشــاره به بخش بزرگی از جامعه کشــاورزی در کشــور، ضرورت 
انتقال نتایج پژوهش ها و دستاوردهای آموزش و ترویج به این 
بخش در قالب آموزش و ترویج را مزیتی بزرگ برشمرد و افزود: 
نقش رسانه های جمعی در آموزشی و ترویج و اطاع رسانی به 
جامعه، ارتقای سطح دانش و مهارت بهره برداران و کاهش خاء 
عملکــرد میــان میانگین هــا و رکوردهای تولیــد در جهت حصول 

امنیت غذایی نقشی بی بدیلی دارد.

اختصاص هزار میلیارد تسهیلات به 
صنعت نساجی یزد| دهکده نساجی 

راه اندازی می شود
یزد- استاندار یزد از راه اندازی دهکده نساجی و تخصیص 
هزار میلیارد تومان از تســهیات ســفر رئیس جمهور به اســتان 
از محل بانک ملی به حوزه بازســازی و نوســازی صنعت نساجی 

استان یزد خبر داد.
مهــران فاطمــی بــا بیــان اینکــه یکــی از رویکردهــای مــورد 
پیگیری جهت حرکت استان یزد در مسیر اقتصاد دانش بنیان، 
توسعه و رونق فعالیت های صنعت نساجی است، اعام کرد: 
عــزم دولــت بــرای راه انــدازی دهکده نســاجی جدی اســت و در 
مدت ۱۰ روز، محدوده اراضی پیشنهادی برای راه اندازی دهکده 
نســاجی مشــخص می شــود تا پس از بررســی، عملیات اجرایی 

آن آغاز شود.
وی بــا اشــاره به اینکه صنعت نســاجی صنعت ریشــه دار 
استان یزد است، عنوان کرد: با وجود اقدامات بسیار خوب انجام 
شده در این حوزه در سال های اخیر، همچنان بین وضع موجود 
و وضع مطلوب هدفگذاری شــده در سند یزدنوین فاصله وجود 

دارد، که همین مساله وظیفه ما را سنگین تر می کند.
وی بــا اشــاره بــه حمایــت هــای دولــت از صنعت نســاجی 
عنــوان کــرد: خوشــبختانه مدیــرکل دفتــر صنایــع منســوجات و 
پوشــاک وزارت صمــت نســبت بــه هموارســازی شــرایط مربــوط 
مســائل ارزی، قول مســاعد داده، همچنین هزار میلیارد تومان 
از تسهیات سفر رئیس جمهور به استان از محل بانک ملی به 
حوزه بازسازی و نوسازی صنعت نساجی اختصاص یافته است.

این مســئول تاکید کرد:۳۰ درصد از تســهیات تبصره ای 
سال جاری به بخش نساجی اختصاص خواهد یافت. نکته مهم 
ایــن اســت کــه در اعطای تســهیات واحدهای خــرد را فراموش 
نکــرده ایــم بــه گونــه ای که این تســهیات عاوه بــر پرداخت به 
واحدهــای بــزرگ نســاجی، بــه واحدهــای کوچک این حــوزه نیز 

پرداخت می شود.
وی بیان کرد: متاسفانه با وجود نخبگان علمی استان یزد و 
زیست بوم قابل قبول فناوری آن، اما کماکان واردکننده ماشین 
آلات حوزه معدن و نســاجی هســتیم. راه حل این مشــکل نیز 
حمایت واحدهای نســاجی اســتان از شــرکت های دانش بنیان 
اســتان در حوزه نســاجی و تولید ماشــین آلات مورد نیاز اســت 
که باعث توسعه فعالیت های آن ها و رفع بسیاری از نیازهای 

حوزه نساجی می شود.
اســتاندار یــزد در بخــش دیگــری از این گفت و گــو با بیان 
اینکــه اعتبــار لازم بــرای تکمیــل مرکز نــوآوری نســاجی پرداخت 
خواهــد شــد، اظهارکــرد: به منظور افتتــاح این مرکز تــا مهرماه، 
عملیات تکمیل این پروژه تسریع و توسط مجموعه اتاق بازرگانی 

تجهیز خواهد شد.

جلوگیری از قاچاق ماهانه زعفران ۱۶ 
میلیون دلار ارزآوری دارد

میری، نایب رئیس شورای ملی زعفران گفت: بنابر آمار و 
بررسی های صورت گرفته میزان قاچاق ماهانه زعفران به بیش 

از ۱۰ تن رسیده است.
غامرضــا میــری از کاهش قیمت زعفــران در بازار خبر داد 
و گفت: قیمت کنونی هرکیلو زعفران دســته ۷۵ تا ۷۶ میلیون 
تومــان، پوشــال ۹۳ تــا ۹۴ میلیــون تومــان، ســرگل ۹۷ تــا ۹۸ 

میلیون تومان و نگین ۱۰۲ تا ۱۰۵ میلیون تومان است.
به گفته او، با توجه به شرایط مساعد جوی، امسال پیش 
بینی می شــود که میزان تولید نســبت به ســال گذشته افزایش 
چشــمگیری داشــته باشــد که بدیــن ترتیب انگیــزه ای بــرای دپو 

زعفران در انبارها و کسب سود نیست.
میــری ادامــه داد: برآوردهــا حاکی از آن اســت که امســال 
تولید زعفران به ۴۰۰ تا ۵۰۰ تن برسد، اما در خصوص صادرات 

نمی توان برآوردی داشت.
نایــب رئیس شــورای ملی زعفران دربــاره آخرین وضعیت 
صادرات زعفران افزود: بنابر آمار میزان صادرات در سال گذشته 
نسبت به سال ۹۹، ۱۰۰ تن ناشی از رونق قاچاق کاهش داشته 

است.
او گفــت: بــا توجــه بــه آنکــه میــزان مصــرف زعفــران در 
دنیا تغییری نداشــته اســت، از این رو با احتســاب آمار رســمی 
صــادرات، ماهانــه بیــش از ۱۰ تــن زعفــران قاچــاق می شــود که 
بــا رفــع موانع ارزی و مشــکات ســد راه صــادرات، رقمی معادل 

ماهانه ۱۶ میلیون دلار ارز وارد کشور می شود.

نگرانی ها نسبت به چینی شدن 
صنعت خودرو

دبیــر انجمــن صنایــع همگــن نیرو محرکــه و قطعه ســازان 
خودرو کشــور ضمن اشــاره به جلسه اعضای این انجمن با وزیر 
صمت و تشــریح ابرچالش های مجموعه صنعت خودرو کشــور 
)خودروســازی و قطعه ســازی( و انتقــاد از چینــی شــدن صنعت 
خــودرو کشــور، به بیان پیش نیازهــا و الزامات برنامه تولید یک 

میلیون و ۷۰۰ هزار دستگاه خودرو در سال جاری پرداخت.
دبیــر انجمــن صنایــع همگــن نیرو محرکــه و قطعه ســازان 
خودرو کشور-  در گفت وگو با ایسنا، ضمن تاکید بر اینکه تحقق 
برنامه ریــزی صــورت گرفتــه بــرای تولید خــودرو در ســال جاری، 
نیازمند چهار پیش نیاز اساســی اســت، اظهار کرد: در وهله  اول 
اصــاح شــیوه قیمت گــذاری خــودرو و به تبــع آن قیمت گــذاری 
قطعات مورد تاکید است؛ به طوریکه خودروسازان و قطعه سازان 
دیگر زیانده نباشــند و با ســودده شــدن این حوزه و شــرکت ها، 
ســهامداران نیز بتوانند به صورت اتوماتیک سرمایه گذاری کرده 
و ســهام های بورســی در حوزه خودروســازان فعال تر شــود. این 
مهم، بازگشت رونق به این صنعت و کل اقتصاد را به  طور قطع 

به دنبال خواهد داشت.
وی تصریح کرد: صنعت خودروسازی، لکوموتیو و پیشران 
۶۴ صنعت دیگر کشور است و می تواند بسیاری صنایع را فعال 
کــرده و بــه حرکــت در آورد؛ تامیــن ایــن پیــش نیازِ اساســی، در 
جهت جهش تولید بوده و مشارکت مردم را نیز به دنبال خواهد 
داشــت. ضمــن اینکه چنانچه صنعت خودروســازی بــه تولید با 
کیفیت و با تیراژ بالا بازگردد، مشارکت مردم در این صنعت نیز 

تقویت خواهد شد.
دبیر انجمن صنایع همگن نیرومحرکه و قطعه سازی کشور 
افــزود: چالــش دوم این صنعت، کســری نقدینگــی برای تحقق 
جهــش تولیــد از نظر تیراژ و کیفیت اســت؛ افزایش تیراژ از ۱.۳ 
میلیون دستگاه در سال گذشته به ۱.۷ میلیون دستگاه در سال 
جاری و  در کنار آن برای  ارتقای کیفی خودروها، کنار گذاشتن 
برخی خودروها و جایگزینی آن ها با محصولات جدید، به ویژه در 
مورد خودروهای مونتاژی که قیمت و هزینه تمام شده بالاتری 

دارند،  نیازمند نقدینگی بیشتری هستیم.

صنعت،معدن و تجارت

رئیس سازمان غذا و دارو:

محدودیتی برای تامین داروهای بیماران خاص نیست

گفــت:  دارو  و  غــذا  ســازمان  رئیــس 
داروی  تامیــن  بــرای  محدودیتــی  هیــچ 
بیمــاران خــاص اعمــال نمی شــود، برخــی 
از شــرکت های خارجــی به بهانــه تحریم از 

فروش دارو به ایران ممانعت می کنند.
ســید حیدر محمدی روز سه شنبه به 
مناسبت روز جهانی بیماران خاص و صعب 
العاج )۱۸ اردیبهشــت( افزود: در سازمان 
غذا و دارو به صورت مستمر هر مسیری را 
برای تامین داروی بیماران ســپری و تاش 
می کنیم در حد نیاز عزیزانی که نســبت به 
داروی داخلــی حساســیت دارنــد به داروی 

وارداتی نیز دسترسی داشته باشند.
بیمــاران  اظهارداشــت:داروی  وی 
خــاص به صــورت مســتمر تامین می شــود 
امــا داروی بیماران نادر داروهایی هســتند 
کــه بعضــاً هزینه اثربخشــی آنها بــه اثبات 
نرســیده اســت و ممکن اســت خود کشــور 
تولیدکننــده نیــز در حــال بررســی هزینــه 
هزینــه  بنابرایــن  باشــد؛  آن  اثربخشــی 
اثربخشــی دارو قبل از ورود به کشــور باید 

بررسی شود.
معــاون وزیــر بهداشــت تصریــح کرد: 
کشــور  در  خــاص  بیمــاران  داروی  عمــده 

تولیــد می شــود امــا ممکــن اســت درمــورد 
برخی کمبودهــا بحث تولید داخل و نمونه 
خارجــی باشــد که طبیعتــاً مکلف هســتیم 
داروهایــی کــه دارای مشــابه تولیــد داخــل 
هســتند و اثربخشــی آنها به اثبات رســیده 
را مــورد حمایــت قرار دهیم، اما در صورتی 
کــه اثبــات شــود نمونــه داخلــی روی بیمار 
اثرگذار نیســت سهم کمی از بازار از طریق 

واردات تامین می شود.
وی درخصــوص تامین داروی بیماران 
تالاســمی، گفــت: چند ســالی اســت که با 
مشــارکت انجمــن تالاســمی و متخصصین 

خــون و آنکولــوژی روند تامیــن داروی این 
تولیــد  داروهــای  از  اســتفاده  بــا  بیمــاران 
داخــل بهبــود یافتــه اســت و بخــش عمده 
داروی آنهــا از محــل تولیــد داخــل تامیــن 

می شود.
در ســال ۱۴۰۲ نســبت به ســال ۱۴۰۱ 
میزان داروهای وارداتی بیماران تالاســمی 
افزایــش چشــمگیری داشــت کــه بــا تاش 
بانــک مرکــزی و تامیــن ارز تامیــن دارو نیز 

انجام شد
محمــدی بــا اشــاره بــه اینکــه تمامــی 
داروهای بیماران تالاســمی در کشور تولید 
می شــود، اضافه کرد: با توجــه به تقاضای 
برخــی بیمــاران و تفــاوت اثربخشــی روی 
آنها، بخشــی از ســهمیه تامیــن داروی این 
بیماران از مسیر واردات صورت می گیرد.

رئیــس ســازمان غــذا و دارو تصریــح 
کرد: در ســال ۱۴۰۲ نســبت به ســال ۱۴۰۱ 
میزان داروهای وارداتی بیماران تالاســمی 
افزایــش چشــمگیری داشــت کــه بــا تاش 
بانــک مرکــزی و تامیــن ارز تامیــن دارو نیز 
انجــام شــد؛ امســال نیــز امیدواریــم کــه با 
کمــک بانک مرکــزی و تامیــن ارز مورد نیاز 

داروی این بیماران را تامین کنیم.
وی بــا اشــاره بــه اینکــه میــزان تولیــد 
بیمــاران تالاســمی رشــد  و واردات داروی 
از  بخشــی  گفــت:  اســت،  داشــته  خوبــی 
هزینه های داروی این بیماران توسط بیمه 
ســامت و صنــدوق بیمــاران صعب العــاج 
تقبل می شــود تــا بیماران دغدغــه ای برای 

تامین دارو نداشته باشند.

معاون صنایع دستی و هنرهای سنتی کشور:

بیمه صنعتگران صنایع دستی به ثمر نشست
معــاون صنایع دســتی و هنرهای ســنتی 
کشــور گفــت: بیمه هنرمنــدان صنایع دســتی 
اباغ شــد امیدواریم مراحــل نظارتی تا خرداد 
مــاه انجام شــود تــا بتوانیــم قــرارداد بیمه این 

افراد را منعقد کنیم.
بــه گــزارش بــازار، مریــم جالــی بــا بیان 
اینکــه از شــهریور ۱۴۰۱ بحث بیمــه هنرمندان 
با وجود فراز و نشــیب های زیاد پیگیری شــد، 
افــزود: ایــن مهــم بــا مکاتبــات وزیــر میــراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی با رئیس 
بــا  جمهــوری محقــق شــد و در بهمــن ۱۴۰۲ 
دســتور رئیــس جمهــور بیمــه ۱۰ هــزار نفــر از 
فعالان حوزه گردشــگری و صنایع دستی که از 
ایــن تعــداد ۸ هزار نفر هنرمند صنایع دســتی 
و ۲ هــزار نفر راهنمایان گردشــگری را شــامل 

می شود، در دستور کار قرار گرفت.
معــاون صنایع دســتی و هنرهای ســنتی 
کشــور بــا بیان اینکه بحث تأمیــن اعتبار منجر 
به طولانی شــدن این بحث شــد بــه طوری که 
تا انتهای ســال گذشــته طول کشید، گفت: از 
بهمن ســال ۱۴۰۲ به دنبال اباغیه از سازمان 
تامین اجتماعی، فهرســت اســامی افراد واجد 

شــرایط را جمع آوری کردیم. اســامی از ســوی 
استان ها ارسال و در چند مرحله پایش شد.

او بــا بیــان اینکــه اولویت ما گروه ســنی 
بــوده اســت، اظهار کــرد: باتوجه بــه اینکه اگر 

ســن افراد از ۵۰ ســال عبور کنــد امکان تحت 
پوشــش قــرار گرفتن بیمه آنها نیســت، از این 
رو مقــرر شــد در ایــن مرحله اولویت ســنی ما 
۴۰ تــا ۵۰ ســال باشــد و افــرادی که ســابقه و 

تاثیرگــذاری بیشــتری در صنایــع دســتی دارند 
مشمول شوند.

جالــی بــا اشــاره بــه اهمیــت و توجه به 
بحــث معیشــتی هنرمنــدان گفت: افــراد برای 
بیمــه شــدن عاوه بــر مجــوز میــراث فرهنگی 

باید کارت فنی حرفه ای نیز داشته باشند.
معــاون صنایع دســتی و هنرهای ســنتی 
کشــور با اشــاره به اینکه قبل از تحت پوشش 
قــرار گرفتــن بیمــه، فراینــد کنتــرل و بازرســی 
تامیــن اجتماعــی نیــز انجــام می شــود، اظهــار 
کــرد: افــراد باید حتما در رشــته خود کار کنند، 
معاینــات پزشــکی هــم انجــام دهند و ســپس 

فرایند لازم در سامانه طی می شود.
او بــا بیــان اینکه یک شــغل زمانی پایدار 
بازنشســتگی  از  بعــد  بتوانــد  فــرد  کــه  اســت 
صــورت  در  گفــت:  کنــد،  دریافــت  مســتمری 
درگذشــت هنرمنــد صنایع دســتی، خانواده او 
می تواند از مستمری آن استفاده کنند و حتی 
اگر فرد از کار افتاده شــود نیز می تواند از این 
بیمه اســتفاده کند. همچنین این افراد توسط 
ســازمان تامیــن اجتماعــی و بازرســان ادارات 

میراث فرهنگی استان ها پایش می شوند.

گــرگان- ایمانــی، مدیرعامــل بنیــاد ملی گندمــکاران گفت: حــدود ۵ درصد تلفــات در زمان 
برداشت گندم وجود دارد که استفاده از تکنولوژی روز دنیا این مساله به یک درصد خواهد رسید.

علــی قلــی ایمانــی در گفت و گو بــا خبرنگار بازار اظهــار کرد: به دلیل گرانــی تکنولوژی روز 
دنیا نتوانســته ایم هماهنگ با برخی کشــورهای توســعه یافته در حوزه ماشــین آلات کشــاورزی 

پیشرفت کنیم.
مدیرعامــل بنیــاد ملی گندمکاران افزود: در حال حاضر ضایعات کمباین ها زیاد اســت اما 
جهاد کشــاورزی با اجرای طرح معاینه فنی برای همه آنها شــرایطی فراهم کرده تا جلوی بخشی 

از ضایعات گرفته شود.
وی اضافــه کــرد: بــا همــه این تاش هــا از آنجایی که از تکنولوژی روز دنیا عقب هســتیم، 
بخشــی از هــدر رفــت ها اجتناب ناپذیر و متاســفانه درصــد ضایعات گندم از نــورم جهانی بالاتر 

است.
وی ادامه داد: برخی از ماشین آلات جدید ضایعات کمتری دارند اما به طور کلی در ریزش 
گندم بیش از پنج درصد ضایعات داریم و عاوه بر آن درصدی از ریزش هم در حمل و نقل بار 

رخ می دهد.
ایمانی خاطرنشــان کرد: اگر کشــاورز در برداشــت دقت نداشته باشــد برخی از ضایعات در 

خوشه می ماند که دلیل آن رطوبت و گاهی نیز تنظیم نبودن دستگاه کمباین است.
کشاورزان در زمان برداشت باید دقت کافی داشته باشند

وی گفت: کشــاورزان در زمان برداشــت باید دقت کافی داشــته باشــند و از ماشــین آلاتی 
استفاده کنند که معاینه فنی دارد و همچنین زمانی به برداشت گندم اقدام کنند که رطوبت هوا 

کم باشد تا دچار کمترین میزان تلفات باشند.
وی بیان کرد: تلفات برداشت در دنیا یک درصد است اما درصد تلفات در کشور ما به دلیل 
تحریم و عدم بهره مندی از تکنولوژی روز، یک خســران در بخش کشــاورزی محســوب می شــود 
که البته این مســاله در برداشــت کلزا به دلیل اینکه ماشــین آلات مخصوص آن در کشــور وجود 

ندارد، بیش از گندم است.
مدیر عامل بنیاد ملی گندمکاران افزود: اگر حاکمیت میزان ریزش و تلفات گندم در زمان 
برداشــت در کل کشــور را حســاب کند، می تواند ســالانه چندین هزار کمباین را از محل همین 

ریزش ها تهیه و با قیمت مناسب و تسهیات ارزان قیمت در اختیار کشاورزان قرار دهد.
وی تصریح کرد: زمانی که زمین را برای کشت دوم آماده می کنیم متوجه خواهیم شد که 
به همان میزانی که بذر برای کشــت گندم تهیه شــده) حدود ۳۰۰ کیلوگرم(، محصول در زمین 

وجود دارد و این یعنی هدر رفت منابع آب، خاک و دسترنج کشاورز؛
ایمانی بیان کرد: تلفات پنج درصدی در زمان برداشــت و همچنین تلفات پنج درصدی در 
زمان حمل و نقل در مجموع ۱۰ درصد خسارت به کشاورز تحمیل می کند لذا با توجه به میانگین 
برداشت در کل کشور که حدود ۱۳ میلیون تن است، شاهد تلفات یک میلیون تنی در برداشت 
این محصول هستیم که رقم بالایی به حساب می آید که قطعا استفاده از تکنولوژی روز دنیا از 

بروز این ضرر و زیان پیشگیری خواهد کرد.

رئیس اتحادیه سراســری مرغداران گوشــتی با اشــاره به توان تولید بیش از ۳ میلیون تنی 
گوشــت مرغ در کشــور گفت: ضمن پرهیز از اعمال قیمت  های دســتوری برای جهش تولید باید 

برای تولیدکننده و بازرگان هم اعتمادسازی کرد.
بازار؛ گروه کشاورزی: در حالی بازار گوشت و مرغ همواره با نوسانات قیمتی مواجه است 
که عوامل بسیاری بر این نوسانات موثر است و کمبود برخی نهاده ها گاه و بیگاه این نوسانات را 
رقم می زند. با این وجود ظرفیت های تولید در بخش طیور بالا است و به تبع در صورت فراهم 

بودن شرایط توان صادراتی در این حوزه نیز قابل توجه است.
بیش از 3 میلیون تن توان تولید گوشت مرغ داریم

علی ابراهیمی، رییس اتحادیه سراســری مرغداران گوشــتی کشــور در خصوص توانمندی 
های این بخش به خبرنگار بازار می گوید: در حال حاضر توان تولید بیش از ۳ میلیون تن تولید 

گوشت مرغ و توان صادراتی بیش از ۲۰۰ هزار تن در سال را دارا هستیم.
ابراهیمی همچنین گفت: با توجه به وجود توانمندی  های بسیار قابل توجه بخش مردمی در 
تولید در صورتی که دولت آمادگی اعتماد و اعطای وظایف تصدی  گری به خود مردم و تشکل  های 
مربوطه و پرهیز از اعمال مدیریت اقتصاد دولتی را داشته باشد قطعا شاهد رشد و شکوفایی قابل 
توجه خواهیم بود. رئیس اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی کشور: اجازه برنامه ریزی و مدیریت 
تولید و بازار مصرف به مردم و تشــکل  های مردم  نهاد، حمایت معنوی و قانونی از ســرمایه  گذاری 
بخش مردمی از اصلی ترین پیش نیازها برای رخ دادن جهش تولید در حوزه طیور کشور است رئیس 
اتحادیه سراســری مرغداران گوشــتی کشــور همچنین در پاسخ به این ســوال که برای محقق شدن 
جهش تولید چه شرایط یا زیرساخت هایی در این حوزه نیاز است گفت: اجازه برنامه ریزی و مدیریت 
تولید و بازار مصرف به مردم و تشــکل  های مردم  نهاد، حمایت معنوی و قانونی از ســرمایه  گذاری 
بخــش مردمــی از اصلــی ترین پیش نیازها برای رخ دادن جهش تولید در حوزه طیور کشــور اســت. 
ابراهیمی ادامه داد: عاوه بر موارد یاد شــده پرهیز از اعمال قیمت  های دســتوری و اعتماد به بازار، 
زمینه سازی دسترسی آسان تر به نقدینگی و سرمایه مورد نیاز، اعتماد سازی برای تولید کنندگان و 
اعتماد سازی برای بازرگانان فعال در کشور از دیگر شرایط اساسی است که بایستی برای اینکه در 

سال جاری شاهد رشد و جهش تولید باشیم فراهم شود.
ایالات متحده و چین یک سوم تولید جهانی گوشت طیور را رقم می زنند

گفتنی است در حوزه تولید گوشت مرغ کشور ایالات متحده با تولید بیش از ۲۱ میلیون تن 
در سال بزرگترین تولیدکننده است و پس از آن نیز کشورهای برزیل با تولید حدود ۱۵ میلیون 
تــن و چیــن بــا تولید بیش از ۱۴ میلیون تن در رتبه دوم و ســوم قــرار دارند. به این ترتیب ایالات 
متحــده و چیــن مجموعا حدود یک ســوم تولید جهانی گوشــت طیــور را رقم می زنند.  گزارشــات 
جهانی همچنین حاکی اســت در ســال ۲۰۲۳ کشــورهای روســیه با تولید حدود ۵ میلیون تن، 
مکزیــک بــا بیــش از ۴ میلیــون تــن، اندونزی با حدود ۴ میلیون تن، هند بــا بیش از ۳ میلیون و 
۷۰۰ هزار تن، تایلند با بیش از ۳ میلیون و ۴۰۰ هزار تن، لهســتان با بالغ بر ۲ میلیون و ۷۰۰ 
هزار تن و ترکیه با تولید سالانه بیش از ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار تن در جایگاه چهارم تا دهم تولید 

گوشت طیور قرار دارند.

مدیرعامل بنیاد ملی گندمکاران:
تحمیل تلفات 5 درصدی برداشت گندم به 

کشاورزان| از تکنولوژی روز دنیا عقبیم

رییس اتحادیه سراسری مرغداران گوشتی:
توان تولید بیش از 3 میلیون تن گوشت مرغ را 
داریم؛ جهش تولید مستلزم اعتماد به بازار است
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توسعه سیستم های مخابراتی با سرمایه 
گذاری9۱ میلیارد ریال در کردستان

افشین  مقصودی --- سنندج
مدیــر مخابــرات منطقه کردســتان با اعام اینکــه ایجاد و تقویت 
زیرساخت های مخابراتی ازتعهدات حوزه سیستم های مخابراتی است 
گفت: به منظور تامین تجهیزات لازم در این راســتا ،در ســال گذشــته 

۹۱میلیارد ریال سرمایه گذاری انجام شده است. 
ایجــاد مرکــز جدیــد مخابراتــی و تعویــض ســویئچ در ۵۴ نقطــه 
روســتایی و ۹ مرکز شــهری با ظرفیت بیش از شش هزار و ۲۰۰ پورت، 
حذف مرکز قبلی در مرکز دارسیران شهرستان مریوان و ایجاد دو هزار 
و ۵۶۰ پورت از اقدامات این حوزه در ســال ۱۴۰۲ اســت. انجام توسعه 
ســویئچ تلفن ثابت،ADSL  و VDSL در ۵۸ مرکز شــهری و روستایی با 
ظرفیت سازی دو هزار و ۶۵۵ پورت اشاره کرد و گفت : از این ۵۸ پروژه 

، تعداد ۳۷ مورد آن در نقاط روستایی به اجرا درآمده است.
حکمت از ایجاد اینترنت پرسرعت مخابرات به میزان ۴۸۰ پورت 
در نــه روســتای جدید در اســتان خبــر داد و اظهارداشــت: با تحقق این 
مهم ۵۹۹ روســتا از مزایا و ســرویس های اینترنت پرســرعت مخابرات 

بهره مند هستند. 
مدیر مخابرات منطقه کردســتان خاطر نشــان ســاخت: در سال 
گذشــته حــدود هفــت هزار خــط تلفن ثابت بــرای مشــتریان جدید در 

استان دایر شده است که ۸۹۶ خط آن روستایی است.
در ســال ۱۴۰۲ حــدود ۱۹ هــزار و۲۰۰ پــورت ADSL و۴۸۲ پــورت 
VDSLبه مشتریان جدید واگذار شده است که بیش از سه هزار و۳۰۰ 

مشترک آن در نقاط روستایی ساکن هستند.
وی با اشــاره به وجود زیرســاخت های ســرویس جدیدFTTH  در 
برخی از نقاط استان و بهره مندی مشتریانی که استفاده از بستر این 
فناوری را دارند اعام کرد: در ســال گذشــته به ۷۷۴ مشــترک جدید ، 

سرویس FTTH ارائه شده است.
حکمت یادآور شــد: در ســال جــاری اقدامات و پــروژه های قابل 
توجهــی در تمــام حــوزه هــای مخابراتــی بویــژه تحقــق برنامــه نجما در 

کمترین زمان ممکن در دستور کار منطقه قرار دارد

در راستای تکریم خیرین مدیرکل نوسازی 
مدارس گیلان با دو تن از خیرین مدرسه 

ساز و مدرسه یار دیدار نمود
به گزارش روابط عمومی علی دقیق مدیرکل نوســازی، توسعه و 
تجهیز مدارس گیان در راستای تکریم خیرین مدرسه ساز در دیدار با 
جناب آقای حاج اسداله رضا زاده و جناب آقای ملکی از خیرین خوشنام 
مدرســه ســاز و مدرسه یار اســتان گیان در محل دفتر خویش دیدار و 

گفتگو نمود.
وی در ایــن دیــدار ضمــن آرزوی موفقیــت روز افــزون بــرای ایــن 
خیرین بزرگوار، بیان داشت: افتخار می کنیم که خیرین همیشه همراه 
نوسازی مدارس بوده و این همراهی و همدلی انسانهای بزرگ ستودنی 

است.
دقیــق بــا اشــاره به نقش مهم خیریــن در اعتای نظــام تعلیم و 
تربیت، افزود:  فرهنگ مشارکت خیرین در توسعه فضاهای آموزشی 
و همراهــی بــا نظــام تعلیم و تربیت برای همیشــه در تاریــخ ماندگار و 

جاوید خواهد بود.
 وی با بر شمردن گوشه ای از خدمات خیرین در استان گیان و 
ضمن تجلیل و تکریم از آنان گفت: خداوند منان را شــاکریم که به ما 

نعمت قدردانی و تقدیر از این انسانهای بزرگ را ارزانی نمود.
این مقام مسئول در پایان با تاکید بر اینکه در آینده نیز مدرسه 
سازی نیازمند حضور سبز خیرین می باشد، تصریح نمود: یقیناً توسعه 
فضاهای آموزشی با مشارکت خیرین به عنوان الگوهای ارزشمند ایثار 

در جامعه تحقق پیدا می کند.

نماینده مردم شهرستان رودبار در مجلس 
شورای اسلامی با مدیرکل نوسازی مدارس 

گیلان با دیدار و گفتگو کرد
بــه گزارش روابط عمومی، دکترمهرداد گودرزوند چگینی نماینده 
مــردم شــریف شهرســتان رودبار در مجلس شــورای اســامی با هدف 
بررسی مسائل و مشکات فضاهای آموزشی شهرستان رودبار با حضور 
در اداره کل نوســازی مدارس با مهندس علی دقیق مدیرکل نوســازی، 
توســعه و تجهیــز مدارس اســتان گیــان در محل دفتر ایشــان دیدار و 
در خصوص تکمیل پروژه های نیمه تمام، کمبود فضاهای آموزشــی و 
تجهیزات مورد نیاز های مدارس و هنرستانها گفتگو و تبادل نظر کردند.

علی دقیق در این دیدار با بیان اینکه توجه به آموزش و پرورش 
مهمترین اصل در کشورهای توسعه یافته  است، تصریح نمود: مدارس 
و فضاهای آموزشی از مولفه های موثر در نظام آموزشی پویا می باشد.

وی با ارائه گزارشــی مختصر از اقدامات و فعالیت های اداره کل 
نوســازی مدارس اســتان، گفت: بخش عمده ای از موفقیت های اداره 
کل نوســازی مدارس در چند ســال اخیر مرهون حمایت های بی دریغ 
اســتاندار فرهیخته، ریاســت محترم سازمان نوســازی مدارس کشور و 

نمایندگان محترم مجلس شورای اسامی است.
ایــن مقام مســئول در ادامه بــا بیان بخشــی از اقدامات ماندگار 
دولت در توســعه فضاهای آموزشــی، بیان داشــت: دولت ســیزدهم با 
نگاهــی متعالــی در توســعه فضاهای آموزشــی اهتمام جدی داشــته و 

گام های بسیار موثری برداشته است.
آموزشــی  فضاهــای  نیازهــای  و  مشــکات  بررســی  وی ضمــن 
شهرســتان رودبــار، هماهنگــی هــای لازم در خصــوص رفــع موانــع و 

مشکات موجود انجام داد.

فرماندار شهرستان بن: معلمین، طلایه 
داران توسعه کشور

صدیقــه بارانــی :  در روز معلــم، فرماندار شهرســتان بن 
بــه معلمــان تبریــک گفتــه و اظهار داشــت که معلمــان طایه 
داران توســعه کشــور هســتند. او بیــان کرد کــه نقش و ارزش 
معلمان در رشــد و توســعه جامعه بســیار حائز اهمیت اســت 
و افــزود کــه این افراد با تربیت نســل های ســالم، مســئولیت 
بزرگــی را بــر عهــده دارنــد. رضــا علــی بیگــی افــزود توســعه 
زیرساخت های آموزشــی از اولویت های این شهرستان است. 
فرماندار شهرستان بن از تاش های معلمان در انتقال دانش 
و ارزش هــای فرهنگــی بــه دانش آمــوزان تقدیر کــرده و آن ها 
را قهرمانانــی ارزشــمند در جهــت پیشــبرد آمــوزش و پــرورش 
معرفــی کــرد. رضا علی بیگــی اضافه کرد: »در راســتای تحقق 
شــعار ســال )جهــش تولیــد بــا مشــارکت مــردم( و همچنیــن 
تحقــق شــعار دولت ســیزدهم مبنــی بر مردمی ســازی دولت، 
از معلمــان بــه عنــوان نخبــگان جامعــه و دانش آمــوزان بــه 
عنوان آینده ســازان کشــور خواســت تــا ایده ها و نظــرات خود 
را در جهت عملی کردن شــعار ســال و همچنین پیشــگیری از 

آسیب های اجتماعی مطرح کنند.”

وضعیت آبرسانی به روستاهای بخش 
 درودزن شهرستان مرودشت

 بررسی شد 
مدیــر عامــل شــرکت آبفــا فــارس در ســفر بــه شهرســتان 
مرودشــت رونــد آبرســانی و وضعیت پروژه هــای در حال اجرای 

روستاهای بخش درودزن را مورد بررسی قرار داد.
علــی جــان صــادق پور که به منظــور بررســی میدانی روند 
آبرسانی به مردم بخش درود زن، به شهرستان مرودشت سفر 
کــرده بــود، از عملیــات اجــرای تعــدادی از پــروژه های آبرســانی 
بــه روســتاهای این بخش بازدیــد و از نزدیــک در جریان آخرین 

فعالیت های انجام شده قرار گرفت. 
مدیــر عامــل آبفا فارس در این ســفر از چــاه در حال حفر 
مجموعه ی روســتایی گلمکان نمیز بازدید و بر تســریع در روند 

تکمیل این پروژه ی آبرسانی تاکید کرد. 
دکتر صادق پور در ادامه از تصفیه خانه آب کوه ســبز که 
بخشــی از آب شــرب شهر مرودشت را تأمین می کند و تصفیه 
خانه فاضاب روستای دشتک از توابع بخش درود زن نیز دیدن 

کرد.
وی در بازدید از پکیج تصفیه ی فاضاب روستای دشتک، 
این تصفیه خانه را یکی از اقدامات تحسین برانگیز شرکت آبفا 
فارس در حوزه مهندســی طرح های فاضاب روستایی توصیف 

کرد.

تنها ۳۵ درصد حجم سدهای فارس 
قابل استفاده است

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای فارس با اشاره به وضعیت 
ذخیره سدهای استان با توجه به بارش های اخیر گفت: علی رغم 
اینکــه شــاهد بارش هــای خوبــی در اســتان بودیم امــا همچنان 
مشــکل کم آبی پابرجاســت، به طوری که تنها ۳۵ درصد حجم 

سدهای استان قابل استفاده است. 
ســیاوش بدری در گفت وگو با خبرنگار ایسنا، در خصوص 
آخریــن وضعیت ذخیره آب اســتان با توجه بــه بارش های اخیر 
گفت: ســامانه بارشــی که از ۱۱ اردیبهشت ماه وارد استان فارس 
شــد موجــب افــزودن بیــش از ۴۱ میلی متــر بــه میزان متوســط 

بارندگی استان شد.
وی میانگین بارندگی اســتان در ســال آبی جاری تا امروز، 
۱۷ اردیبهشــت را ۲۴۶ میلی متــر اعــام کــرد و افــزود: میانگیــن 
بارندگی اســتان در ســال قبل چنیــن روزی ۲۵۷ میلی متر بوده 
اســت و این مســئله نشــان می دهد که تا رســیدن به وضعیت 

سال قبل هنوز ۱۱ میلی متر آب کم داریم.
بــدری تصریــح کــرد: میانگیــن ۵۵ ســاله اســتان، ۳۰۳ 
میلی متر اســت و تا رســیدن به این میانگین در سال جاری آبی 

که از مهر 
تــا مهر هر ســال محاســبه می شــود، هنــوز ۱۹درصد باقی 

مانده است.
مدیرعامــل آب منطقه ای فــارس اظهار کرد: با وجود اینکه 
ایــن روزهــا شــاهد بــارش رحمــت الهی هســتیم و این مســئله 
باعث خوشحالی عموم مردم می شود اما هنوز باید تأکید کنیم 
کــه مشــکل کم آبی در اســتان پابرجاســت، لــذا از عمــوم مردم 
درخواســت داریم تا در مصرف آب مراعات کرده و از اســراف در 

بخش کشاورزی و صنعت و شرب پرهیز کنند.
وی در ادامــه وضعیت ســدهای اســتان را نیــز اعام کرد و 
افزود: ۹ ســد در اســتان فارس وجود دارد که حجم کل آن ها ۲ 
هــزار و ۹۳۶ میلیــون متــر مکعب اســت اما تا امــروز صبح، یک 
هــزار و ۳۳۴ میلیــون متــر مکعب آب در این ســدها وجود دارد 
یعنی ۴۵ و نیم درصد از میزان حجم سدها. ضمن اینکه حجم 
مفیــد ســدهای اســتان فــارس ۸۶۳ میلیون متر مکعب اســت 
یعنی تنها ۳۵ درصد حجم آب موجود در ســدهای استان قابل 
اســتفاده اســت، بــه همین دلیــل تأکید داریم که هنوز مشــکل 

کم آبی داریم.

تهاتر و تسویه ۱9۰۰ میلیارد ریال 
از بدهی های شرکت آب و فاضلاب 

استان بوشهر به دولت از محل 
ظرفیت های قانون بودجه ۱۴۰۲ 

ابوالحسن عالی در توضیح این خبر اظهار داشت : از محل 
ظرفیت های ایجادی در قانون بودجه سال ۱۴۰۲ ) بند ف تبصره 
۵ ( و ) جزء ۱ بند ث تبصره ۶( در مجموع بیش از یکهزار و ۹۰۰ 
میلیارد ریال از بدهی های شــرکت آبفا اســتان بوشــهر تهاتر و 

تسویه شد .
وی بیــان کــرد : از مجمــوع بدهی های تهاتر شــده شــامل 
بدهی به دولت موضوع منابع حاصل از وام های داخلی دولت- 
موضــوع مــاده ۳۲ قانون برنامه بودجه به میــزان یکهزار و ۶۴۸ 
میلیارد ریال ، امور مالیاتی ۲۰۶ میلیارد و ۸۸۷ میلیارد ریال و  
باز پرداخت بدهی به پیمانکاران طرح تملک دارائی و سرمایه ای 

به مبلغ ۵۱ میلیارد و ۶۶۵ میلیون ریال بوده است .
عالــی ادامــه داد : امیــد اســت با توجــه به تهاتر و تســویه 
بخــش قابــل توجهی از بدهی های شــرکت آبفا اســتان بوشــهر 
نتیجــه آن در ســرعت بخشــی و اتمــام پــروژه به طرز ملموســی 

نمایان شود .

البرز _ مدیرکل آموزش و پرورش البرز:
مدارس دولتی عادی حق دریافت مبالغی تحت عنوان ثبت 

نام و شهریه ندارند
عالیــه رضوانــی- آمــوزش و پــرورش 
البرز در نشســت خبری با اصحاب رســانه 
با بیان اینکه یکی از مشکات ما در حوزه 
ســاخت مدرســه، نداشتن زمین است لذا 
از دســتگاه های ملی و اســتانی که زمین 
مناســب در اختیار دارند، می خواهیم که 
در این زمینه یاریگر ما باشند،گفت: برای 
رســیدن به حــد نرمال و اســتاندارد تراکم 
کاس هــای درس در اســتان بــه بیش از 

۱۰ هزار کاس نیاز داریم .
علــی حجرگشــت بــا اشــاره بــه اینکه 
امروز ایــن آمار برای احداث کاس هایی 
بــا ظرفیــت ۲۵ تــا ۳۰ نفــر اســت و اگــر 
بخواهیــم بــا مــدارس دو نوبتــه و تراکــم 
دانــش آمــوزی ۳۰ تــا ۳۵ نفــر کاس ها 
را اداره کنیــم، حداقــل بــه ۳۰۰ مدرســه 
داریم،افــزود:  نیــاز  شــده  هدفگــذاری 
تراکم دانش آمــوزی، مهاجرت و افزایش 
ســالانه حــدود هشــت هــزار دانــش آموز 
بــه جمعیت دانش آموزان اســتان یکی از 
مشــکات حوزه آموزش است و به همین 
دلیــل ، بــه حــدود ۳۰ تــا ۴۰ مدرســه ۱۲ 

کاسه نیاز داریم.
دولــت  از  قبــل  اینکــه  بیــان  بــا  وی 
ســیزدهم شــاید کمتر از پنــج زمین چمن 
ورزشــی در مدارس اســتان وجود داشــت 
امــا اکنون تقریباً ۵۰ زمین چمن ورزشــی 
در اســتان وجود دارد ،ادامه داد: تا پایان 
ســال جــاری ۲۰ زمیــن دیگــر نیــز آمــاده 
مــی شــود امــا ایــن اســتان از نظــر فضای 
اردوگاهــی بــرای اردوهــای دانــش آموزی 

فقیر است.
حجر گشــت از احیای اردوگاه شــهید 
بهشتی کردان طی دو سال اخیر خبر داد 
و گفــت: اردوگاه حضــرت فاطمــه الزهــرا 
)س( ماهدشــت نیــز متعلق به آموزش و 
پرورش تهران بود اما به دستور وزیر و با 

پیگیری مسئولان، ابتدای امسال به البرز 
واگذار شد.

مدیــرکل آمــوزش و پــرورش البرز با 
اشــاره بــه اینکــه توزیــع شــیر میــان ۲۴۰ 
هــزار نفر از دانش آموزان مقطع ابتدایی 
نیــز بــه میــزان دو بار در هفتــه انجام می 
کــه قصــد  شــود،افزود: دانــش آموزانــی 
ورود بــه پایــه اول ابتدایــی را دارنــد، باید 
پیش از آغاز سال تحصیلی مورد سنجش 
و غربالگــری کامــل در حوزه های مختلف 
بینایی، شــنوایی، اختــالات یادگیری و … 
قرار گیرند و اگر دانش آموزی شرایط لازم 
بــرای ورود بــه مــدارس عــادی را نداشــته 
اســتان  اســتثنایی  مــدارس  در  باشــد، 
پذیــرش می شــود. ضمن اینکه ســنجش 
نوآموزان امسال که از دی ماه ۱۴۰۲ آغاز 
شــده اســت، تا پایــان اردیبهشــت ماه به 

پایان می رسد.
وی بــا بیــان اینکه در ســال تحصیلی 
گذشــته دانــش آمــوز البــرزی رتبــه ســوم 
رشــته ریاضــی را در کنکــور سراســری بــه 

دســت آورد، گفــت: دانــش آمــوزان ایــن 
اســتان ۳۵ مــدال در مراحــل مقدماتــی 
و  کردنــد  کســب  کشــوری  المپیادهــای 
۱۲ دانــش آمــوز بــه جشــنواره خوارزمــی 
اول  رتبــه  کســب  یافتند.همچنیــن  راه 
نیــز  و  درســی  تئاتــر  زمینــه  در  کشــور 
تعــداد شــرکت کننــدگان در پرســش مهر 
 ریاســت جمهــوری از دیگر افتخــارات این 

اداره کل است.
حجرگشــت بــا اشــاره به اینکه ســال 
گذشــته ضریــب تاثیــر معــدل دیپلــم در 
 ۴۰ سراســری،  هــای  دانشــگاه  پذیــرش 
درصــد و کنکــور ۶۰ درصد بود که امســال 
ضریــب تاثیرگــذاری معدل بــه ۵۰ درصد 
رســیده اســت،ادامه داد: ســال آینده نیز 
۶۰ درصد معدل دیپلم و ۴۰ درصد کنکور 
در پذیرش دانشــگاه تاثیر خواهد داشــت 
و ســالانه ایــن درصــد افزایش مــی یابد تا 
بــه ۳۰ درصــد کنکــور و ۷۰ درصــد معدل 

برسد.
مدیــرکل آمــوزش و پــرورش اســتان 

البرز با اشاره به برگزاری امتحانات نهایی 
پایــه دوازدهــم و تصحیــح و اعــام نتایــج 
آنها در کشــور به شیوه جدید و به صورت 
عادلانه و برابر در سال گذشته اظهارکرد: 
امسال امتحانات دانش آموزان پایه های 
دهــم و یازدهم نیز نهایی اســت و معدل 
ســه ســال آخر آنهــا در پذیرش دانشــگاه 
لحــاظ می شــود، بنابراین دانــش آموزان 
و اولیــای آنها توجه ویژه ای در این زمینه 

داشته باشند.
حجر گشت خاطرنشان کرد: مدارس 
دولتــی عادی از نظــر قانونی حق دریافت 
مبالغــی تحــت عنــوان ثبــت نام، شــهریه 
و … را ندارنــد امــا مــدارس خاصــی ماننــد 
ســمپاد، نمونــه دولتــی و… قوانیــن خاص 
خود را دارند و می توانند شهریه دریافت 
کنند.البتــه بــا توجــه بــه اینکه آمــوزش و 
پرورش نمــی تواند همه نیازهای مدارس 
دولتــی را تامیــن کنــد، اولیــا در صــورت 
تمایــل مــی تواننــد مبالغــی را بــه عنــوان 

کمک به مدارس پرداخت کنند.

نماینده شهرستان اردل در شورای اسلامی استان خبر داد: 

  خرید ماشین آلات برای شهرداری ، 
نیازمند تخصیص اعتبار است

احمدرضا عسکرزاده : نماینده شهرستان اردل در شورای اسامی چهارمحال وبختیاری 
گفــت: اختصــاص اعتبــار جهــت احــداث ســاختمان شــهرداری کاج، بهســازی و تعریــض 
جاده های شهرســتان اردل و خرید ماشــین آلات و تجهیزات شــهرداری های شهرستان باید 

در دستور کار قرار گیرد.
حمید جهانگیری اظهار کرد: تأمین برق طرح های کشــاورزی شهرســتان اردل منجر به 

انقاب عظیمی در حوزه اشتغال شهرستان اردل می شود.
وی افزود: اختصاص اعتبار جهت احداث ساختمان شهرداری کاج، بهسازی و تعریض 
جاده های شهرســتان اردل و خرید ماشــین آلات و تجهیزات شــهرداری های شهرستان باید 

در دستور کار قرار گیرد.
اشــاره  اســامی چهارمحال وبختیاری با  شــورای  شهرســتان اردل در  نماینــده 
شهرســتان اردل گفت:  شــهرداری های  بــه  دارایــی  تملــک  اعتبــار  افزایــش  موضــوع  بــه 
اعتبــارات تخصیــص  می توانــد  شهرســتان اردل،  جمعیتــی  آمــار   به روزرســانی 

 را عادلانه کند.

گــذاری  هــدف  و  گفت:مقصــود  بوشــهری  صفایــی  غامعلــی  الــه  آیــت 
گرامیداشــت دهه کرامت باید این باشــد که مردم با ســبک زندگی رضوی آشــنا 
بشــوند و انتهای هر مراســم و برنامه با سیاست گذاری، منتج به آشنایی مردم 

با سبک زندگی اسامی گردد . 
به گزارش روابط عمومی اداره کل فرهنگ و ارشاداســامی اســتان بوشــهر 
، نماینده ولی فقیه در اســتان بوشــهر  روز یکشــنبه در نشست شورای فرهنگ 
عمومی اســتان بوشــهر با اشــاره به اهمیت و جایگاه قشــر کودک و نوجوان در 
برنامــه هــای دهه کرامت گفت: روی قشــر کودک و نوجــوان و جوان بطور ویژه 
برنامــه ریــزی کنیــد و بــا ایجــاد جاذبه در فعالیت هــا و برنامه ها زمینه شــرکت 
و بهــره مندی این قشــر فراهم شــود.   آیــت الله غامعلی صفایی بوشــهری در 
خصوص همایش روز ملی خلیج فارس گفت: در راستای معرفی تاریخ بوشهر 
در حــوزه مقاومــت همایــش خلیج فــارس افق نوینی در عرصه رســانه ای جهان 
ایجــاد کــرد که به ســهم خود از برگزارکنندگان این رویــداد قدردانی می کنم. وی 
بیان کرد: با تشــکیل شــورای سیاســت گذاری و اجرایی روز ملی خلیج  فارس در 

استان بوشهر سیاست گذاری موردنیاز در استان اجرایی می شود.
نماینــده ولــی فقیه در اســتان و امام جمعه بوشــهر تصریــح کرد: همایش 
۲ قرن مقاومت بوشــهر در مقابل اســتعمار در دهه نخســت اسفند ماه امسال 
باشــکوه تر از گذشــته برگزار می شود. صفایی بوشــهری ادامه داد: در این راستا 
نیــاز اســت بــرای تحقــق ایــن مهــم شــورای تخصصــی با مشــارکت مســئولان و 
کارشناســان تشــکیل شــود. وی افزود: برگزاری کنگره حماســه زنان لرده استان 
بوشــهر علیه اســتعمار پیر انگلیس را از دیگر برنامه های امســال استان بوشهر 
اســت. صفایــی بوشــهری گفــت: ایــن کنگره بیــن ۸ تا ۱۱ آبان ســالروز حماســه 
زنان لرده در مقابله با قشــون انگلیســی و شکســت ارتش اســتعمار پیر، برگزار 
می شــود. وی عنــوان کــرد: بــا هدف معرفی هــر چه بهتر قیام زنــان لرده انتظار 
است تهیه فیلم سینمایی و سریال تلویزیونی این رویداد بزرگ مورد توجه ویژه 
قرار گیرد. آزور دبیر ســتاد دهه کرامت اســتان بوشــهر با اشاره به اینکه استان 
بوشهر امسال زودتر از دهه کرامت به استقبال این ایام رفت ، گفت:در هفته 
اخیر بواســطه برگزاری دومین جشــنواره ملی روستایی عشایری آسمان هشتم 
، استان میزبان ۷۰ نفر از هنرمندان برتر رضوی در رشته های منقبت خوانی، 
پــرده خوانــی و نقالــی  و عکس رضوی از اســتانهای مختلف کشــور در روســتای 

سرکره دشتستان بود.

رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل شــرکت ســهامی آب منطقه ای گیان در گفتگوی 
ویــژه خبــری شــبکه باران در شــامگاه اولین روز آبگــذاری در ســال ۱۴۰۳ از ذخیره ۷۰۲ 

میلیون متر مکعبی آب در مخزن سد سفیدرود خبر داد.
به گزارش روابط عمومی شرکت سهامی آب منطقه ای گیان، وحید خرمّی رئیس 
هیأت مدیره و مدیرعامل شــرکت ســهامی آب منطقه ای گیان در گفتگوی ویژه خبری 
شــبکه باران با اشــاره به ذخیره ۷۰۲ میلیون متر مکعبی آب در مخزن ســد ســفیدرود، 
گفت: ذخیره فعلی ســد ســفیدرود نســبت به سال گذشته کاهش را نشان می دهد اما 
با در نظر گرفتن جمیع جهات شــرایط ســال زراعی در حال ســپری شــدن تقریبا مشــابه 
سال قبل است و نیازمند برنامه ریزی و اجرای دقیق آبرسانی به شالیزارها و همیاری و 
همراهی کشاورزان محترم گیان با فرزندانشان در آب منطقه ای گیان و رعایت تقویم 
زراعــی اســت. مدیرعامــل شــرکت آب منطقه ای گیــان افزود: در روز آغــاز آبگذاری)۱۶ 
اردیبهشــت( از کانال فومنات و چپ ســنگر که شــامل رشــت و خمام می شــود فعالیت 
را آغاز کردیم و انشــالله از ۱۹ اردیبهشــت کانال راســت ســنگر یعنی شرق استان را وارد 
مدار می کنیم و با توجه به اینکه اولین دوره آبگذاری است حدوداً ۴ روز طول می کشد 
که آب به آخرین شــهرها برســد و در داخل آنها توزیع بشــود، بنابراین در این مقطع از 
کار ۱۴ روز پیوســته آب خواهیم گذاشــت تا آب به انتهایی ترین نقطه شــبکه برسد و از 

تقویم زراعی که ماک کار ماست بخش "نشاء" به پایان برسد.
رئیس هیأت مدیره آب گیان گفت: این مرحله که مرحله اول آبگذاری اســت ۱۴ 
روز پیوسته خواهد بود و بعد از آن طبق روال سال های گذشته یعنی ۴ روز قطع و ۸ 
روز وصــل در خــرداد مــاه ادامه خواهد داشــت. وحید خرمّی درخصــوص لایروبی ها نیز 
گفت: ما هر ساله ۵۰۰ کیلومتر طول از انهار اصلی نیازمند لایروبی را در گیان لایروبی 
می نماییم که امسال و در حال حاضر که در گفتگوی ویژه خبری با مردم شریف گیان 
در حال صحبت هستم بیش از ۶۵۰ کیلومتر طول از انهار اصلی و درجه یک در استان 
را با هدف آبرسانی مطمئن لایروبی نموده ایم تا آب سریع تر به روستاها برسد و عاوه 
بر این در طول دوره آبگذاری بیش از ۹۰۰ دســتگاه پمپ ســنگین آبرســانی در ایســتگاه 
هــای پمپــاژ ما در ســطح اســتان به منظــور بازچرخانی آب اســتفاده خواهد شــد. وی با 
اشــاره به اینکه در حال حاضر همه ایســتگاه های پمپاژ آب منطقه ای گیان ســرویس 
و نگهــداری شــده و آمــاده بهــره بــرداری اند، گفــت: خواهش مــن از کشــاورزان محترم 
ایــن اســت چــون ایــن پمپ ها خــاص هســتند و تعمیرات آنها زمــان بر اســت و در بازه 
زمانی محدود آبگذاری جایگزینی احتمالی آنها زمانبر خواهد بود نســبت به نگهداری و 

ممانعت از دست اندازی به آنها کوشا باشند.

رئیس شورای فرهنگ عمومی استان بوشهر 
مقصود و هدف گذاری گرامیداشت دهه کرامت 
باید آشنایی مردم با سبک زندگی رضوی باشد 

مدیرعامل آب منطقه ای گیلان اعلام کرد:
ذخیره آب سد سفیدرود در شروع آبگذاری 

702 میلیون متر مکعب است

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای 

فاقد سند رسمی
برابر آرای شــماره 140360329012001472و 
و   140360329012001473
و   140360329012001474
مــورخ  همگــی   140360329012001475
1403/02/12 و هیــات اول/دوم موضــوع قانون 
تعییــن تکلیــف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای 
فاقد ســند رســمی  مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک گرمسار تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضیان 
1- خانــم طیبــه صفری به شــماره شناســنامه 12 کد 
ملی 4609677490 صادره فرزند تقی در یک سهم 
مشاع از 4 سهم ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به 
مساحت 14174/70 مترمربع قسمتی از پلاک ثبتی 
12 فرعــی از 34 اصلــی واقــع در قاطول شهرســتان 
گرمســار بــا حــق اســتفاده از قانون مقــررات آب بر 
طبق نحوه ملی شــدن آن. عبور تیر برق از مورد ثبت 
گواهــی میگردد.)مبایعه نامه عادی /ســند رســمی/ 
ســند مالکیت مشــاعی/ سهم الارث متقاضی از مالک 
رســمی تقی صفری ( 2- فاطمه صفری به شناســنامه 
شماره 682 کد ملی 4609140543 صادره فرزند 
تقی در یک سهم مشاع از 4 سهم ششدانگ یک قطعه 
زمیــن مزروعی بــه مســاحت 14174/70 مترمربع 
قسمتی از پلاک ثبتی 12 فرعی از 34 اصلی واقع در 
قاطول شهرســتان گرمســار با حق اســتفاده از قانون 

مقررات آب بر طبق نحوه ملی شدن آن. عبور تیر برق 
از مورد ثبت گواهی میگردد.)مبایعه نامه عادی /سند 
رســمی/ ســند مالکیت مشاعی/ سهم الارث متقاضی 
از مالک رسمی تقی صفری ( 3- خانم مریم صفری به 
شناســنامه شــماره 4796 کد ملی 4608946358 
صادره از گرمسار فرزند تقی در یک سهم مشاع از 4 
ســهم ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 
14174/70 مترمربــع قســمتی از پــلاک ثبتــی 12 
فرعی از 34 اصلی واقع در قاطول شهرستان گرمسار 
با حق استفاده از قانون مقررات آب بر طبق نحوه ملی 
شدن آن عبور تیر برق از مورد ثبت گواهی میگردد.

)مبایعــه نامــه عادی /ســند رســمی/ ســند مالکیت 
مشــاعی/ ســهم الارث متقاضی از مالک رســمی تقی 
صفری ( 4- خانم زهرا صفری به شناســنامه شــماره 
7 کــد ملــی 4609762481 صــادره فرزند تقی در 
یک سهم مشاع از 4 سهم ششدانگ یک قطعه زمین 
مزروعی به مســاحت 14174/70 مترمربع قسمتی 
از پــلاک ثبتــی 12 فرعی از 34 اصلی واقع در قاطول 
شهرســتان گرمســار با حق استفاده از قانون مقررات 
آب بر طبق نحوه ملی شدن عبور تیر برق از مورد ثبت 
گواهــی میگردد.)مبایعه نامه عادی /ســند رســمی/ 
ســند مالکیت مشــاعی/ سهم الارث متقاضی از مالک 
رسمی تقی صفری ( محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشــته باشــند می توانند 

از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مــدت یــک ماه از تاریخ تســلیم اعتــراض مبادرت به 
تقدیم دادخواســت به مراجع قضایی نموده و گواهی 
مربوطه را به اداره تســلیم نمایند بدیهی اســت در 
صــورت انقضــای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/02/19

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/03/05   
شناسه: 1710157                              رئیس ثبت اسناد 

و املاک گرمسار- حسین چلوئی
..............................................................................

البرز آگهی فقدان سند مالکیت در سه کادر کار شود 
ممنون آگهی فقدان سند مالکیت خانم فاطمه نیرومند 
بــه شــماره ملــی 091052415 با ارائــه وکالتنامه 
شــماره 3565 مــورخ 25 /11 / 1401 دفترخانــه 
267 کمالشــهر ضمن تســلیم دو برگ استشــهادیه 
تصدیق شــده اعلام نموده اســت که ســند مالکیت 
ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 
60 / 90 مترمربــع بــه شــماره 4615 فرعی از 144 
از اصلــی مفــروز از پــلاک 389 فرعی از اصلی مذکور 
واقع در اراضی حوزه ثبتی شهرســتان کرج که برابر 
رای شماره 139660331011003436 مورخ 20 
/ 12/ 1396 قانــون تعییــن تکلیــف اراضی و املاک 
فاقد ســند رســمی متعلق به شهربانو فهیمی حریرچی 

می باشد که سند به شماره چاپی 285010 ج / 

 آگهی نوبت دوم دعوت از بستانکاران شركت آنیل ايده كاوان شرقی )مسئولیت محدود( 
)در حال تصفیه( به شماره ثبت 582401 و شناسه ملی14010233164

در اجرای ماده 215 اصلاحیه قانون تجارت از كلیه بستانکاران شركت آنیل ايده كاوان شرقی در حال تصفیه )مسئولیت 
محدود( به شماره ثبت 582401 و شناسه ملی14010233164كه آگهی انحلال آن در صفحه 42 روزنامه رسمی كشور به 
شماره 22855 مورخ 1402/06/18درج گرديده است دعوت به عمل می آيد تا ظرف مدت حداكثر يک سال از تاريخ انتشار 
آگهی نوبت اول با ارائه مدارک مثبته ادعای خود به مدير تصفیه خانم زهرا شرقی صومعه به شماره همراه 09907598139 
مســتقر در آدرس استان تهران، شهر تهران، خیابان شهید برادران فناخسرو، ساختمان تجاري اداري تنديس، طبقه2 
واحد203 كدپستی 1989819954 مراجعه نمايند. بديهی است شركت و مدير تصفیه در مورد هرگونه ادعای احتمالی كه 

خارج از مدت فوق به شركت منعکس گردد مسئولیتی نخواهند داشت.
 ـزهرا شرقی صومعه مدير تصفیه شركت آنیل ايده كاوان شرقی )مسئولیت محدود( در حال تصفیه 

سازمان آگهی های  روزنامه  عصراقتصاد 

86096245 - 09123906054
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اخبــــــــــــار اخبــــــــــــار

 تورم مسکن به کمترین رقم
 ۲ سال اخیر کاهش یافت

بر اساس گزارش بانک مرکزی، در فروردین امسال 
تــورم مســکن بــه کمتریــن رقــم ۲۴ ماه گذشــته کاهش 

یافت.
بانــک مرکــزی گــزارش تحــولات بازار مســکن شــهر 
تهران را منتشــر کرد که نشــان می دهد تورم مســکن در 
پایــان فروردین به ۲۲.۹ درصد رســید که نســبت به ماه 
قبل ۱.۹ درصد کاهش داشته است. این رقم در ۲ سال 
اخیر، کمترین رقم برای افزایش قیمت مسکن محسوب 
می شــود. تورم سالانه قیمت مســکن در تهران در پایان 

دولت گذشته )تیرماه ۱۴۰۰( ۴۴ درصد بود.
در فروردیــن ۱۴۰۳، تعداد آپارتمان های مســکونی 
معاملــه شــده در شــهر تهران بــه ۱۵۰۸ واحد مســکونی 
رســید که نســبت به ماه مشــابه ســال قبل ۱۴.۲ درصد 
کاهــش نشــان می دهــد. همچنیــن متوســط قیمت یک 
متر مربع زیربنای واحد مســکونی معامله شــده ۸۱۶.۳ 
میلیــون ریــال بــود که نســبت به ماه مشــابه ســال قبل 

۲۲.۹ درصد افزایش نشان می دهد.
گزارش »تحولات معامات بازار مسکن شهر تهران 
در فروردین ماه سال ۱۴۰۳« که برگرفته از آمارهای خام 
ســامانه ثبت معامات اماک و مســتغات کشور است، 
توســط اداره بررســی ها و سیاســت های اقتصــادی بانک 
مرکزی تهیه و منتشر شده است. بر اساس این گزارش:

در فروردین مــاه ســال ۱۴۰۳، تعــداد آپارتمان هــای 
مسکونی معامله شده در شهر تهران به ۱.۵ هزار واحد 
مســکونی رســید کــه نســبت بــه مــاه قبــل و ماه مشــابه 
ســال قبل به ترتیب ۷۵.۶ و ۱۴.۲ درصد کاهش نشــان 

می دهد.
مــاه مــورد گزارش، متوســط قیمت خریــد و فروش 
یــک متــر مربع زیربنای واحد مســکونی معامله شــده از 
طریــق بنگاه هــای معامــات ملکــی شــهر تهــران ۸۱۶.۳ 
میلیــون ریــال بــود کــه حاکــی از افزایــش ۰.۲ درصــدی 

نسبت به ماه قبل می باشد.
بررســی توزیــع تعــداد واحدهای مســکونی معامله 
شــده در شــهر تهران به تفکیک عمر بنا در فروردین ماه 
سال ۱۴۰۳ حاکی از آن است که از مجموع ۱۵۰۸ واحد 
مســکونی معامله شــده، واحدهای تا ۵ ســال ساخت با 
ســهم ۳۰.۱ درصد، بیشــترین سهم را به خود اختصاص 
داده انــد. ســهم مذکور در مقایســه با فروردین ماه ســال 

قبل حدود ۱.۷ واحد درصد افزایش یافته است.

تورم نقطه به نقطه مسکن 
تهران در فروردین به ۲۲.9 درصد 

کاهش یافت
در فروردین مــاه ســال ۱۴۰۳، متوســط قیمــت یــک 
متر مربع زیربنای واحد مسکونی معامله شده از طریق 
بنگاه هــای معامــات ملکی شــهر تهــران ۸۱۶.۳ میلیون 
ریال بود که نســبت به ماه قبل و ماه مشــابه ســال قبل 

به ترتیب ۰.۲ و ۲۲.۹ درصد افزایش نشان می دهد.
در میان مناطق ۲۲ گانه شهرداری تهران، بیشترین 
مســکونی  زیربنــای  مربــع  متــر  یــک  قیمــت  متوســط 
معامله شــده معــادل ۱۵۰۴.۲ میلیــون ریــال بــه منطقه 
یــک و کمتریــن آن با ۴۲۳.۶ میلیون ریال به منطقه ۱۸ 

تعلق داشته است.
 

حجم معاملات گواهی سپرده 
شمش طلا از ۵ تن عبور کرد

از  بــازار ســرمایه  فعــالان  نظیــر  کــم  اســتقبال  بــا 
معامــات گواهــی ســپرده شــمش طــا در بــورس کالای 
ایران، حجم این معامات از مرز ۵ تن عبور کرد که این 
حجم معادل بیش از ۶۸۱ هزار قطعه ســکه طای تمام 

بهار آزادی است.
اواخــر  از  طــا  ســپرده شــمش  گواهــی  معامــات 
ســال ۱۴۰۱ در ســامانه های یکپارچه بــورس کالای ایران 
راه انــدازی شــد و اکنون با گذشــت ۱۴ مــاه از راه اندازی، 
رکورد حجمی جدیدی را ثبت نموده اســت. این حجم از 
معامــات معــادل بیــش از ۶۸۱ هزار قطعه ســکه طای 
تمام بهار آزادی است و بیش از ۱۸.۵ هـ. م.ت نقدینگی 

به این بازار جذب شده است.
گفتنــی اســت ســرمایه گذاران متعــددی بــه صورت 
صندوق هــای  طریــق  از  غیرمســتقیم  و  مســتقیم 
ســرمایه گذاری در این بازار اقدام به سرمایه گذاری کرده 
و در ســمت عرضــه نیــز عرضه کنندگان متعــددی در این 
بازار اقدام به سپرده گذاری شمش طا و عرضه آن کرده 
انــد. بــه تازگــی نیز بــورس کالا طــی اطاعیه ای شــرایط 
ســپرده پذیری شــمش طــا از مشــتریان را اعــام کــرده 

است.
ذی نفعان این بازار می توانند با مراجعه به اعانات 
www. مالــی در ســایت بــورس کالای ایــران بــه آدرس

ime.co.ir اطاعات تکمیلی را دریافت نمایند.

حضور فعال بانک سامان در 
نمایشگاه صنعت پخش ایران

ششــمین نمایشگاه و کنفرانس بین المللی صنعت 
پخــش ایران، به عنوان بزرگ ترین گردهمایی بین المللی 
فعــالان صنعــت پخش، با حضور فعال بانک ســامان در 

محل نمایشگاه بین المللی کیش برگزار می شود.
و  خدمــات  از  متنوعــی  گســتره  بــا  ســامان  بانــک 
محصــولات در حوزه هــای گوناگــون و برنامه جــدی برای 
حمایت از فعالان صنعت پخش با کادری کامل متشکل 
از مدیــران ارشــد، میانــی و کارشناســان متخصــص در 
ششــمین نمایشــگاه بین المللــی صنعــت پخــش ایــران 

حضور خواهد داشت.
بر اســاس این گزارش، بانک ســامان که به واســطه 
خدمــات گســترده و کامل خود در ســال های گذشــته به 
انتخــاب اول شــرکت های پخش کشــور تبدیل شــده، در 
مــدت برگزاری این رویداد با برگزاری جلســات و ماقات 
حضوری آخرین خدمات و امکانات خود را در اختیار این 
حوزه اقتصادی کشور قرار خواهد داد. گفتنی است، این 
نمایشگاه از ۱۸ لغایت ۲۰ اردیبهشت در محل نمایشگاه 

بین المللی کیش برگزار خواهد شد.

تامین مالی شرکت های بورسی 
تسهیل می شود

وحیــد روشــن قلب، مدیر نظــارت بر بازار اولیه ســازمان 
بــورس و اوراق بهــادار بیــان کــرد: تامیــن مالــی شــرکت های 

بورسی تسهیل می شود.
وحیــد روشــن قلب، مدیر نظــارت بر بازار اولیه ســازمان 
بــورس و اوراق بهــادار گفــت: با توجه به ارتباط طرح تســهیل 
تامین مالی و زیرســاخت ها با ســازمان بورس و اوراق بهادار، 
پیشــنهادهایی از طــرف این ســازمان بــرای درج در این قانون 
بــه مجلــس ارائــه شــد تا بــا رفع موانــع قانونــی، تامیــن مالی 

شرکت های بورسی تسهیل شود.
وی بــا بیــان ایــن کــه موضوعات مــورد نیاز بازار ســرمایه 
در پیشــنهادهای ســازمان بــورس گنجانده شــده، مطرح کرد: 
تامین مالی شرکت ها از طریق »ابزارهای سرمایه ای، افزایش 
ســرمایه شــرکت ها و تاسیس شرکت های سهامی عام پروژه« 

از جمله پیشنهادهای نهاد ناظر است.
مدیر نظارت بر بازار اولیه ســازمان بورس و اوراق بهادار 
بــا تاکیــد بر ایــن که در این قانــون مشــوق های مالیاتی وجود 
دارد، افــزود: شــرکت هایی کــه از محــل ســود انباشــته ســال 
گذشــته خود افزایش ســرمایه می دهند و شــرکت هایی که از 
محل ســلب حق تقــدم از ســهامداران فعلی افزایش ســرمایه 
خواهند داد تا ســقف این افزایش ســرمایه از ســود مشــمول 
مالیات ســال گذشــته آنها کم خواهد شــد که در نهایت منتج 

به افزایش میزان سرمایه گذاری خواهد شد.
روشن قلب ادامه داد: برای تاسیس شرکت های سهامی 
عــام پــروژه و صندوق های عــام پروژه، معافیــت مالیاتی برای 

انتقال دارایی ها به شرکت وجود خواهد داشت.

تالار نقره ای میزبان عرضه بیش از 
یک میلیون تن محصول

 ۱۸ سه شــنبه  روز  در  ایــران  کالای  بــورس  تالارهــای 
اردیبهشــت مــاه میزبان عرضه یک میلیــون و ۵۹ هزار و ۹۰۵ 

تن انواع کالا و محصول هستند.
بــه این ترتیب تالار محصولات صنعتی و معدنی شــاهد 
عرضــه ۲۱۵ هــزار تن گندله ســنگ آهن، ۲۸ هــزار و ۹۰۶ تن 
ورق فــولادی، ۱۴ هــزار و ۳۳۸ تــن نبشــی، ۳ هــزار و ۵۵۰ 
تــن ناودانــی، ۳ هزار و ۹۰ تن مس مفتول، ۸۶۰ تن شــمش 
آلیاژ آلومینیوم، ۵۹۰ تن بیلت آلومینیوم و ۴۰ تن مس کاتد 

است.
۱۶۸ هــزار تــن گندلــه ســنگ آهــن، ۸۸ هــزار و ۴۶۰ تن 
قیــر، ۸ هــزار تــن گوگــرد گرانولــه، یک هــزار تن شــمش بلوم 

و ۴۳۶ تن اسید استیک در تالار صادراتی عرضه می شود.
تالار پتروشــیمی و فرآورده های نفتی عرضه ۱۱۶ هزار و 
۷۳۵ تــن مــواد پلیمری، شــیمیایی، لــوب کات و قیر را تجربه 

می کند.
تــالار حــراج باز شــاهد عرضه ۳۰۰ هزار تن ســنگ آهن 
دانــه بنــدی، ۹۲ هــزار و ۵۰۰ تن وکیوم باتــوم، ۹ هزار و ۵۰۰ 
تن کنســانتره ســنگ آهن، ۳ هزار و ۷۴۴ تن استایرن منومر 

است.
در بــازار فرعــی نیــز ۵ هزار و ۶۵۶ تــن ضایعات فولادی، 
ضایعــات  آلومینیومــی،  ضایعــات  فــولادی،  ورق  ضایعــات 
شیشــه، ضایعات چــدن، ضایعات مونتاژی خــودرو، ضایعات 
پلیمری، ضایعات صندوق چوبی، بشکه خالی، اقام تکمیلی 
خــودرو، اتیــل بنزن، ام دی اف خــام و بوتادین روی تابلو می 

رود.

مردم چند هزار سکه در حراج های 
مرکز مبادله خریدند؟

طبق اعام مرکز مبادله طا و ارز، تاکنون در مجموع ۱۱ 
حراج برگزار شــده ۱۴۷ هزار و ۶۷۷ قطعه انواع ســکه طا به 

متقاضیان حراج تخصیص داده شده است ...
روز گذشــته یازدهمیــن حــراج ســکه طــای مرکــز مبادله 
ایــران بــا تخصیــص ۱۴ هزار و ۹۳۴ قطعه ربع ســکه، ۱۰ هزار 
و ۳۷۸ قطعــه تمــام ســکه و۴۶۲۳ قطعــه نیم ســکه به پایان 

رسید.
یازدهمین حراج سکه طا در )۱۷ اردیبهشت ماه ۱۴۰۳( 
برگزار شــد و از مجموع ۲۹ هزار و ۲۶۳ قطعه ربع ســکه ثبت 
ســفارش شــده، ۱۴ هــزار و ۹۳۴ قطعه بــا میانگین قیمت ۱۳ 
میلیون و ۹۷۰ هزار تومان به متقاضیان تخصیص داده شد.

از مجموع ۷۸۰۲ قطعه نیم ســکه ثبت ســفارش شــده، 
۴۶۲۳ قطعه با میانگین قیمت ۲۲ میلیون و ۳۶ هزار تومان 

تخصیص داده شد.
در حراج سکه تمام نیز ۱۹ هزار و ۵۸۲ قطعه سکه ثبت 
سفارش شد که ۱۰ هزار و ۳۷۸ قطعه با میانگین قیمت ۳۹ 

میلیون و ۲۶۵ هزار تومان تخصیص داده شد.
در بین متقاضیان افرادی بالاتر و افرادی پایین تر از این 
قیمــت هــا، قیمت پیشــنهادی اعام کرده و بــه آنها تخصیص 

داده شده است.

هشتمین مرحله قرعه کشی سپرده 
سبای بانک پارسیان برگزار شد

هشــتمین مرحلــه قرعه کشــی ســپرده بانکــی ارزشــمند 
)ســبا( بانــک پارســیان روز یکشــنبه ۱۶ اردیبهشــت مــاه ســال 
جاری برگزار و ۵ برنده یک میلیارد ریالی آن شناسایی شدند.

هشــتمین مرحلــه قرعه کشــی ســپرده بانکــی ارزشــمند 
)ســبا( بانــک پارســیان روز یکشــنبه ۱۶ اردیبهشــت مــاه ســال 
جاری برگزار و ۵ برنده یک میلیارد ریالی آن شناسایی شدند.

در این قرعه کشــی که با حضور اســماعیل ســیرانی مدیر 
روابط عمومی بانک پارسیان، بابک نظری رئیس اداره توسعه 
فــروش، حامــد اســماعیل زاده رییــس اداره عملیــات بانکــی، 
ســید جمال الدیــن مرتضوی دبیر دبیرخانه باشــگاه مشــتریان 
و نماینــدگان مدیریت بازرســی و نظــارت و دیگر مدیریت های 
مربوطه برگزار شد، به پاس قدردانی از همراهی سپرده گذاران 
ســبا، ۵ جایــزه یک میلیارد ریالی بــه ۵ برنده خوش اقبال این 
قرعه کشــی تعلــق گرفــت. اســامی برنــدگان ایــن قرعه کشــی 
به زودی از طریق وب ســایت و صفحات رســمی بانک پارسیان 

و باشگاه مشتریان بانک، اعام خواهد شد.
گفتنی اســت؛ استفاده از تسهیات ارزان قیمت، شرکت 
در قرعه کشی های دوره ای سبا )۴ بار در سال(، دریافت کارت 
اعتباری ،عضویت خودکار در باشگاه مشتریان بانک پارسیان، 
عضویت خودکار در باشگاه تخفیفی تاپیا باقابلیت تخفیف از 
۱% تا ۵۰% در لحظه و استفاده از جوایز و تخفیف های شرکای 

تجاری باشگاه ازجمله مزایای این حساب به شمار می آید.

نگاه کارشناسان به  کارآمدی قانون جدید بانک مرکزی در گفتگو با عصر اقتصاد

نفوذ ناپذیری برخی بانک ها حتی با قانون جدید!

 زهرا ترابی 
پــس از گذشــت چنــد دهــه از تصويــب قانون 
پولی و بانكی که در دهه پنجاه صورت گرفت مجلس 
يازدهــم با هدف اصاح قوانيــن حوزه بانك مركزی، 
قانــون جدیــدی را در راســتای عملکــرد بهتــر بانــک 
مرکزی تصویب کرده که در خردادماه سال جاری این 
طرح اجرایی می شــود. اين طرح در ۶۷ ماده، است 

که نمایندگان مجلس بررسی کردند.
 بانــک مرکزی مهمترین و تاثیرگذارترین مهره 
هــای اصلی اقتصاد بشــمار می آید که متاســفانه با 
دخالــت هــای دولتهــا این مهره اصلــی از ریل اصلی 
خود خارج شده بود و نتوانسته به خوبی در اقتصاد 
ایفای نقش کند به نحوی که  چه همتی و چه فرزین 
گفته می شــود با اختیارات ویژه این ســمت را قبول 
کرده اند و به عنوان مثال راه اندازی مرکز مبادله ارز 
و طا ناشی از ابداعات  و اختیارات آنها در چارچوب 
اختیــارات ویژه بوده اســت. با این حــال برخی براین 
باور هســتند با بندهایی کــه در این قانون دیده می 

شــود امــکان بهبــود وضعیت 
دارد.  وجــود  مرکــزی  بانــک 
ولی بــا توجه به دخالت های 
دولت در این سال های اخیر 
نــه تنها ایــن قانــون بلکه هر 
قانون دیگری تصویب بشــود 

عملیاتی نمی شود.
در همیــن باره خبرنگار 
از  تــن  دو  بــا  اقتصــاد  عصــر 
اقتصاددانــان در ایــن بــاره به 

گفتگو پرداخته است.
چرا بانک ها اعلام نمی کنند پول ها را به چه 

کسانی داده اند؟
مصطفــی صفــاری تحلیلگــر اقتصــادی درباره 
قانــون جدیــد بانــک مرکزی بــه عصر اقتصــاد گفت: 
بانک ها واســطه گر مالی هســتند که پس اندازهای 
مردم را به ســرمایه گذاران می دهند. متاســفانه به 
علــت ســاختار ناکارآمــدی که در این ســال هــا بوده 
بســیاری از وام هایــی کــه عطــا کــرده انــد برگشــت 
پذیــر نشــده انــد و مجبور شــده انــد از بانــک مرکزی 

استقراض کنند که ناتراز شوند و خلق پول کنند.
وی ادامــه داد: بــه عبارتــی نشــان مــی دهنــد 
هیات مدیره بانکها هر تصمیمی که خواستند انجام 
داده اند و کسی بازخواست نکرده که چرا روی پروژه 
هایی که ناتمام یا غیراقتصادی بودند سرمایه گذاری 
کردند. هنوز ندیدیم کسی بانکی را محاکمه کند که 
چرا پول مردم را به عنوان امانتدار در پروژه ای برده 
اند و متاسفانه برگشت ناپذیر بوده و ساختار بانکی 

باعــث ناتــرازی شــده که یکــی از معضات 
اساسی اقتصاد ایران بشمار می آید. خلق 
پول باعث عملکرد این سیستم بانکی شد 
که مردم ایران دارند هزینه آن را می دهند. 
هر چقدر عملکرد را شفاف و ناترازی را کم 

کنند مطمئنا برای اقتصاد خوب است.
صفــاری تصریــح کــرد: متاســفانه تســهیات 
تکلیفــی هــم زیاد داریــم که از بالا اباغ می شــود و 
برگشــت ناپذیرند و این منابع ســوخت شــده اســت 
کــه در بانــک هــا داریم. در عین حال نظــارت بر پول 
مــردم بــه عنــوان امانــت خوب اســت. ثانیــا، مجبور 
شوند بدهکاران اصلی بانکی را به مردم اعام کنند و 
بگویند منابع مالی این ماه به چه کسانی تخصیص 
پیــدا کــرده و آیــا ایــن تخصیــص بهینه بوده یــا خیر. 
افــکار عمومــی فشــار مــی آورنــد که جلــو تخصیص 
ناکارآمد گرفته شود تا به امروز چنین اقدامی صورت 
نگرفته است. متاسفانه نظارت بانک مرکزی در این 

خصوص بسیار ضعیف و ناکارآمد بوده است.
او با اشــاره به عدم نظارت 
کــرد:  تصریــح  مرکــزی  بانــک 
مدیــران بانــک ها مانند تســبیح 
هســتند و فقــط جابــه جــا مــی 
شــوند و رئیــس کل هــای بانــک 
مرکزی به جای اقتصاددان بودن 
بیشــتر مدیرعامــل در سیســتم 
بانکی بوده اند. فلذا مشکل این 
اســت کــه بانــک مرکزی رســالت 
اصلی اش که کنترل نظام بانکی 

است را انجام نمی دهد.
وی در خصــوص اینکه چــرا تا به امروز قانونی 
کــه دربــاره اختیــارات بانــک مرکــزی باشــد، صــورت 
نگرفته و یا اعمال نشده پاسخ داد: مجلس چند بار 
ســعی کرد تا قانون ســاختار نظام بانک ها را اصاح 
کند اما ساختار دولتی اقتصادی ما باعث شده بانک 
مرکزی ما دولتی باشــد. باید اقداماتی صورت بگیرد 
که حداقل منجر به شفافیت شود و بانک ها مجبور 
شوند اعام کنند پول ها را به چه کسانی داده اند که 

این امر کمک کننده است.
این کارشناس اقتصادی در پاسخ به این سوال 
که، نظام بانکی کشور تا چه اندازه با طراحی الگوی 
توســعه و الگــوی اســامی ایرانــی هماهنگ بــوده و 
پیشرفت حاصل شده است؟ گفت: اعتقاد ندارم که 
این اتفاق افتاده باشــد. ســالی ۴۰ درصد طی شش 
ســال اخیــر تورم داشــته ایم. یک واحــد تولیدی نیاز 
داشــت در ایــن پنج ســال دو، ســه برابر ســرمایه در 
گــردش را بــالا ببــرد. بنابراین، باید قــدرت وام دهی 

بانــک ها بالا بــرود. زمانی قدرت وام دهی 
بانک ها بالا می رود، سرمایه ایی که دارند 
بالا برود. اگر این اتفاق نیفتد کفایت بانک 
ها دچار مشکل می شود و وام نمی دهند.

وی در ادامــه اضافه کرد: یک ســالی 
کــه بانک ها بــازار اعتبــار را روی کل تولید 
بســته اند و باعث شــده پول در اقتصاد نباشد و نرخ 
غیررســمی  تورم بالای ۵۰ درصد برود نشــات گرفته 
از سیســتم غیــر اصولی بانکی اســت که هــم اکنون 
یک معضل بزرگ بشمار می آید. چرا که بانک ها با 

ساختار جدید اصاح نشده اند.
او بــا اشــاره بــه اینکه آیــا با اجرایی شــدن این 
قانــون پیشــرفتی در بــازار اقتصــادی حاصــل خواهد 
شــد؛ پاســخ داد: امیدوار هســتیم چنین اتفاقی رخ 
بدهــد. ولــی شــفافیت و افزایــش ســرمایه بانک ها 
باید اولویت باشد و بانک ها باید حداقل سه تا پنج 
برابر افزایش ســرمایه داشــته باشــند تا ساختارشان 
بــه اقتصــاد فعلی ایــران بخورد. بانک هــای ناکارآمد 

مانند بانک آینده  که متاســفانه 
۵۰ درصد خلق پول سال گذشته 
فقط بــرای این بانک ناتــراز بوده 
است. این موارد را باید یا منحل 

کنند یا مسائل آنها را حل کرد.
خصــوص  در  صفاریــان 
اقداماتــی که دولت بایــد در این 
زمینه پیاده کند خاطرنشان کرد: 
ساماندهی بانک ها وظیفه بانک 
مرکــزی اســت و دولــت کاره ای 
نیســت. وظیفه دولت سیاســت 
مرکــزی  بانــک  و  مالــی  هــای 
سیاســت هــای پولی اســت. اگر 

دولت دخالت کند کارها خراب می شود. وقتی بانکی 
درست عمل نمی کند باید ورشکست و منحل شود. 
در همه دنیا چنین امری اتفاق افتاده اســت. اما در 
ایران از اول انقاب شــنیده اید که بگویند یک بانک 

ورشکست شده است؟
 نهادها و دستگاه های سیاسی اجازه نظارت 

بانک مرکزی را نمی دهند
کامــران نــدری کارشــناس اقتصــادی نیــز در 
این باره گفت: این قانون از جهاتی به روز شــده و 
متفاوت از قانون پولی و بانکی مصوب ۵۱ اســت؛ 
ایــن قانــون شــده اســت.  مفاهیــم جدیــدی وارد 
ماننــد رزولوشــن که در فارســی بــه آن گزیر یا حل 
و فصــل مــی گویند. مقداری ســاختار بانک مرکزی 
را به ساختار بانک های مرکزی در کشورهای دیگر 
نزدیــک تر می کند و تــا حدی تحولاتی که در حوزه 

پولــی و بانکــی در دنیــا و در ۴۰،۵۰ ســال اتفــاق 
افتــاده مدنظــر قرار مــی دهند. اگر از ایــن زوایا به 
این قانون جدید نگاه کنیم پیشــرفت هایی صورت 

گرفته است.
وی ادامــه داد: منتهــی اگــر از زاویه مســائل و 
مشکات جاری نظام پولی و بانکی به این قانون نگاه 
کنیم مثا ساختار مالکیتی بانک ها  کمکی  به بهبود 
بــازار پولــی نمی کند  زیرا برخــی نهادها ی اقتصادی 
از زیــر بــار هر نوع نظارتی در می روند و حق نظارت 
نهادهــای قانونــی  را ســلب می کننــد.  مثا مالکیت 
برخــی بانــک هــا در اختیــار نهادها و دســتگاه هایی 
قــرار دارد کــه نفــوذ سیاســی دارند و مــی توانند جلو 
هر نظارت موثری را بگیرند ولذا هر چقدر هم بخش 
نظارت بانکی در این قانون به روز شــده باشــد، نمی 

تواند از دیوار فولادین آنها عبور کند.
نــدری تصریح کرد: وقتی ســاختار مالکیتی به 
گونه ای است که می تواند نظارت ها را متوقف کند 
یا دور بزند، این قانون بااثر می شــود و کمکی نمی 
کنــد. لــذا ایــن قانــون را از منظر مطابقت بــا قوانین 
بانک های مرکزی در دنیا نگاه کنیم، تغییراتی نسبت 
به قانون مصوب ۱۳۵۱ داشــته اســت. اما اگر از این 
منظر نگاه کنیم که مشکات نظام پولی و بانکی ما 
را این قانون می تواند حل کند به نظر من خیر. چرا 
کــه مســائل و مشــکاتی کــه ما را بــه اینجا رســانده 
به درســتی ریشــه یابی و آسیب شناســی نکرده اند. 
بلکــه در مراحــل تصویــب هــم تحــت تاثیــر همــان 
مناســبات سیاســی حاکــم بــر کشــور اســت کــه این 
قانــون انحرافاتــی در آن بــه وجود آورده واثربخشــی 
این قانون را کم می کند. بنابراین، تصور نمی کنم با 
اجرای این قانون تغییر یا تحول زیادی در نظام پولی 

و بانکی اتفاق بیفتد.
ایــن اقتصــاددان اضافه کرد: ســاختاری که در 
اقتصــاد مــا حاکــم اســت و مشــکات و چالش های 
فعلــی را بــه وجــود آورده اســت، از بیــن نمــی بــرد. 
مثــا دولــت و مجلس به راحتی مــی توانند به بانک 
هــای دولتی تکالیفــی را تحمیل کنند، آیا این قانون 
جلوی آن را می گیرد؟ خیر. افراد ذی نفوذ سهامدار 
بانــک ها می توانند به دلایل 
مختلف مثا شرایط تحریمی 
را بهانــه کننــد و نظــارت ها را 
متوقف کنند. این قانون نمی 

تواند جلوی آن را بگیرد.
کــرد:  اضافــه  نــدری 
دولــت همیــن الان در رابطــه 
با نرخ ســود بانکی در شــورای 
پــول و اعتبــار نظــر مــی دهد، 
برای افزایش نرخ ســود بانکی 
محدودیــت ایجــاد مــی کنــد، 
فکر می کنید اگر شــورای پول 
و اعتبار برداشــته شــود و جای 
آن هیــات عالــی در قانــون جدید بگذارید این مســاله 
حل می شود؟ نرخ سود بانکی در اقتصاد ما به صورت 
دستوری تعیین می شود. آیا این قانون این چالش را 
حــل می کنــد؟ خیر. بنابراین به لحاظ ظاهــری به روز 
شده ولی باطنش تفاوتی با قانون مصوب ۱۳۵۱ ندارد 
و در عمل اتفاق خاصی در نظام پولی و بانکی رخ نمی 
دهد. ندری با اشــاره بــه دخالت دولت در امور بانک 
مرکزی پاسخ داد: مقداری تعدیل شده به جای اینکه 
تعداد زیادی از وزرا در شــورای پول و اعتبار باشــند و 
نظر بدهند، این تقلیل پیدا کرده است. اما تغییری 
کــه به وجود آمده آنقدری نیســت کــه بتواند روند و 
مســیر سیاســتگذاری پولــی را در اقتصاد مــا به طور 
کامل عــوض کند. تعدیاتی صورت گرفته اما تغییر 
اساســی که مســیر سیاســتگذاری پولی را در اقتصاد 

تغییر دهد به وجود نیامده است.

رویداد کم سابقه در بازار سرمایه ایران: 
بورس تهران کارگاه آموزشی "استانداردهای بین المللی افشای پایداری" را برگزار کرد

استخراج سولانا با چه روش هایی امکان پذیر است؟

"اســتانداردهای  آموزشــی  کارگاه 
بین المللــی افشــای پایــداری" توســط بــورس 
تهران با همکاری ابتکار بورس های پایدار ملل 
متحــد و بــا حضور دویســت نفــر از نمایندگان 

ناشران و فعالان بازار برگزار شد.
بــه گــزارش روابــط عمومــی و امــور بیــن 
 ۱۸ سه شــنبه  امــروز  تهــران،  بــورس  الملــل 
اردیبهشــت ۱۴۰۳ مدیرعامــل بــورس تهــران، 
دکتــر محمــود گــودرزی در ابتــدای ایــن کارگاه 
بــه ایــراد ســخنانی پرداخــت و ضمن تشــکر از 
برگزارکننــدگان این رویداد کم ســابقه در بازار 
ســرمایه ایــران، بــا نگــرش بــه دســتورالعمل 
افشــای  جایــگاه  و  شــرکتی  حاکمیــت  اجــرای 
پایــداری در آن، رویکرد موثر ناشــران بورســی 
و  اجتماعــی  محیطــی،  زیســت  اصــول  بــه  را 
اقتصادی خواستار شد تا همه جوانب فعالیت 
یــک بنــگاه و آثار آن بر ذینفعــان فعلی و آتی 

روشن شود.
 اســاتید این کارگاه آموزشی نمایندگانی 

از نهادهای »بورس های پایدار ســازمان ملل، 
 IFC( و شــرکت مالــی بین المللــی IFRS بنیــاد

(« بودند.
هــدف از برگــزاری ایــن کارگاه، آشــنایی 
بیشــتر شرکت ها با اســتانداردهای بین المللی 
افشــای پایداری است تا سطح آگاهی ناشران 
نحــوه  افشــای  بین المللــی  اســتانداردهای  از 
اجــرای اصول حاکمیت شــرکتی افزایش یافته 
و بــا وســعت دیــد بیشــتر بــه مقولــه پایــداری 
بپردازنــد. همچنیــن امــکان درک فرصت هــا و 
ریســک های پایــداری بــرای مدیران شــرکت ها 
بــه  کارگاه  ایــن  اول  بخــش  شــود.  فراهــم 
ایــن موضــوع کــه اســتانداردهای پایــداری بــر 
چــه چارچــوب مفهومــی اســتوار اســت و چــه 
اطاعــات و چــه ویژگی هایــی دارد و در کجــا و 

چگونه باید افشا شود، پرداخت.
در بخــش دوم تــاش شــد تا شــرکت ها 
بتواننــد راهبردهــای افشــای خــود را مطابق با 
استانداردهای بین المللی افشای پایداری قرار 

دهنــد و نیــز الزامــات جغرافیایــی یــا مرتبط با 
صنعت خود را مد نظر داشته باشند.

در بخــش بعدی راهنمایی هایی در مورد 
شناســایی فرصت هــا و ریســک های پایــداری، 
ارزیابــی اهمیــت اطاعــات مربوطــه، ارزیابــی 
راهبــرد و میــزان توانایی شــرکت در مواجهه با 

ریسک های اقلیمی مطرح شد.
کارای  و  موثــر  انتقــال  پایانــی،  مبحــث 
همچنیــن  و  پایــداری  بــا  مرتبــط  موضوعــات 
توانایی شرکت در مواجهه با موضوعات آب و 
هوایی به مخاطبان گزارش های پایداری بود.

از  یکــی    )Sustainability(پایــداری
مفاهیــم کلیــدی در حــوزه اقتصــاد و مدیریت 
کســب و کار است و نخســتین بار دانشمندان 
محیــط  زیســت بودنــد که بــه مفهــوم پایداری 
توجــه کــرده و پــس از آن بــه تدریــج در ســایر 
و  شــده  فراگیــر  نیــز  مدیریتــی  حوزه هــای 
جایــگاه خــود را پیــدا کــرد. مفهوم پایــداری در 
نوشــته های مدرن، به این معنا است که هم-

زمان با کسب سود امروز، به اثرات بلندمدت 
فعالیــت خــود و دوام منابع بــرای بهره  برداری 

در آینده نیز فکر کنیم.
لازم بــه ذکــر اســت، گــزارش پایــداری، 
اطاعاتــی دربــاره عملکــرد زیســت محیطــی، 
اختیــار  در  را  شــرکتی  حاکمیــت  و  اجتماعــی 
ســرمایه گذاران و سایر ذینفعان قرار می  دهد. 
افشــای اطاعــات پایداری شــرکت ها منجر به 
افزایش شــفافیت، ارتقای برند، حسن شهرت 

و افزایش توان رقابتی شرکت ها می شود.
افشــای  اســتانداردهای  طراحــی  دلیــل 
اطاعاتــی  نیازهــای  بــرآوردن  پایــداری 
ســرمایه گذاران و ســایر ذینفعان است و همه 
کشــورها بایــد بــا در نظــر گرفتــن اهمیــت روز 
افــزون مقولــه توســعه پایــدار، اقداماتی را در 
ایــن مســیر به عمل آورند. بــا توجه به این که 
شرکت ها نقش بسیار مهمی در زمینه توسعه 
پایــدار دارنــد، لــذا بایســتی در خصــوص تهیه 

گزارشات پایداری تجهیز شوند

از محبوب تریــن شــبکه های  یکــی  ســولانا 
باکچینی مبتنی بر مکانیزم اثبات ســهام اســت. 
در همین راســتا، اســتخراج ارز دیجیتــال SOL به 

روش ماینینگ امکان پذیر نیست.
شــبکه های  محبوب تریــن  از  یکــی  ســولانا 
باکچینــی مبتنی بر مکانیزم اثبات ســهام اســت. 
در همیــن راســتا، اســتخراج ارز دیجیتال SOL به 
روش ماینینــگ امکان پذیــر نیســت. بــه عبارتــی 

دیگر، در شبکه سولانا کاربری به نام ماینر وجود 
نــدارد؛ بــه جــای ماینرهــا، نودهــای تاییدکننده یا 
ولیدیتــور وظیفه تاییــد تراکنش ها و اضافه کردن 
باک هــای جدیــد بــه باکچیــن را بر عهــده دارند. 
ایــن تاییدکننــدگان،  بــه جای فراهم کــردن قدرت 
پردازشــی، مبلــغ معینــی را اســتیک می کنند. این 
دارایــی قفــل شــده در شــبکه ســولانا را می تــوان 
بــه عنــوان نوعــی وثیقــه در نظــر گرفــت کــه در 

صورت نیاز، بخشــی از آن به عنوان جریمه کســر 
خواهــد شــد. باکچیــن Solana از ترکیــب خاص 
ســرعت، امنیت و مقیاس پذیری برخوردار اســت. 
مکانیــزم اجمــاع نوآورانــه ایــن باکچیــن در کنــار 
الگوریتــم اثبــات تاریــخ )Proof of History(، آن 
را از ســایر شــبکه های رمزارزی رقیب متمایز کرده 
اســت. در واقــع، باکچین ســولانا بــه خاطر توان 
پردازشــی بــالا و کارمــزد پایین به شــهرت رســیده 

ارزهــای  اکنــون اســتاندارد جدیــدی در دنیــای  و 
اجمــاع  پروتــکل  اســت.  کــرده  ایجــاد  دیجیتــال 
ترکیبــی این باکچین باعث شــده که در مقایســه 
بــا باکچین های ســنتی، بهبودهــای قابل توجهی 
در رابطــه با میزان کارایی و ســرعت آن مشــاهده 
شــود. ســولانا اکنــون توانایــی پــردازش هــزاران 
تراکنش در هر ثانیه را دارد و یکی از ســریع ترین 

شبکه های باکچینی دنیا به شمار می آید. 

افزایــش  و  شــفافیت   
بایــد  هــا  بانــک  ســرمایه 
بانــک هــا  اولویــت باشــد و 
باید حداقل ســه تا پنج برابر 
داشــته  ســرمایه  افزایــش 
بــه  تــا ساختارشــان  باشــند 

اقتصاد فعلی ایران بخورد

 مالکیــت برخــی بانــک 
و  نهادهــا  اختیــار  در  هــا 
دارد  قــرار  هایــی  دســتگاه 
کــه نفــوذ سیاســی دارنــد و 
مــی تواننــد جلو هــر نظارت 
موثــری را بگیرنــد ولــذا هــر 
نظــارت  بخــش  هــم  چقــدر 
بانکــی در این قانــون به روز 
شــده باشــد، نمــی توانــد از 
دیوار فولادین آنها عبور کند

در سایت روزنامه بخوانید:
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بهره برداری از نخستین تصفیه خانه 
فاضلاب در معدن چاه گز آغاز شد

مدیر مجتمع معادن سنگ آهن فات مرکزی ایران گفت: اولین 
تصفیه خانه فاضاب در مجتمع معادن سنگ آهن فات مرکزی و در 

سایت معدنی چاه گز به بهره برداری رسید.
به گزارش روابط عمومی مجتمع معادن سنگ آهن فات مرکزی 
ایران، حمید رحیمی مدیر مجتمع معادن سنگ آهن فات مرکزی ایران 
در این باره توضیح داد: نخستین تصفیه خانه فاضاب با اعتباری بالغ 
بــر ۲۱۶ میلیــارد ریــال احداث و راه اندازی شــد که پــس از خوداظهاری 
واحد و نمونه برداری صورت گرفته، نتایج آزمایشــات بررســی و پس از 
مطابقت آن ها با استانداردهای ماک عمل، تصفیه خانه مذکور افتتاح 

و مورد بهره برداری قرار گرفت.
وی بــا اشــاره بــه اینکــه ظرفیــت ایــن تصفیــه خانــه حــدود ۱۰۰ 
مترمکعــب در شــبانه روز اســت، افــزود: فاضــاب تولیــدی از طریــق 
انشــعابات متعــدد در خــط انتقــال جدید به طول دو کیلومتــر و پس از 
عبور از دو چربی گیر در مسیر وارد سیستم تصفیه شده و تمامی پساب 
تصفیه شــده به منظور آبیاری فضای ســبز و  پایانه حمل و نقل مورد 

استفاده قرار خواهد گرفت.
رحیمی بر اهمیت استفاده  از پساب تصفیه شده توسط تمامی 
واحدهای تولیدی، صنعتی و معدنی، تاکید و تصریح کرد: استفاده از 
پروژه تصفیه خانه های  فاضاب به عنوان یکی از سرمایه های موجود 
در بحــران کمبــود آبــی محســوب می شــود و لازم اســت اجــرای تمامی 

ضوابط زیست محیطی مدنظر ما باشد.

امضای توافق نامه سرمایه گذاری ایدرو و 
ایمیدرو در طرح تولید الیاف شیشه

روســای هیات عامل ســازمان گســترش و نوسازی صنایع ایران ) 
ایــدرو ( و ســازمان توســعه و نوســازی معادن و صنایع معدنــی ایران ) 
ایمیــدرو ( جهــت ســرمایه گذاری مشــترک در اجرای طــرح تولید الیاف 

شیشه توافق نامه مشارکت امضاء کردند .
بــه گــزارش ایدرونیوز ، امضــای این توافق نامه مشــارکت در پی 
تاکیــد وزیــر صنعــت ، معــدن و تجــارت جهت ســرمایه گذاری ایــدرو و 
ایمیدرو در خصوص این طرح صورت گرفت که به امضای بابک احمدی 
رئیــس هیــات عامل ایــدرو و محمدرضا موثقی نیــا رئیس هیات عامل 
ایمیدرو رســید . براســاس این توافق نامه ، مشــارکت ایدرو و ایمیدور 
در اجــرای طــرح تولید الیاف شیشــه از طریق افزایش ســرمایه شــرکت 
گســترش الیاف شیشــه مرنــد و واگذاری حق تقدم ســهام بــه ایمیدرو 
اســت . محــل احــداث ایــن کارخانــه در زمینی به وســعت ۱۱ هکتار و با 

ظرفیت سالانه ۳۰ هزار تن محصول در شهرستان مرند واقع است .
میزان ســرمایه گذاری پروژه در حدود ۶۸۳ میلیون یوآن خواهد 
بــود کــه بخش اعظــم آن از طریق فاینانس تأمین خواهد شــد.احداث 
کارخانه تولید الیاف شیشــه در مقیاس صنعتی برای نخســتین بار در 
کشــور عــاوه بر جلوگیــری از واردات محصولات مشــابه و صرفه جویی 
ارزی سالیانه به میزان حداقل ۵۰ میلیون دلار می تواند منجر به بومی 

سازی تکنولوژی و رونق زنجیره تأمین صنایع کامپوزیتی گردد.

استقبال مردم بلاروس از 
محصولات گروه سایپا

ســفیر ایــران در بــاروس بــا بیــان اینکــه در نمایشــگاه 
از  مــردم  برگــزار شــد،  بــاروس  کــه در  ایرانــی  محصــولات 
محصــولات گــروه ســایپا اســتقبال کردند، گفــت: امیــدوارم 
بــا تاش مســتمر شــاهد حضــور خودروهای ایرانی در ســایر 

کشورها باشیم.
به گزارش ســایپانیوز،  علیرضا صانعی در حاشیه بازدید 
از خطوط تولید شرکت سایپا و مرکز تحقیقات و نوآوری گروه 
سایپا با تاکید بر اینکه گروه خودروسازی سایپا در سال های 
اخیــر در حــوزه فنــاوری، طراحــی و تولیــد خــودرو  پیشــرفت 
داشــته و موفقیت هــای خوبــی کســب کــرده اســت،  افــزود: 
نیــاز اســت تــا مردم و حتی ســایر کشــورها،  بیش از گذشــته 
بــا توانمندی و دســتاوردهای گروه ســایپا آشــنا شــوند؛ قطعا 
آگاهــی از ظرفیت و پتانســیل های این حــوزه می تواند باعث 
تغییــر نگاه هــا و جذب نیروی انســانی متخصص شــود و این 

امر در نهایت رشد صنعت خودرو را شتابان خواهد کرد.
او تاکیــد کــرد: گروه ســایپا به لحاظ دانــش و تکنولوژی 
در زمره بهترین خودروســازهای کشــور اســت و لذا با تاش 
مضاعــف و تکیــه بــر  تــوان علمــی متخصصــان داخلــی،  این 
مجموعه می تواند جایگاه خوبی در بین خودروسازان جهانی 

پیدا کند.
ســفیر ایــران در باروس بــا بیان اینکه تیــم دیپلماتیک 
ایــران در بــاروس از تمــام ظرفیــت و ابــزار سیاســی خود در 
راســتای توســعه صنعت خودرو اســتفاده خواهد کرد، افزود: 
ایــن آمادگــی را داریم که با تمام تــوان در خصوص بازاریابی 
و صــادرات محصــولات گــروه ســایپا بــه ایــن کشــور کمــک و 

بسترهای لازم را فراهم کنیم.
او گفت: گروه سایپا با برنامه مدون و مستمر می تواند 
بــا محصــولات باکیفیت و خدمات پس از فروش مناســب در 
بــازار بــاروس حضــور پیــدا کند. با توجــه به موفقیت ســایپا 
در اخــذ مجــوز ورود خــودرو بــه بازارهــای اوراســیا از جملــه 
بــاروس، مطمئنــا ایــن گروه خودروســاز در آینــده ای نزدیک 
ســهم مناســبی از فروش خودرو در بازارهای مزبور را کســب 

خواهد کرد.
صانعــی بــا تاکید بــر اینکــه راز موفقیت گروه ســایپا در 
باروس انتقال دانش فنی و مهندســی اســت،  بیان کرد: در 
نمایشگاه محصولات ایرانی که در باروس برگزار شد، مردم 
از محصــولات گــروه ســایپا اســتقبال کردنــد که دراین راســتا 
شــرکت هایی که با گروه ســایپا همکاری داشــته اند در زمینه 
بازاریابــی و معرفــی محصولات ســایپا اقدامــات خوبی انجام 
داده اند.ســفیر ایران در باروس گفت: کســب اســتانداردها 
و مجوزهــای لازم محصــولات گــروه ســایپا از ســازمان های 
ذی ربــط بــاروس نشــان از توانمنــدی و ارتقــاء ســطح کیفی 
محصــولات ایرانی در چند ســال گذشــته اســت. امیــدوارم با 
تــاش مســتمر شــاهد حضــور خودروهــای ایرانــی در ســایر 

کشورها باشیم.

مدیرعامل گروه کشتیرانی:

نیاز به فرماندهی واحد برای تحقق توسعه دریامحور
مدیرعامل کشــتیرانی جمهوری اسامی ایران با 
اشــاره به برنامه این شــرکت برای رونق و توســعه بندر 
چابهار و ســواحل مکران، از برنامه ریزی برای جابجایی 
۱۰۰ هــزار تــی ای یــو کانتینــر در بندر چابهار خبــر داد و 
گفت: دســتیابی به اهداف سیاســت های کلی توسعه 

دریامحور با فرماندهی و متولی واحد میسر می شود.
به گزارش روابط عمومی گروه کشتیرانی جمهوری 
اســامی ایــران، محمدرضا مدرس خیابانی در نشســت 
ویژه مدیران ارشــد ارگان های دریایی، با تاکید بر اینکه 
تحقــق سیاســت های اباغــی کلــی توســعه دریامحور 
و منویــات مقــام معظــم رهبری در ایــن زمینه، نیازمند 
سرعت بخشیدن به اقدامات لازم از سوی تمام ارگان ها 
و دستگاه های مربوطه است، خاطرنشان کرد: مهم ترین 
مســاله بــرای پیــاده  ســازی دقیق فرامیــن مقام معظم 
رهبــری در حوزه توســعه دریامحور، تعیین فرماندهی 
و متولی واحد برای بخش دریایی کشــور اســت؛ چراکه 
در این صورت، دســتیابی به اهداف سیاست های کلی 

توسعه دریا محور ممکن و میسر خواهد شد.
وی در خصــوص اقدامــات کشــتیرانی جمهــوری 
اســامی ایران در راســتای اباغیه مقام معظم رهبری، 
تصریــح کرد: گروه کشــتیرانی جمهوری اســامی ایران 
تمــام همــت خــود را بر این گذاشــته تا با بهــره گیری از 
توانمندی ســاخت داخل، زمینه را برای توســعه ناوگان 
فراهــم آورد؛ بــه خصــوص اینکــه تجربــه مثبــت تولید 
ســوخت کم ســولفور در داخل کشــور ثابت کرد هر چه 
توانایی تولید داخل بیشتر باشد، خارجی ها مجالی برای 

ایجاد مانع بر سر راه ناوگان نخواهند داشت.
مدرس خیابانــی ادامــه داد: زمانی کــه در ســال 
) IMO (۲۰۲۰ میــادی، ســازمان جهانــی دریانــوردی

ممنوعیت استفاده از سوخت های با سولفور بالا را اجرا 
کرد، کشــورهای خارجی  از فروش ســوخت کم  سولفور 
به ناوگان کشتیرانی جمهوری اسامی ایران امتناع می  
کردند؛ اما پس از اینکه مطمئن شــدند این سوخت به 
همت دســت  انــدرکاران پالایشــگاهی و وزارت نفت در 
داخل تولید شد و تمام نیاز ناوگان را پوشش داد، به این 
صرافت افتادند که سوخت کم سولفور را مجدد به ایران 
بفروشند و در اختیار ناوگان کشتیرانی کشور قرار دهند.

وی افزود: این تجربه نشــان می دهد هرجا توان 
ســاخت داخــل وجــود داشــته باشــد، خارجی  هــا توان 
ایجاد مانع ندارند؛ بنابراین کشتیرانی جمهوری اسامی 
ایران بیش از پیش بر استفاده از تولیدات داخلی تأکید 
ورزیده و این سیاست را به عنوان یک اصل محوری در 

سیاستگذاری  های خود اعمال می  نماید.
مدیرعامــل گــروه کشــتیرانی جمهوری اســامی 

ایران در ادامه خاطرنشــان کــرد: هم اکنون بیش از ۸۰ 
درصــد نیــاز جاری نــاوگان در داخل تامین می شــود که 
طی آن از خروج بیش از ۳۰۰ میلیون دلار ارز از کشور 

جلوگیری به عمل می آید.
وی با اشاره به ضرورت راهبردی نوسازی ناوگان 
کشتیرانی جمهوری اسامی ایران، یادآور شد: طی سال 
گذشــته با تصویب شــورای عالــی صنایع دریایــی که از 
ســوی حضرت آیت ا... رئیســی، ریاست محترم جمهور 
اباغ شــد، کشتیرانی جمهوری اسامی ایران و شرکت 
ملی نفتکش مکلف شــدند طی مدت ۱۰ ســال، دست 
به نوســازی ناوگان زده و عمر ناوگان را به زیر ۱۰ ســال 

برسانند.
مدرس خیابانــی ادامــه داد: در همیــن راســتا در 
مجمــوع قرارداد ســاخت ۱۰ فروند شــناور بــه ارزش ۸۶ 
میلیون دلار با سازندگان داخلی منعقد شده و مذاکره 
جهت عقد قرارداد ساخت ۴ فروند شناور دیگر به ارزش 

تقریبی ۷۵ میلیون دلار در دستورکار قرار دارد.
وی ایــن مهــم را آزمونــی مهــم بــرای ســازندگان 
داخلی ارزیابی کرد و گفت: مطمئن هستیم که علی رغم 
برخــی تأخیرهــای صورت گرفته، صنعت کشتی ســازی 
داخلی از عهده این مهم بر خواهد آمد و در سال جاری 
نخستین شناورهای خزرکاس در شمال کشور تحویل 

ناوگان خواهند شد.
مدیرعامل گروه کشتیرانی جمهوری اسامی ایران 
از دیگر اقدامات این مجموعه برای تحقق سیاست های 

توسعه دریامحور را، تاش برای ایجاد شبکه لجستیکی 
از ســوی ایــن شــرکت دانســت و ادامــه داد: در همیــن 
راســتا و برای توسعه بخش ریلی، تعداد ۴۸۸ دستگاه 
انــواع واگــن بــه ارزش ۱۲ هــزار و ۵۰۰ میلیــارد ریــال از 
تولیدکنندگان داخلی خریداری شده است؛ ضمن اینکه 
در کنار این اقدام، ۱۵۰ دستگاه کامیون و کشنده نیز از 
خودروسازان داخلی خریداری شده که به مرور در شبکه 

حمل و نقل جاده ای وارد خواهند شد.
وی بــا بیــان اینکــه گــروه کشــتیرانی جمهــوری 
اســامی ایــران ۱۴۱ فرونــد شــناور در اختیــار دارد که در 
اقصی نقاط جهان از بنادر شــرقی تا غربی دنیا در حال 
تردد هستند، بر ضرورت فعال سازی بیشتر بندر چابهار 
و کریدور شمال- جنوب تاکید کرد و افزود: فعال سازی 
کریــدور شــمال-جنوب یکــی از مهم تریــن برنامه هــای 
کشــتیرانی جمهــوری اســامی ایران اســت کــه طی آن 
موفــق شــدیم ۶۵ هــزار TEU کانیتنــر را در بندر چابهار 
بــه عنــوان یکی از حلقه های مهم کریدور جابه جا کنیم 
کــه ایــن رقم طی ســال جاری بــه ۱۰۰ هــزار TEU ارتقاء 

خواهد یافت.
مــدرس خیابانــی ادامــه داد: در عیــن حــال، بــا 
ســرمایه گــذاری ۱۰ میلیــون دلاری شــرکت کشــتیرانی 
جمهوری اسامی ایران در بندر سالیانکای روسیه، حمل 
بــار در قالــب کریــدور شــمال - جنوب با حضــور عوامل 

ایرانی، فعالیت چشمگیری داشته است.
وی با اشاره به بند ۶ اباغیه توسعه دریامحور 

در خصوص توســعه ســرمایه انســانی نیز گفت: در 
همیــن راســتا بــرای نخســتین بــار از زمان تاســیس 
کشتیرانی جمهوری اسامی ایران، تمام دریانوردان 
شاغل در این ناوگان، ایرانی هستند همچنین ۵۰۰ 
نفر از جوانان مســتعد در حال آموزش در مؤسســه 
آموزشــی گروه کشــتیرانی هســتند که بــه تدریج در 

خدمت ناوگان درخواهند آمد.
آمــوزش  بهبــود  راســتای  در  داد:  ادامــه  وی 
دریانــوردان نیــز مجموعه دســتگاه های شــبیه ســاز در 
موسســه آموزشــی کشــتیرانی نصــب شــده اند کــه در 
منطقه مشــابه ندارند و در اختیار نظام آموزشی کشور 

قرار گرفته اند.
مدیرعامل کشتیرانی جمهوری اسامی ایران 
در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره  بر ضرورت 
کمک به ناوگان حمل فله داخلی و حفظ آن اشــاره 
و تصریح کرد: آماده هســتیم بر اساس قیمت های 
رقابتی، حمل کالاهای اساســی را بر عهده بگیریم؛ 
چرا که هم  اکنون سهم ما در این زمینه تقریباً صفر 

است.
وی در بخش پایانی سخنان خود آسان سازی 
را  نظارتــی  از ســوی دســتگاه های  دســتورالعمل ها 
لازمــه رونق ترانزیتی کشــور دانســت و گفت: نظام 
اداری کشــور بایــد در این خصــوص اقدامات لازم را 
اجرایــی نمایــد تا شــاهد افزایــش حجــم ترانزیت از 

کشور باشیم.
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مسعود بادین نایب رییس هیأت 
مدیره و مدیرعامل بیمه آسیا 
گزارش مبسوطی از فعالیت های 
این شرکت در سال 1402 را ارائه 
داد و عملکر ای نشرکت را با 51 

درصد رشد موفقیت آمیز توصیف کرد
وی اظهار داشت: بیمه آسیا با قریب به شصت و 
پنج سال سابقه بیمه گری در صنعت بیمه کشور، 
کولــه باری از تجربه و خدمــت، برنامه ریزی 
هوشمندانه و هدفمند و سرمایه انسانی کارآمد 
و متخصص، توانسته است اعتبار و خوشنامی 
خود را با تلاش ارزنده کارکنان و شبکه فروش 
توانمند در سال 1402 با ارائه خدمات با کیفیت و 
پرداخت به موقع خسارت زیاندیدگان، همچنان 
حفظ کند و مصمم است این مسیر موفقیت آمیز 
را با گام های استوار و با انسجام بیش از پیش، در 

سال 1403 ادامه دهد.
مسعود بادین توضیح داد در سال 1402، بالغ بر 
29 هزار و 432میلیارد تومان حق بیمه تولید 
شد که نســبت به سال 1401 بیش از 51 درصد 
افزایش داشت. در همین مدت، بیش از 18 هزار 
و 171 میلیارد تومان خســارت به مردم و بیمه 
گذاران پرداخت شد و با توجه به پرداخت چند 
خسارت سنگین در ســطح کشور، رشد این 
بخش نسبت به ســال قبل از آن، به 64 درصد 

رسید. 
مدیرعامل بیمه آسیا در ادامه اظهار داشت: سال 
گذشته اقدامات خوبی در زمینه اصلاح ترکیب 
پرتفوی بر اساس ریسک سنجی های درست و 
حرفه ای صورت گرفت و خوشبختانه توانستیم 
ریسک رشــته های بیمه ای را در سطح قابل 
قبولی کاهش دهیم. در این دوره ما شاهد کنترل 
ریسک در بیمه های ثالث، درمان و بدنه خودرو 
در بیمه آسیا هستیم و در همان حال سهم رشته 
های کم ریســک از جمله بیمه های حوادث، 
باربری و مسئولیت را در ترکیب پرتفوی خود 
افزایش داده ایم. در ســال1402، رشته بیمه 
شــخص ثالث و حوادث راننده 40.2 درصد و 
رشته بیمه درمان نیز 21.8 درصد از کل تولید 
بیمه آسیا را به خود اختصاص دادند که در رشته 
بیمه شخص ثالث و حوادث راننده ،1.4درصد 
کاهش نسبت به سال 1401 را شاهد هستیم. این 
ترکیب، در مقایسه با کل صنعت بیمه، از وضعیت 

بسیار خوبی برخوردار است. 

مدیرعامل بیمه آســیا افزود: یکی از اتفاقات 
بسیار مهم دربیمه آسیا در سال 1402، پرداخت 
چندین خسارت بزرگ به زیاندیدگان بود. بیمه 
آسیا در راستای عمل به تعهدات قانونی خود و 
به منظور حمایت از واحد های تولیدی و خدماتی 
داخلی، سال گذشته خسارت های آتش سوزی 
550 میلیارد تومانی کارخانجات الکترواستیل 
مشهد و همچنین خسارت 67 میلیارد تومانی 
شرکت داروسازی امین اصفهان و خسارت 21 
میلیارد تومانی باربری بین المللی شرکت صالح 
چوب ســپاهان را در کوتاه ترین زمان ممکن 
پرداخت کرد  و باعث فعالیت مجدد آنها شد. به 
طور کلی، بیمه آســیا در ســال 1402 به طور 
متوسط روزانه بالغ بر 60 میلیارد تومان خسارت 

به مردم پرداخت کرده است.
بادین درباره افزایش سرمایه بیمه آسیا در سال 
1402، با تاکید بر اهمیــت این موضوع اظهار 
داشــت: سرمایه شــرکت در مجمع عمومی 
فوق العاده از 31 هزار میلیارد ریال  به 35 هزار 
میلیارد ریال، افزایش یافــت و این افزایش 
سرمایه از سود انباشته صورت گرفت که گام 
بلندی برای بیمه آسیا جهت حضور موثرتر و 
جدی تر در پروژه های بــزرگ در بازار اتکایی 

خواهد بود. 
مدیرعامل بیمه آســیا تصریح کرد: در نتیجه 
عملکرد حرفه ای در حــوزه مالی و مدیریت 
نقدینگی در شرکت، سپرده های بانکی بیمه 
آسیا نسبت به سال قبل از آن، 57.4 درصد رشد 
داشته است. این افزایش قابل توجه در سپرده 
گذاری ها تاثیــرات مثبتی در ارتقا توانمندی 

مالی و سودآوری  شرکت به همراه دارد. 
وی اظهار داشت:  پس از سه دهه، با پیگیری های 
قضایی مســتمر و حمایت همه جانبه هیات 
مدیره، خوشبختانه موفق شدیم 220 میلیارد 
تومان از حقوق شرکت را در موضوع خرید یک 

قطعه زمین در تهران، محقق کنیم. 
نایب رییس هیات مدیره بیمه آســیا در ادامه 
گفت: در بررسی بیمه مرکزی جمهوری اسلامی 
ایران از عملکرد مدیرعامــل، اعضای هیات 
مدیره، معاونین و مدیران  بیمه آسیا، فعالیت این 
شرکت  بر اســاس گزارش کمیته ارزیابی این 
سازمان در رعایت مصوبات شورایعالی بیمه، با 
بالاترین امتیاز، مثبت و شایسته تشویق ارزیابی 

شد.
وی افزود: در این سال بیمه آسیا برای هفتمین 
سال بر اساس ارزیابی سازمان مدیریت صنعتی 
کشــور )IMI100(، در میان یکصد شرکت برتر 
ایران رتبه 52 را کسب کرد  و در میان شرکت 
بیمه ای، در جایگاه برترین  شرکت بیمه ای قرا 
گرفت و سطح یک توانگری مالی بیمه آسیا با 
تایید نهاد ناظر، همانند ســال های گذشته، به 
قوت خود باقی است. از نظر کیفیت افشا و اطلاع 
رسانی مناســب به سهامداران نیز، بیمه آسیا 

همچنــان رتبه نخســت را در بیــن تمامی 
شرکت های بیمه ای به خود اختصاص داده است.

مدیرعامل بیمه آســیا یکــی از ویژگی های 
ارزشمند بیمه آسیا را شفافیت مالی آن خواند و 
گفت: در ارتباط با شفافیت مالی این نکته مهم 
است که برای دومین سال پیاپی ، صورت های 
مالی شرکت بیمه آسیا بدون بند حسابرسی به 
تصویب رسید، آن هم با توجه به اینکه حسابرس 
قانونی شرکت، سازمان حسابرسی کشور است 
و صورت هــای مالی بیمه آســیا هم به تایید 
سازمان حسابرسی رسیده، هم بیمه مرکزی به 
عنوان نهاد ناظر بر آن مهر تایید گذاشته است.

مســعود بادین در ادامه گــزارش خود، ارائه 
خدمات شایسته بیمه ای به هموطنان در سراسر 
کشور را یکی از اولویت های بیمه آسیا در توسعه 
خدمات خود توصیف کرد و اظهار داشت: بدین 
منظور پنج شــعبه و باجه در نقاط دوردست 
کشور راه اندازی شد از جمله شعبه قشم، شعبه 
گچســاران و باجه های خدمــات بیمه ای در 
شهرهای زابل، بندر ترکمن و لارستان. همچنین 
ساختمان جدید شعبه قم امسال به بهره برداری 
رسید و عملیات ساخت ساختمان های شعب 

آبادان، دزفول و ساری نیز آغاز شد. 
وی در این زمینه اظهار داشت: توسعه خدمات 
آنلاین و غیر حضوری برای مردم و مشتریان از 
سیاست های موفقی بود که بیمه آسیا در سال 
1402 آن را پیگیری و اجرا کرد و در این راستا 
سامانه »سیناد« به منظور پرداخت الکترونیکی 
خسارت های درمانی، سامانه »آسیا سبا« جهت 
صدور سریع، آسان و برخط انواع بیمه نامه ها و 
همچنین داشبور مدیریتی جامع جهت کنترل 
تحلیلی و هوشمند عملکرد شبکه فروش در 

بیمه های عمر و پس انداز راه اندازی شد. 
مدیرعامل بیمه آســیا در ادامه در ارتباط با 
نامگذاری سال 1403  از سوی مقام معظم رهبری 
با شعار جهش تولید با مشارکت مردم، گفت: 
صنعت بیمه  تمام تلاش خود را برای حمایت از 
اقتصاد و تولیــد از طریق ارائــه خدمات به 
تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی انجام خواهد 
داد. یقینــا با حضور صنعــت بیمه در عرضه 
اقتصادی و کسب و کار و از طریق جلب اعتماد 
عمومی،  چشــم انداز تحقق شعار سال1403 

روشن ترخواهد بود.  
مدیر عامل بیمه آسیا در پایان ضمن قدردانی 
صمیمانه از حمایت های بی شائبه سهامداران، 
تدابیر هوشــمندانه هیات مدیره، معاونین، 
مدیران و مشاوران ،تداوم موفقیت های  بیمه 
آسیا در سالیان اخیر را نتیجه تلاش و کوشش 
کارکنان توانمند و شبکه فروش وفادار شرکت 
دانست و گفت:  امید واثق دارم عملکرد بیمه 
آسیا در سال1403 ستودنی خواهد بود و به یاری 
خداوند متعال، تمام برنامه های پیش بینی شده 

را محقق خواهیم ساخت.

تولید 29.4 هزار میلیارد تومانی بیمه آسیا در سال 1402
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نفت،نیرو و انرژی  .چهارشنبه19 اردیبهشت 1403 . سال بیستم. شماره 5376 .
اخبــــــــــــار اخبــــــــــــار

صنعت گاز سال ۱۴۰۲ عملیات 
تروریستی و زمستان طولانی را 

به خوبی مدیریت کرد
مدیرعامل شــرکت ملی گاز ایران گفت: هرچند 
پارســال با زمســتانی طولانی روبه رو بودیم، اما تولید 
مســتمر گاز انجــام و انــرژی کشــور تأمیــن شــد و این 

دوره را به شکلی مطلوب پشت سر گذاشتیم.
بــه گــزارش عصــر اقتصــاد بــه نقــل از خبرنــگار 
شــانا، مجیــد چگنــی روز )سه شــنبه، ۱۸ اردیبهشــت ( 
در نخســتین گردهمایــی تعمیــرات ایمنــی و تعالــی 
ســازمانی شــرکت های پالایش گاز، خطاب به مدیران 
شــرکت های پالایشــی گاز بیــان کــرد: حضور شــما در 
انجــام می دهیــد،  کــه  فعالیت هایــی  و  گاز  صنعــت 

مصداق جهاد مستمر است.
زیرســاختِ  گاز،  ملــی  شــرکت  افــزود:  وی 
زیرســاخت های کشــور اســت. مــا ســازمانی هماننــد 
شــرکت ملــی گاز نداریــم کــه همه فکر، ذهــن، ایده، 

تفکر و فعالیت های آن تنها برای کشور باشد.  
مدیرعامــل شــرکت ملــی گاز ایــران تصریح کرد: 
پارســال، ســال مهمــی بود. بــا اینکه دشــمن عملیات 
تروریســتی انجــام داد و بخشــی از خط لولــه گاز را از 
کار انداخــت، امــا مدیریت صنعــت گاز به گونه ای بود 
کــه برخــی مــردم ایــن موضــوع را حتی احســاس هم 
نکردنــد. همــکاران مــا نیــز در قســمت های مختلــف، 
شــبانه روز تــاش کردند خطــوط گاز در کمترین زمان 

عملیاتی شود.
چگنــی اظهــار کرد: پارســال هرچند با زمســتانی 
طولانــی روبــه رو بودیم، امــا تولید مســتمر گاز انجام 
و انرژی کشــور تأمین شــد و این دوره را نیز پشت سر 

گذاشتیم.
اساســی  تعمیــرات  موضــوع  بــه  اشــاره  بــا  وی 
پالایشــگاه های گازی گفــت: برنامــه مهــم تعمیــرات 
پالایشــگاه های گازی آغــاز شــده اســت و البتــه بایــد 
ماحظــات ایمنــی و اچ اس ئی نیز به طور کامل رعایت 
شــود، زیــرا رعایت نکــردن مســائل ایمنــی می توانــد 
آسیب رســان باشــد و خانواده هــا را نیــز از ایــن بابــت 
داغدار کند که همین مســئله پیامدهای منفی مادی 

و معنوی به دنبال دارد.
معــاون وزیر نفت با بیــان اینکه باید قبول کنیم 
بســیاری از شــرکت های نفتــی در موضــوع اچ اس ئــی 
پیشــرو هســتند، یــادآور شــد: بایــد از این شــرکت ها 
اگــر پیشــنهادی دربــاره  ازایــن رو  الگوبــرداری کنیــم، 
بازدیــد از شــرکت های بــزرگ نفتــی به منظــور ارتقــای 
ایمنی تأسیســات به بنده شــود موافقت خواهم کرد، 
زیــرا معتقــدم بایــد از تجربیــات چنیــن شــرکت هایی 

استفاده کنیم.

نمایشگاه صنعت نفت، 
فرصتی برای پشتیبانی از تولید 

داخل و دانش بنیان ها
مدير پشــتيباني، ســاخت و تامين كالاي شركت 
و هشــتمين  بيســت  در  ايــران، حضــور  نفــت  ملــي 
نمايشــگاه نفــت، گاز پالايــش و پتروشــيمي، فرصتی 
برای حمايت از سازندگان و شركت هاي دانش بنيان 
و فناور و مشاركت مردم در پيشبرد نقشه راه ساخت 

داخل تجهيزات صنعت نفت اعام کرد.
بــه گزارش عصر اقتصاد بــه نقل از پایگاه اطاع 
رســانی شــرکت ملی نفت ایران، بــرزو قنبري عديوي 
با اشــاره به حضور در بيســت و هشــتمين نمايشــگاه 
نفت تهران اعام كرد: مديران و كارشناسان مديريت 
پشتيباني ساخت و تامين كالاي نفت با هدف معرفي 
اقام فناورانه راهبردي و گلوگاهي مورد نياز شــركت 
ملي نفت ايران و برگزاري نشست هاي كارشناسي با 
ســازندگان داخلي و شركت هاي دانش بنيان در اين 

نمايشگاه حضور دارند.
 بــه گفته وي از ۳۰۷ كالاي راهبردي شناســايي 
شــده در شــركت ملــي نفــت ايــران، ۲۵ قــرارداد بــا 
اســتفاده از مصوبــه توليــد بار اول بــه مبلغ ۹ ميليارد 
و۴۰۰  ميليــون ريــال و حدود ۵ ميليــون و ۳۰۰ هزار 

يورو منعقد شده است .
بــه ارزش ۲ هــزار  پــروژه   همچنيــن تعــداد ۷ 
ميليــارد ريــال و ۳۵ ميليــون يــورو در مرحلــه نهايــي 
ســازي تشريفات انعقاد قرارداد است كه به زودي به 

سرانجام مي رسد.
 قنبــری تصریــح کــرد: بيــش از۲۴۰ قلــم كالا و 
تجهيــزات در شــركت هــاي زيرمجموعــه شــركت ملي 
نفت ايران در مرحله شناســايي ســازندگان و شــركت 
هــاي دانــش بنيان اســت كــه به طور قطــع حضور در 
نمايشــگاه نفت، گاز، پالايش و پتروشيمي اين امر را 

تسهيل مي كند.
 وی تاكيد كرد: در بيســت و هشتمين نمايشگاه 
نفــت، گاز پالايــش و پتروشــيمي، چنــد تفاهمنامــه 
و قــرارداد توليــد بــار اول، ســاز و كار هــاي افزايــش 
اســتفاده از ظرفيــت شــركت هــاي داخلــي در فراينــد 
بومي ســازي و ســاخت بار اول محصولات راهبردي و 
همچنين تقويت زنجيره  تامين در پروژه هاي صنعت 

نفت كشور ارائه مي شود.
مديــر پشــتيباني ســاخت تاميــن كالاي شــركت 
ملــي نفــت ايران با اشــاره به اهميت رويكــرد »توليد 
بــار اول « محصــولات در صنعــت نفــت ايــران گفت: 
در ايــن رويكــرد، اقــام و تجهيــزات راهبــردي صنعت 
نفت، شناســايي و ظرفيت سازندگان داخلي بررسي، 
امكان سنجي ساخت داخلي تجهيز مدنظر انجام مي 
شود. سپس  مجوزهاي لازم اخذ و براي بومي سازي 
تجهيزات اقدام مي شــود تا  بدين طريق،  وابســتگي 

صنايع نفت وگاز به خارج از كشورقطع شود.
بــه گــزارش NIOC ، نمايشــگاه امســال با شــعار 
»صنعت نفت، جهش توليد، بهينه ســازي فناورانه« 
دائمــي  محــل  در  ارديبهشــت   ۲۲ تــا   ۱۹ روزهــاي 
نمايشــگاه هــاي بيــن المللــي تهــران با حضــور بيش 
از ۱۷۵۰ه شــركت  ايرانــي و خارجــي در بخــش هــاي 
مختلــف از جملــه شــركت هاي بالادســت نفــت، گاز 
وپالايــش و پتروشــيمي و شــركت هــاي دانش بنيان، 
پارك هاي فناوري، دانشگاه ها، استارتاپ ها و ديگر 

شركت هاي مرتبط با صنعت نفت برگزار مي شود.

جایگاه اچ اس ئی در صنعت نفت 
راهبردی است

مدیــرکل اچ اس ئــی وزارت نفــت بــا بیــان اینکــه در 
ارکان زنجیره ارزش ســازمان باید به بهداشــت، ایمنی و 
محیط زیســت اهمیــت داد، تأکید کرد: جایگاه اچ اس ئی 

در صنعت نفت راهبردی است.
بــه گــزارش عصــر اقتصاد به نقــل ازخبرنگار شــانا، 
در  اردیبهشــت (   ۱۸ )سه شــنبه،  روز  انصــاری  مظاهــر 
نخســتین گردهمایی تعمیرات ایمنی و تعالی ســازمانی 
شرکت های پالایش گاز با بیان اینکه ما سندی یکپارچه 
را در اچ اس ئــی پیش می بریــم و دنبال می کنیم، گفت: 
هیــچ فردی در صنعت نفــت نمی خواهد حادثه ناگواری 
در ایــن صنعــت رخ دهــد، امــا چرا با چنیــن اتفاق هایی 
روبــه رو می شــویم؟ بنابرایــن معتقــدم در ارکان زنجیــره 

ارزش سازمان باید اچ اس ئی وجود داشته باشد.
وی بــا بیــان اینکه اچ اس ئــی موضوعی پیشــگیرانه 
و آینده نگرانــه اســت، افــزود: اگــر می خواهیــد در بحث 
اچ اس ئی موفق عمل کنید، باید مدیران حرفه ای داشته 
باشــید. جایــگاه اچ اس ئــی در صنعــت نفــت راهبــردی 

است.
کــرد:  تصریــح  نفــت  وزارت  اچ اس ئــی  مدیــرکل 
موضــوع اچ اس ئــی بایــد دغدغــه همــه باشــد، ازایــن رو 
امیدواریم با اجرای دســتورعمل های اچ اس ئی حادثه ای 

در صنعت نفت نداشته باشیم.

توسعه پالایشگاه آبادان، نماد 
خودباوری ملی و »ما می توانیم«

عضو هیأت رئیســه مجلس شــورای اسامی گفت: 
نمــاد  ســیزدهم  دولــت  در  آبــادان  پالایشــگاه  توســعه 

خودباوری ملی و »ما می توانیم« است.
بــه گــزارش عصــر اقتصاد به نقــل از ایرنــا، مجتبی 
یوســفی اظهار کرد: توســعه پالایشــگاه آبادان در دولت 
ســیزدهم بــا وجود همــه تحریم هــا و کارشــکنی ها نماد 

خودباوری ملی است.
عضــو هیأت رئیســه مجلس اظهار کرد: پالایشــگاه 
نفــت آبــادان از پــس از جنــگ تحمیلــی بــا ۳۰ درصــد 
ظرفیت خود کار می کرد و همه دولت ها قول توسعه آن 
را می دادند که این توسعه در دولت کنونی محقق شد.

وی افزود: دولت گذشــته هیچ اعتقادی به ساخت 
و توســعه پالایشــگاه نداشــت و بــه ایــن حــوزه توجهــی 
نمی کــرد، آن زمــان نفــت خــام را بشــکه می فروختیم و 

آنها فرآورده های نفتی را به ما لیتر لیتر می فروختند.
عضــو هیأت رئیســه مجلس بیان کرد: کشــورهایی 
کــه هیچ منابــع نفتی ندارند با احداث پالایشــگاه، نفت 
مــا را می خرنــد و فرآورده هــای آن را به قیمــت بالاتر به 

ما می فروشند.
وی افــزود: علــم و دانــش ســاخت پالایشــگاه جزو 
علــوم هایتــک بــه شــمار مــی رود و توســعه پالایشــگاه 
آبــادان در دولــت ســیزدهم بــا وجــود همــه تحریم هــا 

اقدامی مهم و بزرگ است.
براســاس این گــزارش، جواد اوجــی، وزیر نفت در 
گزارشــی اعام کرد که پالایشــگاه نفت آبادان در دولت 
گذشــته زیان ده بود و در دی ماه ۱۳۹۴ وزیر نفت وقت 
اعام کرد که ما حاضر هســتیم این پالایشــگاه را رایگان 

واگذار کنیم.
بــر  تکیــه  و  ســیزدهم  دولــت  اقدام هــای  بــا 
توانمندی هــای داخلی و پیمانــکاران و بهره برداری از فاز 
دوم ایــن پالایشــگاه، به طــور میانگیــن ســالانه ۱۲ هــزار 
میلیــارد تومــان ســودآوری ایــن پالایشــگاه ثبــت شــده  

است.

 فرانسه از نفت 
بی نیاز خواهد شد؟

برونو لو ماری، وزیر دارایی فرانسه گفت که ایجاد 
صنعــت خودروهــای برقی فرانســه برای عدم وابســتگی 
این کشــور از تولیدکنندگان نفت و صادرکنندگان بزرگ 

خودرو ضروری است.
صنعــت خــودروی فرانســه بــر اســاس یــک توافــق 
راهبــردی قصــد دارد تا ســال ۲۰۲۷ فــروش خودروهای 
الکتریکی را چهار برابر کند و این زمانی است که رئیس 
جمهــور چیــن ســفری رســمی به ایــن کشــور را آغاز می 

کند.
امانوئل ماکرون، رئیس جمهور فرانســه، هدفی را 
برای خودروســازان این کشــور تعیین کرده اســت که تا 
پایــان دهه دو میلیون خودروی برقی یا هیبریدی تولید 
کنند و این در شــرایطی اســت که آنها با رقابت ســخت 

تولیدکننده برتر چین مواجه هستند.
طبــق یک توافقنامه برنامه ریزی میان مدت جدید 
با دولت، این صنعت قرار است با هدف موقت فروش 
۸۰۰ هــزار خــودروی برقــی تا ســال ۲۰۲۷ موافقت کند 
که از ۲۰۰ هزار دســتگاه در ســال ۲۰۲۲ افزایش یافته 
اســت. عاوه بر این، خودروسازان در نظر دارند فروش 
خودروهــای ســبک برقــی را از ۱۶ هــزار و ۵۰۰ دســتگاه 
در ســال ۲۰۲۲ به ۱۰۰ هزار دســتگاه در ســال افزایش 

دهند.
برونو لو ماری، وزیر دارایی فرانسه گفت که ایجاد 
صنعــت خودروهــای برقی فرانســه برای عدم وابســتگی 
این کشــور از تولیدکنندگان نفت و صادرکنندگان بزرگ 
خــودرو ضروری اســت. لوماری در یــک کنفرانس خبری 
گفــت انتخابــی کــه بایــد انجــام شــود این اســت کــه آیا 
می خواهیــم کشــور تولیدکننده خودرو باشــیم یا کشــور 
مصرف کننده باشــیم. ما انتخاب کرده ایم که یک کشــور 

بزرگ تولیدکننده خودروهای الکتریکی باشیم.
یــک منبــع در وزارت دارایــی فرانســه هــم گفــت 
کــه دولــت ۱.۵ میلیــارد یــورو )۱.۶ میلیــارد دلار( را برای 
حمایــت از تولید و خرید خودروهای الکتریکی در ســال 
جاری از طریق برنامه های مختلف در نظر گرفته است.

بــر اســاس گــزارش رویتــرز، حــدود ۲۰ درصــد از 
خودروهــای جدیــد فروختــه شــده در فرانســه الکتریکی 
هســتند، اما تنها ۱۲ درصد از آنها در این کشــور ساخته 
می شــوند. توافــق بین دولــت و صنعت خواســتار ایجاد 
۴۰۰ هزار نقطه شــارژ تا ســال ۲۰۳۰ و ۲۵ هزار نقطه 
شــارژ ســریع تا پایان ســال ۲۰۲۷ در مســیرهای اصلی 

مسافرتی و در شهرهای بزرگ است.

خیز ایران برای ورود به باشگاه صادرکنندگان برتر 
تجهیزات نفتی

مدیــرکل نظــام تأمیــن و تجاری ســازی 
فنــاوری وزارت نفت بــا تأکید بر اینکه وزارت 
نفــت در دولــت ســیزدهم همــواره کوشــیده 
اســت در دوران تحریــم، با حمایــت از تولید 
داخــل، کالاهــای موردنیــاز صنعــت نفــت را 
تأمین کند، گفت: تاکنون بیش از ۸۵درصد 
تجهیزات موردنیاز صنعت نفت بومی ســازی 
شده است و ایران می تواند در آینده نزدیک 
تجهیــزات  مطــرح  صادرکننــدگان  از  یکــی 

صنعت نفت باشد.
راهبردی بودن صنعت نفت و وابستگی 
آن به خارج از کشــور همواره به عنوان اهرم 
گرفتــه  کار  بــه   ایــران  اقتصــاد  علیــه  فشــار 
می شــود. ازایــن رو، از منظــر امنیــت ملــی و 
چانه زنی های سیاســی، افزایش استقال در 
حــوزه صنعــت نفت بســیار مهم اســت. یک 
بررســی ســاده نشــان می دهــد در دهه های 
آینده ســـرمایه گذاری چندصد میلیارد دلاری 
در حــوزه صنعت نفت انجام خواهد شــد که 
۵۰ تا ۷۰ درصد از این مبلغ مربوط به خرید 

تجهیزات موردنیاز است.
بــه شــتاب زیــاد  بــا توجــه  همچنیــن، 
تغییــر در فنــاوری صنعــت نفــت، توجــه بــه 
شرکت های دانش بنیان و فناور بیش ازپیش 
نفــت  وزارت  رو،  همیــن  از  دارد.  اهمیــت 
همســو با اجــرای قانون حداکثر اســتفاده از 
تــوان تولیــدی و خدماتــی کشــور و حمایــت 
مصوبــه  از  بهره منــدی  و  ایرانــی  کالای  از 
تولیــد بــار اول )ماده ۱۰ قانــون جهش تولید 
قانــون   ۲۹ مــاده  »ی«  بنــد  دانش بنیــان 
برگــزاری مناقصــات مصــوب ۱۳۸۳.۰۱.۲۵( 
به منظور تأمین نیازهای فناورانه، راهبردی و 
تحریمی، سطح ارتباطات علمی و مالی خود 
را بــا شــرکت ها و مؤسســه های دانش بنیان 
افزایــش داده، به طــوری کــه بــرای دومیــن 
بــار رتبه نخســت در همکاری با شــرکت های 
دانش بنیان را در میان دســتگاه های اجرایی 

به  دست آورده است.
غامرضــا خوانســاری، مدیــرکل نظــام 
تأمیــن و تجاری ســازی فنــاوری وزارت نفت، 

در گفت وگــو با شــانا با اشــاره بــه نام گذاری 
امســال از ســوی مقــام معظــم رهبــری بــا 
هــدف حمایــت از تولیــد داخلــی، بیــان کرد: 
قابــل   فعالیت هــای  ســیزدهم  دولــت  در 
و  دانش بنیــان  شــرکت های  میــان  توجهــی 
مراکز دانش بنیانی با بدنه صنعت نفت رقم 

خورده است.
بــا بیــان اینکــه در ابتــدای دولــت  وی 
ســیزدهم حــدود ۱۵۰ شــرکت دانش بنیــان 
بــا صنعت نفــت همکاری می کردنــد، افزود: 
هم اکنــون تعــداد این شــرکت ها بــه بیش از 
۶۶۰ شــرکت رســیده کــه افزایــش بیــش از 
چهــار برابــری ایــن شــرکت ها نشــان دهنده 
حمایت وزارت نفت با توجه به رویکرد مقام 
معظــم رهبــری، به منظور دانش بنیان شــدن 

صنعت نفت خواهد بود.
مدیــرکل نظــام تأمیــن و تجاری ســازی 
فنــاوری وزارت نفــت بــا اشــاره بــه اینکــه در 
موضوع ســاخت بار اول تجهیــزات صنعتی، 
وزارت نفــت بــرای دومیــن ســال پیاپی مقام 

نخست را در میان دیگر دستگاه های اجرایی 
بــه دســت آورده اســت، گفت: ایــن موضوع 
حاکــی از تغییــر نــگاه وزارت نفت نســبت به 
شــرکت های دانش بنیان برای تســهیل ورود 

آن ها به بدنه صنعت نفت است.
بــا  گفت وگــو  مشــروح  ادامــه  در 
غامرضــا خوانســاری، مدیرکل نظــام تأمین 
را  نفــت  وزارت  فنــاوری  تجاری ســازی  و 

می خوانید.
ارزش قراردادهــای نفتــی کــه در دولت 
ســیزدهم بــا شــرکت های دانش بنیــان امضا 
از  هرکــدام  ســهم  و  اســت؟  چقــدر  شــده، 
از  نفــت  وزارت  زیرمجموعــه  شــرکت های 

ساخت بار اول چه میزان برآورد می شود؟
بیــش از ۶۳ قــرارداد تولیــد بــار اول در 
شــرکت های اصلی و تابع وزارت نفت با ۵۲ 
شــرکت دانش بنیــان بــه ارزش بیــش از ۹۲ 
میلیــون دلار امضــا شــده کــه نشــان دهنده 
جهش بیش از پنج برابری ارزش قراردادهای 
ســاخت بــار اول در دولــت ســیزدهم بوده و 
را  دلاری  میلیــون   ۴۰۰ ارزی  صرفه جویــی 

به دنبال داشته است.
همچنیــن، مقــدار خریــد محصول های 
دانش بنیانی در صنعت نفت شــامل ساخت 
تجهیزات و خدمات بیش از یک هزار قرارداد 
اســت که ارزش مجموع این قراردادها ۵۰۰ 
میلیــون دلار و ۱۳.۵ هــزار میلیــارد تومــان 
 ۲۱۷ قراردادهــا،  ایــن  مجمــوع  از  اســت. 
بــه ارزش ۲۷۳ میلیــون دلار و ۳.۶  طــرح 
هــزار میلیــارد تومان مربوط به شــرکت ملی 
نفــت ایران، ۲۲۱ طــرح به ارزش ۱۷ میلیون 
دلار و ۳.۹ هــزار میلیــارد تومــان مربــوط به 
شــرکت ملــی گاز ایران، ۴۱۰ طــرح به ارزش 
۱۷۶ میلیــون دلار و ۲.۴ هزار میلیارد تومان 
مربــوط بــه شــرکت ملــی پالایــش و پخــش 
فرآورده هــای نفتــی ایــران و ۱۵۴ طــرح بــه 
ارزش ۳۴ میلیــون دلار و ۳.۴ هــزار میلیارد 
صنایــع  ملــی  شــرکت  بــه  مربــوط  تومــان 

پتروشیمی است.

10 استان کشور از تنش آبی خارج شد| درخواست از شهروندان 11 استان 
برای صرفه جویی آب

معاون وزیر نفت در امور مهندسی و پژوهش و فناوری:

افزایش بهره وری در پالایشگاه های گاز با عبور از روش های سنتی اورهال

بزرگ زاده، سخنگوی صنعت آب با اشاره 
به بارش های خوب بهاری و میزان آب موجودی 
در مخــزن ســدهای کشــور از خــارج شــدن ۱۰ 

استان از تنش آبی خبر داد.
عیســی بزرگ زاده با بیان اینکه میزان آب 
مخازن ســدهای کشــور به بیش از ۳۲ میلیارد 
متر مکعب رسیده است، گفت: این مجموع آب 
موجــودی در همــه مخازن ســدهای وزارت نیرو 
است، پرشدگی سدهای کشور ۶۵ درصد است 
و ایــن یعنــی هنــوز ۳۵ درصــد مجموع ســدها 
خالــی اســت، اما اگر بخواهیم ســدهای کشــور 
را بررسی کنیم باید بگویم که تقریباً میزان آب 
موجود در مخازن نســبت به ســال گذشته ۴۰۰ 

میلیون متر مکعب بیشتر شده است.
وضعیت مطلوب 6 سد حوضه آبریز 

دریاچه ارومیه نسبت به سال گذشته
اگــر  داد:  ادامــه  آب  صنعــت  ســخنگوی 
بخواهیــم نگاهــی بــه وضعیت ۱۳ ســد دریاچه 
ارومیه داشــته باشیم، باید بگویم وضعیت این 
ســدها ۶ درصــد نســبت به ســال گذشــته بهتر 
شــده اســت و پرشــدگی مخازن این ســدها ۷۷ 
درصد اســت. در حال حاضر آب موجود در این 
۱۳ ســد یک میلیارد و ۲۶۳ میلیون متر مکعب 
اســت. در مــورد زاینــده رود اصفهان و حجم آب 
موجود در ســد زاینده رود باید گفت که در حال 
حاضر حجم آب موجود در ســد زاینده رود ۳۹۶ 
میلیون متر مکعب اســت و پرشــدگی این ســد 
۳۲ درصــد اســت کــه نســبت به ســال گذشــته 

۲۹ درصد عقب تر اســت، اما باوجود این درصد 
پرشــدگی مخزن این ســد مطلوب است و برای 
تأمیــن آب شــرب اصفهــان بــا مشــکل مواجــه 

نخواهیم شد.
کاهش 5 درصدی آب پنج سد تهران

سخنگوی صنعت آب به وضعیت سدهای 
تهران هم اشاره کرد و گفت: در ارتباط با ۵ سد 
اســتان تهــران کــه شــامل ســدهای لار، لتیان، 
ماملــو، امیرکبیــر و طالقان اســت، مجموع آب 
مخــازن ایــن ســدها ۱۸۷ میلیون متــر مکعب و 
پرشــدگی این سدها ۲۶ درصد است که نسبت 
بــه بهار ســال گذشــته ۵ درصد کاهش داشــته 
اســت. این یعنی اینکه شــهروندان تهرانی باید 
حداقــل ۱۵ درصد در مدیریــت آب صرفه جویی 

کنند.
کارون،  زنجیــره  در ســدهای  افــزود:  وی 
دز، کرخه، مارون، جره و ســد کوچری وضعیت 
قابــل قبولی نســبت به ســال قبل داریــم و این 
خبر بسیار خوبی است. خوشبختانه سد دز ۹۹ 
درصد پر شــده اســت. در آذربایجان شرقی سد 
ارس نســبت به ســال گذشــته وضعیت بســیار 
خوبی دارد و ۱۰۰ درصد مخزن این سد پر شده 
و این یعنی نســبت به ســال گذشته ۳۲ درصد 
افزایــش داشــته اســت. ســدهای خــدا آفرین و 
ســتارخان نیز ۳۱ درصد مخزن شــان پر شــده و 
میــزان آب موجود مخازن آنها نســبت به ســال 

گذشته دو برابر رشد داشت است.
ذخیره آب سد استقلال بندرعباس 52 

درصد کاهش یافت
بــزرگ زاده به وضعیت ســدهای هرمزگان 
اشــاره کــرد و گفــت: امــا در بندرعبــاس ســد 
اســتقال متأســفانه حجــم موجود آب نســبت 
بــه ســال گذشــته ۵۲ درصــد کمتــر اســت و در 
حال حاضر ۲۵ درصد این ســد پر شــده و حجم 
آب موجــود در ایــن ســد ۶۹ میلیون مترمکعب 
اســت، اما سد شــمیل و نیان در همین منطقه 
وضعیت بهتری دارند و با پرشدگی ۳۵ درصدی 
نســبت به ســال گذشــته ۴۱ درصد رشد داشته 
اســت. ســد ســرنی در منطقــه هرمــزگان نیز ۱۱ 
درصد نســبت به ســال گذشــته کاهش داشــته 
اســت. ســد بیجــار در اســتان گیــان ۲۶ درصد 
نســبت به ســال گذشته افزایش حجم داشته و 
این شــرایط خوبی برای مردم این اســتان در پی 

خواهد داشت.
اســتان  در  اکباتــان  داد: ســد  ادامــه  وی 
همدان نســبت به ســال گذشــته ۸۲ درصد آب 
بیشــتری دارد و ســد قشاق با رشد ۳۱ درصدی 
نســبت به ســال گذشــته ۱۰۰ درصد مخزن این 
ســد پر شده است. در استان گلستان سدهای 
وشمگیر، گلستان و بوستان در وضعیت بهتری 
نســبت به ســال قبل بســر می برند. در اســتان 
فارس سد درودزن و سد سلمان فارسی نسبت 
به مدت مشــابه سال قبل کمی عقب هستند. 
سد رودبال داراب فارس وضعیت خوبی ندارد و 
نســبت به سال گذشــته ۴۱ درصد عقب است. 
همچنیــن در اســتان کرمانشــاه حجــم آب ســد 

گاوشــان ۴ درصد نســبت به سال گذشته کمتر 
اســت، اما در وضعیت خوبی بســر می برد. سد 
چــاه نیمه هــا نســبت به ســال گذشــته شــرایط 
بهتــری دارنــد و حجم آب این ســد ۱۸۲ میلیون 

متر مکعب است.
سخنگوی صنعت آب از تأمین آب شرب 
مردم سیستان و بلوچستان خبر داد و گفت: 
خوشبختانه برای استان سیستان و بلوچستان 
امســال بــا توجه به بارش هــای خیلی خوب و 
حجم آب ســدها مشــکل آب شرب نخواهیم 
ایــن مناطــق تضمیــن  داشــت و تأمیــن آب 
شــده اســت. با بضاعت آبی و پروژه هایی که 
انجــام دادیم آب شــرب ۵ شهرســتان اســتان 
سیســتان و بلوچســتان و همچنیــن زاهــدان 
تأمیــن خواهــد شــد. همچنیــن بــا منابــع آب 
ذخیره شــده از فعالیت ســامانه های بارشــی، 
کمبود آب مناطق تحت پوشش شبکه انتقال 
آب ســدها اعــم از شــرب و کشــاورزی در این 
استان به مدت چهار سال رفع شد. همچنین 
طبق هدفگذاری انجام شده، تأمین آب شرب 
۱۹۰۰ روســتا در سیســتان در ایــن دولــت بــه 

نتیجه خواهد رسید.
خارج شدن 10 استان از تنش آبی

بزرگ زاده با اشاره به خارج شدن ۱۰ استان 
از تنش آبی به دلیل بارش های مطلوب بهاری 
گفــت: خوشــبختانه ۱۰ اســتان مهم کشــورمان 
از تنش آب خارج شــدند و این موضوع بســیار 

مهمی است.

گاز  پالایشــگاه های  در  بزرگــی  کارهــای 
کشور انجام شده و انتظار این است که مطابق 
دستور وزیر نفت، حرکت از روش های سنتی 
اورهــال تاسیســات پالایشــگاهی و مدیریــت 
دارائی های فیزیکی به ســمت روش های نو و 

بهینه با اهتمام بیشتری پیگیری شود.
نقــل  بــه  اقتصــاد  عصــر  گــزارش  بــه 
از  روابــط عمومــی شــرکت ملــی گاز ایــران، 
نفــت  وزیــر  معــاون  فــرد،  زیــدی  وحیدرضــا 
در امــور مهندســی، پژوهــش و فنــاوری روز 
سه شــنبه ۱۸ اردیبهشت ماه در نخستین هم 
اندیشــی تعمیــرات ایمــن و تعالــی ســازمانی 
شــرکت های پالایش گاز، با اشــاره به اهمیت 
تعمیــرات  فرآینــد  در   HSE الزامــات  رعایــت 
اساســی پالایشگاه ها، گفت: ما در چند حوزه 
پیگیر مســائل پالایشــگاه های گاز هستیم و با 
توجــه بــه تحولات جاری کشــور نیــاز داریم تا 

تمام خاء های ایمنی را پوشش دهیم.
معــاون وزیــر نفــت در امــور مهندســی، 
پژوهــش و فناوری افزود: واقعیت این اســت 
که در دوره سرد سال وضعیت تولید و مصرف 
تقریبا هم اندازه اســت و این امر حساســیت 

عملکرد پالایشگاهی را بیشتر می کند و از این 
رو بایــد در زمینــه تامین تجهیــزات و مدیریت 
دارایــی فیزیکی به بهتریــن وجه ممکن اقدام 

شود.
از  یکــی  کــه  ایــن  بیــان  بــا  زیدی فــرد 
دغدغه های جدی وزیر نفت، موضوع اورهال 
و دارایی فیزیکی اســت اظهار کرد: تاکید وزیر 
نفــت بر حرکت به ســمت اورهــال و مدیریت 
دارایــی فیزیکــی بــه شــکلی نوین و هوشــمند 
است تا عملکرد و بهره وری بیشتری در بخش 

تولید و تاسیسات رقم بخورد.
از  شــخصا  افــزود:  ادامــه،  در  وی 
طریــق گزارش هایــی کــه دریافــت می کنــم و 
بازدیدهایی که از تاسیســات دارم از اقدامات 
صــورت گرفتــه و وضعیــت پالایشــگاه های گاز 

مطلع هستم.
زیــدی فــرد در پایــان، خاطرنشــان کــرد: 
بایــد اذعــان کرد کار بزرگی در پالایشــگاه های 
گاز کشــور انجام می شود و تاش شبانه روزی 
همکاران منجر به حرکت چرخ تولید در کشور 
و گرمابخــش منــازل می شــود. ایــن زحمات و 
تاش ها مصداق جهاد فی سبیل الله است و 

انشــالله برکات آن از خزانــه بی منت خداوند 
متعــال در زندگی یکایک بزرگــواران نمود پیدا 

خواهد کرد.
شایان ذکر است، نخستین هم اندیشی 
تعمیرات ایمن و تعالی ســازمانی شرکت های 
اردیبهشــت   ۱۸ سه شــنبه  روز  گاز  پالایــش 
مــاه با حضــور معــاون وزیر نفــت در امور گاز 
و مدیرعامــل شــرکت ملــی گاز ایــران، رئیــس 
ســازمان پدافند غیرعامل کشور، معاون وزیر 
نفــت در امور مهندســی، پژوهــش و فناوری، 
مدیرکل HSE وزارت نفت و جمعی از مدیران 
صنعت نفت و گاز به میزبانی شرکت پالایش 
گاز فجر جم در مرکز همایش های بین المللی 

وزارت نفت )کوشک( برگزار شد.
تأکید معاون وزیر نفت بر جایگزینی 
روش های نو به جای شیوه های سنتی در 

تعمیرات اساسی پالایشگاه های گازی
معــاون مهندســی، پژوهــش و فنــاوری 
وزیــر نفــت گفــت: بایــد در بحــث تعمیــرات 
روش هــای  از  گازی  پالایشــگاه های  اساســی 
ســنتی فاصله گرفت و شیوه های نو و روزآمد 

را جایگزین کرد.

از  بــه نقــل  اقتصــاد  گــزارش عصــر  بــه 
اروز  زیدی فــرد  وحیدرضــا  شــانا،  خبرنــگار 
نخســتین  در  اردیبهشــت (   ۱۸ )سه شــنبه، 
گردهمایی تعمیرات ایمنی و تعالی ســازمانی 
شــرکت های پالایــش گاز بــا اشــاره بــه اینکــه 
آمادگی شــرکت های پالایشــی گاز در زمستان 
و  تولیــد  امــروز  کــرد:  بیــان  اســت،  ضــروری 
مصرف گاز ما سربه سر و برابر است، ازاین رو 
در ماه هــای ســرد ســال بــر لبه باریــک حرکت 

می کنیم.
وی افــزود: بایــد در موضــوع تعمیــرات 
روش هــای  از  گازی  پالایشــگاه های  اساســی 
ســنتی فاصله گرفت و شیوه های نو و روزآمد 
را جایگزیــن کــرد کــه البتــه بخشــی از کارهای 
تســهیل کننده ایــن روزآمدســازی را خــود مــا 

می توانیم انجام دهیم.
معــاون مهندســی، پژوهــش و فنــاوری 
وزیــر نفت تصریــح کرد: در جریان تاش های 
انجام شــده از ســوی شــرکت های پالایش گاز 
هســتم و معتقــدم این تاش هــا نوعی جهاد 
کمتریــن  بــا  را  امســال  امیدواریــم  و  اســت 

دغدغه یا حادثه در صنعت گاز طی کنیم.



جامعه
اخبــــــــــــار

توضیح زاکانی درباره چرایی پرداخت 
ودیعه به مدیران شهرداری

شــهردار تهــران گفت: اختصاص برخی از امــاک و خانه ها به 
مدیــران شــهرداری که در دوره های پیشــین صــورت می گرفت امری 
ناعادلانــه بــود امــا مــا ســعی کردیــم به جــای ایــن کار بــرای مدیران 
شــاغل در شــهرداری کــه فاقد مســکن بودنــد، وام با بهــره بانکی در 

نظر یگیریم.
  علیرضــا زاکانــی در حاشــیه نهمیــن ســمینار بین المللی زلزله 
در جمــع خبرنــگاران پیرامون لیســت منتشــر شــده از تخصیص وام 
به مدیران شــهرداری برای مسکن گفت: سازمان ها و مجموعه های 
مختلف خانه سازمانی برای استقرار مدیران خود دارند، اما شهرداری 
تهــران فاقــد خانه ســازمانی برای مدیران اســت. به همین جهت در 
دوره های قبلی اماک شــهر را به ثمن بخس و بعضاً با تخفیف ۵۰ 
درصــدی به مدیران می دادنــد و این اتفاق مصداق کامل بی عدالتی 

بود.
وی بــا بیــان اینکه لازم اســت برای برخی از مدیران شــهرداری 
که از شهرستان به تهران می آیند مسکن تهیه شود، افزود: در این 
دوره ما به جای آنکه برخی از زمین ها و اماک شهرداری را در اختیار 
مدیــران قــرار دهیــم به آنــان وام با درصد ســود بانکی دادیــم. برای 
پیشبرد این کار مقدمتاً به مدیران ودیعه دادیم و سپس آن را تبدیل 

به وام کردیم . آنان نیز قسط های این وام را پرداخت می کنند.
شــهردار تهــران در پایان تاکید کرد: اختصــاص برخی از اماک 
و خانه هــا بــه مدیــران شــهرداری کــه در دوره هــای پیشــین صــورت 
می گرفــت امــری ناعادلانــه بود اما ما به این ســمت نرفتیم و ســعی 
کردیــم بــه جای ایــن کار برای مدیران شــاغل در شــهرداری که فاقد 
مسکن بودند وام با بهره بانکی تهیه کنیم، اما متاسفانه این موضوع 
بــا بی انصافــی در رســانه منعکــس شــد. در حالــی کــه واقعیت چیز 

دیگری بود.
وی درباره میزان آمادگی  شهرداری تهران برای مقابله با زلزله 
گفت: در گام نخست به دنبال کاهش ضریب آسیب های زلزله در 
تهران هســتیم. ســپس فهم درست ابعاد زلزله و تشخیص زودرس 
وقوع آن برای ما از اهمیت برخوردار است. در همین راستا اتفاقات 
خوبی در زمینه جهش شتاب نگارها و سامانه های تشخیص دهنده 

زلزله در پایتخت رخ داده است.
وی افــزود: بــه عنــوان مثــال ســال گذشــته بــرای اولیــن بــار 
در تهــران، پنــج شــتاب نــگار عمقــی در عمق ۵۰ متری ســطح زمین 
کارگزاری شــده اســت. همچنین مراحل نصب یک شتاب نگار دیگر 

نیز در عمق ۱۰۰ متری به زودی تکمیل خواهد شد.
زاکانــی در بخــش دیگــری از ســخنان خــود پیرامــون اقدامات 
شــهرداری تهــران در حــوزه آمــوزش عمومی به شــهروندان با هدف 
مقابلــه بــا زلزله گفت: ســال گذشــته ۳۰۰ هــزار نفر از شــهروندان 
تحت آموزش های عمومی شهرداری تهران قرار گرفتند. همچنین در 
درون سیستم مدیریت شهری نیز به کارکنان آموزش های تخصصی 
پیرامــون مقابله با زلزله ارائه شــده اســت. شــهردار تهــران در ادامه 
تاکیــد کــرد: مدیریــت شــهری تهران در حــوزه اســتحکام کالبدی نیز 
گام های رو به جلویی طی ماه های گذشته برداشته است. در همین 
راســتا بناســت بــرای نخســتین بار ۱۶ هزار ســاختمان بــا همکاری ۹ 
دستگاه به لحاظ ایمنی پایش شود که تاکنون عملیات پایش ۴۰۰۰ 
ساختمان تکمیل شده است. دبراساس گزارش پایگاه خبری شهر، 
وی تاکید کرد: در ستاد ایمنی و مدیریت بحران شهرداری تهران ۱۵ 
کارگروه با هدف مقابله با زلزله شکل گرفته است که این کارگروه ها 
بــا هماهنگــی کامــل بیــن دســتگاه های مختلف بــه دنبــال افزایش 

ضریب ایمنی در پایتخت هستند.

فراخوان بزرگترین جذب شبکه 
تسهیل گری برای ایجاد بیش از ۱۰۰ هزار 

شغل در کشور
مدیرعامل موسســه توانمندسازی اقتصادی علوی از فراخوان 
بزرگترین جذب شبکه تسهیل گری در کشور برای ایجاد بیش از ۱۰۰ 

هزار شغل در بیش از ۳۵۰ شهرستان خبر داد.
توانمندســازی  موسســه  اینکــه  بیــان  بــا  پناهــی  مســعود 
اقتصادی علوی در ســال جهش تولید و مشــارکت مردمی با رویکرد 
توانمندســازی اقتصادی و ایجاد اشــتغال پایدار بــرای ایجاد بیش از 
۱۰۰ هزار شغل در بیش از ۳۵۰ شهرستان هدف برنامه ریزی کرده 
اســت، اظهار کرد: موسســه به عنوان بازوی اجرایی ایجاد اشــتغال 
و توانمندســازی اقتصادی با رویکرد مشــارکت مردم در شناســایی و 
اجرای پروژه های اشــتغال اقدام به فراخوان بزرگترین جذب شــبکه 

تسهیل گری در کشور کرده است.
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ارائه خدمات درمانی به بیش از ۲ هزار 
مددجوی دارای بیماری خاص تهرانی

معاون حمایت و سامت خانواده کمیته امداد امام خمینی )ره( 
استان تهران گفت: به بیش از ۲ هزار مددجوی دارای بیماری خاص و 

صعب العاج تهرانی خدمت ارائه می شود.
حســین فتح آبادی افزود: ۲ هزار و ۷۷۲ بیمار خاص و صعب 
العاج تحت حمایت کمیته اســتان تهران قرار دارد که از این تعداد، 

۴۱۵ نفر بیمار خاص و مابقی صعب العاج هستند.
وی ادامــه داد: درســال گذشــته ۱۲ هــزار و ۷۸۶ ســند درمانــی 
مربــوط بــه بیمــاران خاص و صعب العاج به ارزش ۶ میلیــارد و ۶۸۰ 

میلیون تومان پرداخت شده است.
معــاون حمایت و ســامت خانــواده کمیته امداد اســتان تهران 
گفت: تمامی مددجویان تحت حمایت کمیته امداد این استان دارای 
بیمــه درمانی پایه هســتند و بیماران خــاص و صعب العاج عاوه بر 
این، برای بهره مندی از خدمات صندوق بیماران خاص و صعب العاج 
به این صندوق معرفی می شوند. هزینه خودپرداخت بیماران خاص 
و صعــب العــاج تحــت حمایت کمیتــه امداد تــا ۱۰۰ درصــد پرداخت 
می شــود. بنیــاد امــور بیماری هــای خاص به عنــوان یک نهــاد مردمی 
و غیردولتی، فعالیت خود را از ۱۸ اردیبهشــت ســال ۱۳۷۵ به منظور 
ساماندهی و ارتقای وضعیت بیماری های خاص در زمینه های مختلف 
درمانی، دارویی، آموزشــی، پیشــگیری و اجتماعی آغاز کــرد و به این 

مناسبت این روز به نام بیماری های خاص برگزیده شده است.

 نیاز روزانه به ۱۵۰۰ اهداکننده خون 
در تهران 

معــاون فنــی اداره کل انتقال خون اســتان تهــران با بیان اینکه 
در حــال حاضــر بیــش از ۱۷۰  مرکــز درمانی را تحت پوشــش داریم و 
بیــش از ۳هــزار واحد خون و فرآورده هــای خونی در مراکز درمانی به 
صورت روزانه توزیع می شود، افزود: بنابراین اگر خواهان پاسخگویی 
به نیاز مراکز درمانی هستیم، باید تعداد مراجعه کنندگان در سطحی 
قابل قبول باقی بماند. دکتر امیرمسعود ناظمی با حضور در استودیو 
خبــر ایســنا و در گفت وگویی تفصیلــی، با بیان اینکــه در حال حاضر 
میزان ذخایر خون کشور از اهمیت فراوانی برخوردار است، اظهار کرد: 
اگرچه میزان ذخایر خون کشور در کانون توجه قرار دارد، اما این مولفه 
در اســتان تهــران اهمیت ویــژه ای دارد. آمار و ارقام بیانگر این اســت 
بســیاری از عمل های جراحی کشــور در مراکز درمانی پایتخت انجام 
می شود و با توجه به نیاز مبرم عمل های جراحی به خون، میزان ذخایر 

استان تهران به توجه ویژه ای نیاز دارد. 

چهار شنبه19 اردیبهشت 1403 .8 می 2024  .29شوال 1445 .
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معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش:
ثبت نام کلاس اولی ها حضوری و الکترونیکی انجام می شود

معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش 
بــا بیــان اینکــه فرآینــد ثبت نــام دانش آمــوزان 
کاس اولی از فردا چهارشنبه ۱۹ اردیبهشت به 
صــورت حضوری و الکترونیکی انجام می شــود، 
گفــت: ثبت نــام میان پایه هــا نیز پــس از اعام 

نتایج آزمون های آخر سال انجام می شود.
حمیــد طریفــی حســینی روز ســه شــنبه 
در نشســت خبــری بــا موضوع ثبت نــام دانش 
 ۱۹ چهارشــنبه  فــردا  از  کــرد:  اظهــار  آمــوزان 
اردیبهشــت ثبت نام دانــش آموزان کاس اول 
آغــاز می شــود تــا ســال تحصیلــی متفاوتــی را 

داشته باشیم.
وی بــه فرمایشــات رهبــری در خصــوص 
و  کــرد  اشــاره  پــرورش  و  آمــوزش  در  تحــول 
گفت: ســال تحصیلی پیــش رو را با یک برنامه 
مدرســه محور دنبال خواهیم کرد، در نگاشــت 
مدرسه ای سند تحول شاخص های مدرسه تراز 
را انتخاب کردیم تا برنامه ریزی درسی را انجام 

دهند.
بــه  پــرورش  و  آمــوزش  وزیــر  معــاون 
گفــت:  و  کــرد  اشــاره  معلمــان  توانمندســازی 
امســال نظام دوره ای را ویژه اول ابتدایی اجرا 
خواهیــم کــرد و کار برنامــه ریــزی و اقدامــات 
توانمندســازی معلمــان را انجــام می دهیــم که 
بخشــی از ایــن دوره حضــوری و برخــی مجــازی 

خواهد بود.
حــوزه  در  داد:  ادامــه  حســینی  طریفــی 
آمــوزش تعامــل تنگاتنــگ با معاونت پرورشــی 
داریــم، هر برنامه ناظر بر ویژگی های پرورشــی 
طراحــی می شــود و همچنیــن در حــوزه تربیــت 
بدنی هم هزار فضای ورزشــی درون مدرسه ای 

ایجاد کرده ایم.
وی یــادآور شــد: رهبــر معظــم انقاب به 
کشــف و شناســایی اســتعداد دانــش آمــوزان 
اشــاره کردند که در این راســتا در دوره ابتدایی 
مهارت آموزی را مورد توجه قرار دادیم که صد 
ســاعت در اختیار مدارس قرار داده شــده تا به 

صورت تخصصی برنامه ریزی کنند و متناســب 
کشــف  دربــاره  اقداماتــی  مدرســه  شــرایط  بــا 

استعدادها انجام دهند.
و  آمــوزش  ابتدایــی  آمــوزش  معــاون 
پــرورش گفــت: از ســال گذشــته شــیوه جــذب 
نیروی انســانی تغییر کرده و رویکرد شایستگی 
محــور ایجــاد شــده کــه ۲۸ هــزار و ۸۰۰ ردیف 
اســتخدامی آمــوزگاری و مــدارس اســتثنایی را 
داریــم کــه تمام تاش این اســت که تــا تیرماه 
فرآینــد جــذب ایــن داوطلبــان کامل شــود و در 

مهر ماه معلمان سر کاس روند.
طریفی حســینی خاطر نشــان کرد: ســال 
گذشــته در زمینــه توانمندســازی معلمان طرح 
توانمندســازی شهید همت را داشتیم و امسال 

این طرح با حضور نومعلمان انجام می شود.
وی بــه موضــوع کیفیــت مــدارس دولتــی 
اشاره کرد و یادآور شد: ۲۰۰ هزار استخدام در 
۲ سال گذشته آموزش و پرورش صورت گرفته 
و اکنــون معلمانی جذب شــده اند که می توانند 

تحول در مدارس را رقم بزنند.
معــاون وزیــر آمــوزش و پــرورش بــا بیان 
اینکــه مهم ترین عنصر کیفیــت بخش در نظام 
آموزشــی معلــم اســت، ادامــه داد: معلمانی را 
جذب خواهیم کرد که کیفیت مد نظر را فراهم 

کند.
وی دربــاره فعالیــت پروژه مهــر برای آغاز 
ســال تحصیلی، اظهار کرد: ســتاد پروژه مهر را 
داریــم کــه ایــن فرآیند از بهمن آغاز می شــود و 
بطــور جــدی از اردیبهشــت فعالیت هــای ســتاد 

صورت می گیرد.
وی دربــاره نقل و انتقالات دانش آموزان 
از مدرســه به مدرســه دیگر توضیح داد: در این 
شرایط اطاعات دانش آموزان به مدرسه دیگر 
منتقــل می شــود، ایــن به شــرطی اســت که در 
وجــود  مشــکلی  جغرافیایــی  بنــدی  محــدوده 

نداشته باشد.
معــاون وزیــر آمــوزش و پــرورش گفــت: 
متولدین ۲ مهر ســال ۹۶ لغایت اول مهر سال 

۹۷ می تواننــد بــرای کاس اول ثبت نــام کننــد. 
ثبت نــام دانــش آمــوزان پایــه اول در مناطــق 

روستایی تا ۱۰ سالگی هم انجام می شود.
طریفــی حســینی گفــت: بــرای ثبــت نــام 
اتبــاع دســتورالعمل و شــرایطی بایــد از وزارت 
کشــور ارسال شود تا این فرآیند هم به صورت 

الکترونیکی انجام شود.
وی دربــاره محدوده بندی مــدارس اظهار 
کــرد: مدارســی کــه در مــرز مناطق قــرار دارند، 
و  کرده ایــم  هماهنــگ  ثبت نــام  ســتادهای  بــا 
براســاس ظرفیت مدرســه، وضعیت را بررســی 

کرده و تصمیم گیری می کنند.
وزارت  عملکــرد  و  ارزیابــی  کل  مدیــر 
نشســت  ایــن  ادامــه  در  پــرورش  و  آمــوزش 
دربــاره ثبــت نام دانــش آموزان اظهــار کرد: در 
حــوزه ظرفیــت ســازی بــرای ثبت نام مســئله ای 
در آمــوزش و پــرورش نداریم و ۱۹ اردیبهشــت 
آغاز ثبت نام محســوب می شود که یک فرآیند 

تدریجی است.
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مسعود بادین نایب رییس هیأت 
مدیره و مدیرعامل بیمه آسیا 
گزارش مبسوطی از فعالیت های 
این شرکت در سال 1402 را ارائه 
داد و عملکر ای نشرکت را با 51 

درصد رشد موفقیت آمیز توصیف کرد
وی اظهار داشت: بیمه آسیا با قریب به شصت و 
پنج سال سابقه بیمه گری در صنعت بیمه کشور، 
کولــه باری از تجربه و خدمــت، برنامه ریزی 
هوشمندانه و هدفمند و سرمایه انسانی کارآمد 
و متخصص، توانسته است اعتبار و خوشنامی 
خود را با تلاش ارزنده کارکنان و شبکه فروش 
توانمند در سال 1402 با ارائه خدمات با کیفیت و 
پرداخت به موقع خسارت زیاندیدگان، همچنان 
حفظ کند و مصمم است این مسیر موفقیت آمیز 
را با گام های استوار و با انسجام بیش از پیش، در 

سال 1403 ادامه دهد.
مسعود بادین توضیح داد در سال 1402، بالغ بر 
29 هزار و 432میلیارد تومان حق بیمه تولید 
شد که نســبت به سال 1401 بیش از 51 درصد 
افزایش داشت. در همین مدت، بیش از 18 هزار 
و 171 میلیارد تومان خســارت به مردم و بیمه 
گذاران پرداخت شد و با توجه به پرداخت چند 
خسارت سنگین در ســطح کشور، رشد این 
بخش نسبت به ســال قبل از آن، به 64 درصد 

رسید. 
مدیرعامل بیمه آسیا در ادامه اظهار داشت: سال 
گذشته اقدامات خوبی در زمینه اصلاح ترکیب 
پرتفوی بر اساس ریسک سنجی های درست و 
حرفه ای صورت گرفت و خوشبختانه توانستیم 
ریسک رشــته های بیمه ای را در سطح قابل 
قبولی کاهش دهیم. در این دوره ما شاهد کنترل 
ریسک در بیمه های ثالث، درمان و بدنه خودرو 
در بیمه آسیا هستیم و در همان حال سهم رشته 
های کم ریســک از جمله بیمه های حوادث، 
باربری و مسئولیت را در ترکیب پرتفوی خود 
افزایش داده ایم. در ســال1402، رشته بیمه 
شــخص ثالث و حوادث راننده 40.2 درصد و 
رشته بیمه درمان نیز 21.8 درصد از کل تولید 
بیمه آسیا را به خود اختصاص دادند که در رشته 
بیمه شخص ثالث و حوادث راننده ،1.4درصد 
کاهش نسبت به سال 1401 را شاهد هستیم. این 
ترکیب، در مقایسه با کل صنعت بیمه، از وضعیت 

بسیار خوبی برخوردار است. 

مدیرعامل بیمه آســیا افزود: یکی از اتفاقات 
بسیار مهم دربیمه آسیا در سال 1402، پرداخت 
چندین خسارت بزرگ به زیاندیدگان بود. بیمه 
آسیا در راستای عمل به تعهدات قانونی خود و 
به منظور حمایت از واحد های تولیدی و خدماتی 
داخلی، سال گذشته خسارت های آتش سوزی 
550 میلیارد تومانی کارخانجات الکترواستیل 
مشهد و همچنین خسارت 67 میلیارد تومانی 
شرکت داروسازی امین اصفهان و خسارت 21 
میلیارد تومانی باربری بین المللی شرکت صالح 
چوب ســپاهان را در کوتاه ترین زمان ممکن 
پرداخت کرد  و باعث فعالیت مجدد آنها شد. به 
طور کلی، بیمه آســیا در ســال 1402 به طور 
متوسط روزانه بالغ بر 60 میلیارد تومان خسارت 

به مردم پرداخت کرده است.
بادین درباره افزایش سرمایه بیمه آسیا در سال 
1402، با تاکید بر اهمیــت این موضوع اظهار 
داشــت: سرمایه شــرکت در مجمع عمومی 
فوق العاده از 31 هزار میلیارد ریال  به 35 هزار 
میلیارد ریال، افزایش یافــت و این افزایش 
سرمایه از سود انباشته صورت گرفت که گام 
بلندی برای بیمه آسیا جهت حضور موثرتر و 
جدی تر در پروژه های بــزرگ در بازار اتکایی 

خواهد بود. 
مدیرعامل بیمه آســیا تصریح کرد: در نتیجه 
عملکرد حرفه ای در حــوزه مالی و مدیریت 
نقدینگی در شرکت، سپرده های بانکی بیمه 
آسیا نسبت به سال قبل از آن، 57.4 درصد رشد 
داشته است. این افزایش قابل توجه در سپرده 
گذاری ها تاثیــرات مثبتی در ارتقا توانمندی 

مالی و سودآوری  شرکت به همراه دارد. 
وی اظهار داشت:  پس از سه دهه، با پیگیری های 
قضایی مســتمر و حمایت همه جانبه هیات 
مدیره، خوشبختانه موفق شدیم 220 میلیارد 
تومان از حقوق شرکت را در موضوع خرید یک 

قطعه زمین در تهران، محقق کنیم. 
نایب رییس هیات مدیره بیمه آســیا در ادامه 
گفت: در بررسی بیمه مرکزی جمهوری اسلامی 
ایران از عملکرد مدیرعامــل، اعضای هیات 
مدیره، معاونین و مدیران  بیمه آسیا، فعالیت این 
شرکت  بر اســاس گزارش کمیته ارزیابی این 
سازمان در رعایت مصوبات شورایعالی بیمه، با 
بالاترین امتیاز، مثبت و شایسته تشویق ارزیابی 

شد.
وی افزود: در این سال بیمه آسیا برای هفتمین 
سال بر اساس ارزیابی سازمان مدیریت صنعتی 
کشــور )IMI100(، در میان یکصد شرکت برتر 
ایران رتبه 52 را کسب کرد  و در میان شرکت 
بیمه ای، در جایگاه برترین  شرکت بیمه ای قرا 
گرفت و سطح یک توانگری مالی بیمه آسیا با 
تایید نهاد ناظر، همانند ســال های گذشته، به 
قوت خود باقی است. از نظر کیفیت افشا و اطلاع 
رسانی مناســب به سهامداران نیز، بیمه آسیا 

همچنــان رتبه نخســت را در بیــن تمامی 
شرکت های بیمه ای به خود اختصاص داده است.

مدیرعامل بیمه آســیا یکــی از ویژگی های 
ارزشمند بیمه آسیا را شفافیت مالی آن خواند و 
گفت: در ارتباط با شفافیت مالی این نکته مهم 
است که برای دومین سال پیاپی ، صورت های 
مالی شرکت بیمه آسیا بدون بند حسابرسی به 
تصویب رسید، آن هم با توجه به اینکه حسابرس 
قانونی شرکت، سازمان حسابرسی کشور است 
و صورت هــای مالی بیمه آســیا هم به تایید 
سازمان حسابرسی رسیده، هم بیمه مرکزی به 
عنوان نهاد ناظر بر آن مهر تایید گذاشته است.

مســعود بادین در ادامه گــزارش خود، ارائه 
خدمات شایسته بیمه ای به هموطنان در سراسر 
کشور را یکی از اولویت های بیمه آسیا در توسعه 
خدمات خود توصیف کرد و اظهار داشت: بدین 
منظور پنج شــعبه و باجه در نقاط دوردست 
کشور راه اندازی شد از جمله شعبه قشم، شعبه 
گچســاران و باجه های خدمــات بیمه ای در 
شهرهای زابل، بندر ترکمن و لارستان. همچنین 
ساختمان جدید شعبه قم امسال به بهره برداری 
رسید و عملیات ساخت ساختمان های شعب 

آبادان، دزفول و ساری نیز آغاز شد. 
وی در این زمینه اظهار داشت: توسعه خدمات 
آنلاین و غیر حضوری برای مردم و مشتریان از 
سیاست های موفقی بود که بیمه آسیا در سال 
1402 آن را پیگیری و اجرا کرد و در این راستا 
سامانه »سیناد« به منظور پرداخت الکترونیکی 
خسارت های درمانی، سامانه »آسیا سبا« جهت 
صدور سریع، آسان و برخط انواع بیمه نامه ها و 
همچنین داشبور مدیریتی جامع جهت کنترل 
تحلیلی و هوشمند عملکرد شبکه فروش در 

بیمه های عمر و پس انداز راه اندازی شد. 
مدیرعامل بیمه آســیا در ادامه در ارتباط با 
نامگذاری سال 1403  از سوی مقام معظم رهبری 
با شعار جهش تولید با مشارکت مردم، گفت: 
صنعت بیمه  تمام تلاش خود را برای حمایت از 
اقتصاد و تولیــد از طریق ارائــه خدمات به 
تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی انجام خواهد 
داد. یقینــا با حضور صنعــت بیمه در عرضه 
اقتصادی و کسب و کار و از طریق جلب اعتماد 
عمومی،  چشــم انداز تحقق شعار سال1403 

روشن ترخواهد بود.  
مدیر عامل بیمه آسیا در پایان ضمن قدردانی 
صمیمانه از حمایت های بی شائبه سهامداران، 
تدابیر هوشــمندانه هیات مدیره، معاونین، 
مدیران و مشاوران ،تداوم موفقیت های  بیمه 
آسیا در سالیان اخیر را نتیجه تلاش و کوشش 
کارکنان توانمند و شبکه فروش وفادار شرکت 
دانست و گفت:  امید واثق دارم عملکرد بیمه 
آسیا در سال1403 ستودنی خواهد بود و به یاری 
خداوند متعال، تمام برنامه های پیش بینی شده 

را محقق خواهیم ساخت.

تولید 29.4 هزار میلیارد تومانی بیمه آسیا در سال 1402
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